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ali 25. am^ 
je fox<l̂  

čeprav osebno spoštujem vsako pošteno žensko, mater, 
delavko, kmetico, pa tudi brezposelno, garaško žensko, ver-
no ali neverno, se nikakor se ne morem otresti dvomov o 
ženskih praznikih pri nas. Pa ne zato, ker moški nimamo 
svojih; predvsem zato, ker sem vse bolj prepričan, da se tudi 
pri tem že pozna in čuti tradicionalna slovenska razdvoje-
nost, zaradi česar je spet je obveljal stari rek: Kjer se prepi-
rata dva, tretji dobiček ima. Pa kaj bi slepomišili, dobro 
vemo za kaj gre: ali 8. ali 25. marec, to je zdaj vprašanje. 

Vemo, da je 8. marec postal svetovni dan žensk na pobu-
do nemške politične aktivistke Clare Zetkin, ki je pred 
dobrimi 80 leti ta praznik predlagala na II. ženski konfe-
renci v Kobenhavnu. In ker je bila Zetkinova članica 
nemške komunistične partije, se ta svetovni ženski praznik, 
čeprav gre v bistvu za ohranjanje napredne miselnosti o 
ženski, še danes ne more rešiti komunistične nalepke. 

Zagotovo je tudi zaradi tega takoj po padcu totalitarnega 
sitema v Sloveniji nenadoma izbruhnil 25. marec kot ma-
terinski dan. Seveda ta datum ni bil izbran naključno, saj 
je 25. marec v katoliški cerkvi pomemben praznik Mariji-
nega oznanjenja, zato je dejstvo, da se ne more izmakniti 
kraščanski nalepki. 

Čeprav bi lahko modrovali in razglabljali tudi o tem, za-
kaj le materinski dan, saj s takšnim nazivom ne zajema 
vseh žensk, je pozornosti in besed vredno tudi dejstvo, da je 
osmomarčevskih proslav vsako leto manj in da je vse več 
proslav materinskih dnevov, ki jih načeloma organizirajo 
krščanske skupnosti, politična stranka ali cerkev. Slovens-
ki narod je torej - hočeš nočeš - razdvojen tudi ob misli na 
svoje ženske pripadnice. 

Res je sicer, da je zaradi nekoč razvpitih osmomarčevs-
kih praznovanj - in predvsem pijančevanj po kolektivih -
ta praznik zbledel in izgubil prvotni ugled. Vse bolj pa je 
res, da se tudi proslave materinskih dnevov v drugem, ved-
rejšem delu vse pogosteje zaključujejo na podoben, vesel-
jaški način. Neizpodbitno in dokazljivo pa je tudi destvo, 
da si pri enen in drugem prazniku najbolj manejo roke 
cvetličarji in morda še gostinci. 

Svoji materi, sestri, prijateljici in morda še kakšni sode-
lavki sem izrazil spoštovanje s podarjeno rožo ob dnevu 
žensk - in jo bom tudi danes, na materinski dan. Dokaz 
več, ki govori v prid že omenjenemu reku o tem, kdo ima pri 
vsem največ koristi. Kajti tradiciormlno žensko vprašanje o 
emancipiranosti in enakopravnosti ostaja še naprej nedo-
rečeno, čeprav po tihem vsi / 1 "TO 
vemo za odgovor. / mO/lfiif / j c f ^ ^ 
Takšni pač smo! I (/ ^ 

31. MAREC 99 / D O H O D N I N A IN TROŠARINA 

PriftMvife kotle 
za žganiekuho! 

Poleg dolžnosti, da do konca marca oddamo napoved za od-
mero dohodnine (o tem še enkrat pišemo na strani 7), je za-
konodajalec naložil z zakonom o trošarinah oziroma s pra-
vilnikom o izvajanju zakona o trošarinah nekaterim 
pravnim in fizičnim osebam še eno obveznost. 

Zakon v 74. členu, omenjen 
pravilnik pa v 52. členu 
določata: "Proizvajalci trošarins-
kih izdelkov in posedovala kotlov 
za kuhanje žganja, se prijavijo 
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pristojnemu carinskemu organu do 
31. marca 1999." Za prijavo je 
potrebno izpolniti obrazec 
TRO-P, ki ga dobijo na carins-
kih izpostavah, kjer lahko opra-
vijo zahtevane formalnosti. Na 
Carinarnici Maribor so poveda-
li, da so pristojen carinski organ 
na našem območju carinske 
izpostave v Ptuju, Gruškovju, 
Zavrču, Juriju in Šentilju. Ca-
rinske izpostave na ormoškem 

območju sodijo pod pristojnost 
Carinarnice Murska Sobota, po 
vsej verjetnosti pa so tam pravila 
igre enaka. Svojo obveznost, ki 
izhaja iz zakona o trošarinah, to-
rej izpolnite do 31. marca na 
najbližji od omenjenih carinskih 
izpostav. S seboj prinesite 
davčno številko. 

Zakon o trošarinah v 13. 
poglavju opredeljuje trošarinske 
izdelke in navaja, da se trošarine 
plačujejo od piva, vina, drugih 
fermentiranih pijač, vmesnih 
pijač ter etilnega alkohola, 
tobačnih izdelkov, mineralnih 
olj in plina. Razumeti je torej, da 
so se kot proizvajalci trošarins-
kih izdelkov dolžni poleg že 
omenjenih lastnikov kotlov za 

žganjekuho prijaviti tudi pride-
lovalci vina in seveda drugih na-
vedenih trošarinskih izdelkov. 

V kazenskih določbah zakon o 
trošarinah določa stroge kazni za 
njegovo kršitev: "Posameznik, ki 
stori prekršek v zvezi s samostojnim 
opravljanjem dejavnosti, se kaznu-
je za prekršek z denarno kaznijo od 
400.000 do 12.000.000 tolarjev, 
pravna oseba pa z denarno kaznijo 
od milijon do 18 milijonov tolar-
jev." Med naštetimi kršitvami 
zakona je pod 20. točko zapisa-
no, da se kazen nanaša tudi na 
tistega, ki "ne prijavi opravljanje 
dejavnosti oziroma posedovanja 
kotlov za žganjekuho v skladu s 74. 
členom tega zakona". 

J. Bračič 



PTUJ / O STANOVANJSKI PROBLEMATIKI 

Kroniino pomanikanje najemnih stanovanj 
MESTNA OBČINA PTUJ JE VČASIH RAZPOLAGALA Z 11 TISOČ STANOVANJI, DANES JIH IMA LE 7 8 0 • NAJEMNI STANO-
VANJSKI FOND SE PREPOČASI POVEČUJE 
v mestni občini Ptuj se je stanje na stanovanjskem 
področju v zadnjih desetih letih bistveno spremenilo, še 
posebej po sprejemu stanovanjskega zakona, ki je v pre-
težni meri omogočil odkup do takrat družbenih stanovanj. 
Mestna občina Ptuj ima v tem trenutku v svoji lasti zelo 
malo stanovanj, vsega skupaj 780, od tega 168 socialnih in 
612 neprofitnih. V zadnjih štirih letih in že tudi prej so se 
v občini trudili, da bi pridobili čim več novih stanovanj: 
zgrajenih je bilo 72 neprofitnih (dva stanovanjska bloka na 
Osojnikovi cesti in stanovanja v Cankarjevi ulici), podelje-
nih pa 39 socialnih. 

T o pa je, k l jub t emu da so pre-
segli državno povprečje, 
bis tveno premalo, da bi lahko 
zadovoljili vse, ki po s tanovanj ih 
povprašujejo. Upravičencev za 
socialna s t anovan ja - je po 
zadnjem (drugem) razpisu 63, v 
enem letu pa lahko dobi stano-
vanje od šest do deset upravičen-
cev s pr ior i te tne liste. Mestna 
občina P t u j tudi n i m e d t is t imi, 
ki so v dosedanjem obdobju gra-
dili nova socialna s tanovanja, si-
cer pa so vsa stanovanja, ki jih 
dobi jo upravičenci s socialne lis-
te, urejena tako, da zadostujejo 
kr i ter i jem kvalitetnega bivanja. 

T u d i pr i neprof i tn ih stano-
vanj ih je s tanje podobno, saj je 
več prosilcev kot novih stano-
vanj . 

Kakšne so možnost i , da bi pos-
pešili s tanovanjsko izgradnjo? 
T o vprašanje smo postavili Sta-
nislavu Napastu, vodj i oddelka 
za okolje, prostor in gospodars-
ko inf ras t ruk turo mes tne občine 
P tu j , ker je gradnja socialnih sta-
novanj v bistvu občinska naloga. 

"To je mogoče doseči na več 
načinov. Ena od oblik je indivi-

dualna gradnja , ki jo podpira 
držav preko razpisov državnega 
stanovanjskega sklada. V enem 
letu sta n a j m a n j dva, če ne trije 
in to za različne namene (za mla-
de družine, za nakup s tanovanj 
in podobno) . K tem kredi tom 
prispeva svoj delež tudi občina, 
in sicer 50-odsotni delež k tiste-
mu , kar prispeva država. S tem 
zman j šu jemo oziroma skrajšuje-
m o adminis t ra t ivni postopek, 
ker vsak, ki dobi kredi t od 
države, ga avtomatično dobi tudi 
na občini. Omej i tve so v tem, da 
teh sredstev občina n ima veliko. 
Le tno gre iz občinskega pro-
računa za to obliko reševanja sta-
novanjskih problemov do 25 mi-
li jonov tolarjev. Letos je sklep o 
teh sredstvih že bil sprejet na 
mes tnem svetu. Ob tem velja po-
vedati , da smo v začetnem 
obdobju še nekako uspeli pokri t i 
vse potrebe, lani pa so že bile 
težave, ker je denar ja zmanjkalo 
tudi zaradi povečanega števila 
razpisov na državni ravni, tem 
pa v občinski blagajni n ismo us-
peli slediti. Razdeljenih je bilo 
25 mil i jonov tolarjev. Tis t i , ki 
j im ni uspelo pr idobi t i kredi ta 

lansko leto, bodo prednos tno 
prišli na vrsto letos. Druga 
možnost , kako povečati na jemni 
s tanovanjski fond na občinski 
ravni, je že omenjena gradnja 
neprof i tn ih s tanovanj , ki jo izva-
ja pooblaščena organizacija. 
Podje t je za s tanovanjske storit-
ve, pr i čemer občina pomaga s 
kredi tom podobno kot država 
pri zasebni individualni gradnj i . 
Največ odpr t ih vprašanj pa je pr i 
gradnj i socialnih s tanovanj tudi 
zaradi tega, ker so v občinah iz 
države za te namene dobivali 
premalo denarja . Letos ni t i tega 
ne bo, ker imamo^pr imerno po-
rabo. Moram pa poudari t i , da so 
vsa socialna stanovanja, ki smo 
jih uredil i oziroma dodelili , kva-
litetna," je povedal Stanislav Na-
past, vodja oddelka za okolje, 
prostor in gospodarsko infra-
s t ruk turo v mes tn i občini P tu j . 

Napovedi za letos, kar zadeva 
s tanovanjsko izgradnjo, niso 
rožnate, saj bo investicijskega 
denarja v letošnjih proračunih 
občin, kot kaže, zelo malo. Prav 
gotovo pa bodo sestavni del pro-
računa mestne občine P t u j za le-
tos sredstva za posojila za indivi-
dualno s tanovanjsko izgradnjo, 
nekaj pa na j bi jih bilo tud i za 
socialna stanovanja. N i pa še 
odločeno, ali se bodo gradila 
nova socialna s tanovanja in kako 
bo z gradnjo novih neprof i tn ih 
s tanovanj v p r ihodn j ih dveh le-
tih. 

Ob našem obisku v oddelku za 
okolje, prostor in gospodarsko 
inf ras t rukturo mes tne občine 
P t u j smo Stanislavu Napastu 

zastavili tudi vprašanje glede 
s tanovanjskih skladov, ki so jih 
ustanovili v posameznih 
občinah, in so ti boljša rešitev 
kot pooblaščena podjet ja za 
gradnjo neprof i tn ih stanovanj . 

"Težko bi odgovoril . Organizi-
ranost s tanovanjske dejavnosti 
po občinah je dokaj različna. Ne-
katere imajo ustanovl jene stano-
vanjske sklade, ki so v lasti 
občin, druge so ustanovile 
podjet ja za s tanovanjske storit-
ve, ki so v bistvu pooblaščena 
pr ivatna podje t ja in skrbijo za 
s tanovanjsko področje v 
občinah. Za tako obliko smo se v 
mes tn i občini P t u j odločili že 

pred letom 1994. V P t u j u imamo 
torej Podje t je za s tanovanjske 
storitve, ne pa sklad, kot ga ima-
ta L jubl jana in Maribor . V Slo-
venij i na j bi bilo t r enu tno okrog 
dvajset tovrstnih podjet i j , skla-
dov pa je precej m a n j ; v nekate-
r ih občinah so sploh brez sklada 
in brez podjetja." 

Vse oči so sedaj upr te v nacio-
nalni s tanovanjski program, ki 
ga bo slovenska vlada predvido-
m a obravnavala na aprilski seji. 
Dolžnost države je namreč po-
magati državl janom, da pridejo 
do pr imernega stanovanja zase 

in svojo družino, ne glede na to, 
za kakšno stanovanje gre, lastno 
ali na jemno, prof i tno, neprofit-
no ali socialno. V Sloveniji po-
tebujemo največ neprof i tn ih in 
socialnih s tanovanj , vsako leto 
bi jih moralo biti n a j m a n j 45 
odstotkov. Nacionalni stano-
vanjski program bo nekatere od-
govornejše naloge prinesel tudi 
občinam. Med drug im bodo lah-
ko invest i torke v socialna stano-
vanja. 

M G 
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Uspehi Trgoprevoza 
Na nedavni tiskovni konferenci Go-

renjskega se jma v lenarškem hotelu 
Črni ies so podrobneje predstavil i 
letošnji že 38 . mednarodni se jem 
kmeti jstva, gozdarstva in prehrane, 
ki bo v Kranju od 26 . marca do 1. ap-
rila. Predstavil i pa so tudi rezultate 
sodelovanja Trgoprevoza z gospo-
darstvom BIH in potek slovenske do-
nacije kmetijstvu BIH. 

Kot je povedal direktor Gorenjskega 
sejma Franc Ekar, pomeni letošnji se-
jem nadaljevanje organiziranja visoko 
strokovne sejemske prireditve. Poleg 
bogatega razstavnega programa bodo 
namenili posebno pozornost predsta-
vitvi srednješolskega izobraževanja. 
Na Gorenjskem se bo med dmgimi 
šolami predstavila tudi Kmetijska šola 
Šolskega centra Ptuj. Pripravljajo tudi 
več razstav, med katerimi naj omeni-
mo razstavo malih živali, čebelarsko in 
gozdarsko razstavo, razstavo in pro-

dajo semenskega krompirja, ovc 
jezersko-solčavske pasme ter koz in 
predstavitev projekta »Zlato zrno«. Na 
voljo bo 10 tisoč kvadratnih metrov 
notranjih in 12 tisoč zunanjih 
razstavnih površin. Na sejmu, ki ga bo 
odprl podpredsednik slovenske vlade 
Mar jan Podobnik, bo sodelovalo 117 
tujih in 495 domačih razstavljavcev. 

Ob tej priložnosti se je v Čmem lesu 
predstavil tudi Trgoprevoz iz Lenarta, 
eden največjih prodajalcev traktorjev po 
vsej Sloveniji, tudi na Gorenjskem. 
Podrobneje so razčlenili sodelovanje z 
Romunijo in potek donacije kmetijstvu 
Bosne in Hercegovine. Po posebni po-
godbi z ministrstvom za ekonomske od-
nose in razvoj so v Bosno in Hercegovi-
no že poslali 41 traktorjev Univerzal, 
dobro pa poteka tudi kooperacijsko so-
delovanje pri proizvodnji teh traktorjev. 
Pred dnevi sta premier in minister za 
kmetijstvo federacije BIH Edhem 
Bičakčič in dr. Ahmed Smajič v prosto-
rih mehanike Orašje, ki je že vrsto let 
Trgoprevozov kooperant, predala trak-
torje Univerzal tamkajšnjim kmetom. 
Federacija Bih je kmetom prodala trak-
torje pod ugodnimi pogoji. Na sloves-
nosti je bil tudi direktor lenarškega 
Trgoprevoza Milan Roškarič in je na tis-
kovni konferenci v Čmem lesu med dru-
gim povedal, da si to podjetje močno 
prizadeva prodreti na tržišče BIH. Pred 
kratkim so v Sarajevu odprti konsigna-
cijsko skladišče, preko katerega bodo 
prodajali traktorje Univerzal. Sodelovali 
so tudi na tenderju v Sarajevu in se po-
govarjali o projektu komisije EU za kme-
tijstvo, ki je vreden 6 milijonov mari(. V 
močni mednarodni konkurenci naj bi del 
posla dobil tudi Trgoprevoz. 

Sicer pa naj zapišemo, da ima 
Trgoprevoz na domačem trgu 30 do 
35% tržni delež pri prodaji traktorjev in 
tvorno sodeluje z romunsko tovamo 
UTB. Poslovno sodelovanje traja že od 
leta 1990; najprej je Trgoprevoz uvažal 
traktorje iz Romunije, zdaj pa gre za 
skupni razvoj in proizvodnjo v obeh 
državah, ki tudi osvajata nova tržišča. 
V programih za potrebe proizvodnje 
traktorjev Univerzal je zdaj zaposlenih 
že več kot 500 slovenskih delavcev, 
od tega v podjetju v Lenartu 24. 

M . Teš 
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Opozkija ostaja nepopustljiva 
Najpomembnejše značilnosti tretje seje občinskega sveta v 
Slovenski Bistrici v četrtek, 11. marca, so bile brez dvoma 
zapleti okoli dnevnega reda, vztrajanje opozicije pri 
poročilu nadzornega odbora ob zaključnem računu pro-
računa za leto 1998 in njena obstrukcija pri sprejemanju 
zaključnega računa za lani, sprejetje osnutka proračuna 
za letos, zahteva po uvedbi dvotretjinskega sprejemanja 
proračuna v dopolnjenem občinskem statutu, imenovanje 
podžupana občine, potrditev dobitnikov občinskih priz-
nanj za leto 1998, poročila strank o volilni kampaniji na 
lanskih lokalnih volitvah, višja vrednost točke pri odmeri 
nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča ter vrsta 
vprašanj svetnikov - in seveda rekordnih sedem ur seje z 
vmesnimi presledki, ki so jih stranke največkrat izkoristile 
za hitre posvete. 

Seja se je pričela s potrdi tvi jo 
manda ta nadomes tn ima člano-
ma sveta Adolfii Marčiču in 
Samu Iršiču (oba SDS), ki sta v 
občinskem svetu zamenjala Mi-
lana Ozimiča ter Gabrijela Cin-
taverja; oba sta redno zaposlena 
v občinski upravi. Zapletati pa 
se je pričelo pri spre jemanju 
dnevnega reda. Dr. Janko Pre- . 
dan (LDS) je predlagal umik 
poročila o zakl jučnem računu 
občine za leto 1998, ker ob n j em 
ni bilo poročila nadzornega od-
bora, to pa je posledično zahte-
valo še umik sprejema osnutka 
proračuna za leto 1999. Župan 
dr. Ivan Žagar je pojasnil, da 
poročilo nadzornega odbora ne 
pogojuje sprejetja zaključnega 
računa. Po burn i razpravi je opo-
zicija zahtevala odmor , da se 
posvetujejo. Glasovanje o 
dnevnem redu, s katerim se opo-
zicija ni strinjala in so se v od-
moru oči tno dogovorili o 
obstrukcij i , je bilo 16 proti 14. 
Po soglasni potrdi tvi zapisnika 
druge seje sveta so se opozicijski 

svetniki ( Z L S D , L D S in De-
SUS) umakni l i iz sejne dvorane 
in zaključni račun občine Slo-
venska Bistrica za leto 1998 je bil 
sprejet s po t rebn imi 16 glasovi. 
Pr i spre jemanju osnutka pro-
računa za leto 1999 (ta obsega 
nekaj več kot pol tret jo mil i jardo 
pr ihodkov ter okoli 146 milijo-
nov več odhodkov) so se opozi-
cijski svetniki ponovno vrnil i v 
sejno dvorano in nadvse akt ivno 
sodelovali. Mag. Jože Pipenba-
her (LDS) je ugotavljal, da v 
proračunu ni ni t i enega projek-
ta, ki bi pospeševal razvoj gospo-
darstva, saj se za gospodarstvo 
namenja le 20 mil i jonov tolar-
jev. Osnutek proračuna so svet-
niki sprejeli z 28 glasovi za ter 
dvema vzdržanima. 

V nadal jevanju so se svetniki 
lotili sp rememb in dopolnitev 
statuta občine. Po m n e n j u opo-
zicije naj bi bilo v s tatutu zapisa-
no, da se občinski proračun 
sprejema z dvotre t j insko večino 
vseh svetnikov, a je to vladajoča 
pozicija odločno zavračala, ker 

bi lahko prišlo do zaviranja spre-
jemanja proračuna, kar bi lahko 
imelo nel jube posledice za 
občino, še posebej za vse tiste 
naložbe, ki potekajo. Spremem-
be statuta občine mora jo svetni-
ki sprejeti z dvotret j insko 
večino, a je za statut brez dopol-
nitve o t ro t re t j inskem spreje-
m a n j u proračuna glasovalo le 16 
svetnikov, 14 jih je bilo proti in 
tako sprememb statuta tokrat 
niso sprejeli. 

V nadal jevanju so svetniki z 
en im vzdrženim glasom potrdi l i 
za podžupana Alojza Vezjaka 
(SLS) iz Poljčan ter soglasno 
sprejeli še delovna telesa občin-
skega sveta. Komis i jo za man-
datna vprašanja bo vodil Mi lan 
Lončarič (SDS), s tatutarno-
pravno komisi jo Ana Ačko 
(SLS), komisi jo za pri tožbe in 
ugovore občanov Silvo Fajs 
(LDS) , komisi jo za gospodarjen-

je s s tavbnimi zemljišči mag. 
Jože Pipenbaher (LDS) , komi-
sijo za pr iznanja in volitve mag. 
Ivan Pristovnik (SKD) , komisi-
jo za opredeljevanje do denacio-
nalizacijskih zahtev dr. Miran 
Arbeiter (LDS) ter komisi jo za 
pre imenovanje ulic Jože Pavli-
nek (DeSUS). Povsem enotni pa 
so bili svetniki ob potrdi tvi do-
bi tn ikov občinskih p r iznan j za 
leto 1998, ob pot r jevanju nove 
vrednost i točke za odmero nado-
mestila pri uporabi stavbnega 
zemljišča, sistemizaciji delovnih 
mest Zavoda za šport ter o pogo-
jih za določenje funkcionalnih 
zemljišč pri že obstoječih objek-
tih na zazidalnih stavbnih 
zemljiščih v lasti občine. Pri 
obravnavi poročila o volilni 
kampanj i pa mora jo nekatere 
s t ranke le-ta dopolni t i , druge ps 
jih še dostaviti . 

V i d a T o p o l o v e 

HAJPINA / S 4. SEJE SVETA OBČINE 

Imenovali odbore 
Svetniki občine Hajdina so eni najbolj discipliniranih, saj se sklicanih 

sej v g lavnem udeležujejo vsi • vseh štirinajst. Tako je bilo tudi na četrt i 
sej i 16 . marca , ki je imela 19 točk dnevnega reda in je potekala v gasils-
kem domu v Hajdošah. 

Med drugim so sprejeli sklep o pričetku postopkov za spremembo pros-
torskega plana občine Hajdina, odlok o ustanovitvi, organizaciji in načinu 
dela občinske uprave, potrdili zaključni račun mestne občine Ptuj za lansko 
leto in imenovali člane ter predsednike odborov občinskega sveta. Odbor za 
družbene dejavnosti bo vodil Janko Mere , za gospodarstvo in kmetijstvo 
Ivan Brodnjak, za komunalno infrastrukturo Alojz Ši janec, za varstvo okol-
ja in urejanje prostora Kari Svenšek, za finance in občinsko premoženje pa 
Mart in Turk. Nadzorni odbor bo vodil Štefan Kirbiš, njegova člana pa sta 
še Mirko Žagar in Stanko Tomanič. Na četrti seji sveta občine Hajdina, ki jo 
je vodil župan Rado Simonič, so imenovali tudi predstavnike občine Hajdina ; 
v svet osnovne šole Hajdina. To so Janko Mere . Silvo Drevenšek in Bojan 
Gašljevič 
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PiAČE imiJSKIH fUNKCiONARJEV 
j Madomest i l a funkcionarjem v mestni občini Ptuj se izračunavajo 
I l w š e po starem pravilniku. Mesečna neto plača župana, ki fun-
I kcijo opravlja nepoklicno, je 104.388 tolarjev, neto mesečne 
i plače treh ptujskih nepoklicnih podžupanov se gibljejo od 67.992 
I do 71.155 tolarjev, sejnine svetnikov znašajo največ 20 tisoč to-

larjev neto, odvisno od delovne dobe. Največ 20 tisoč tolarjev po 
seji, odvisno od delovne dobe, dobi tudi predsednik nadzornega 
odbora mestne občine, člani pa 8000 tolarjev neto. Predsedniki i 
odborov dobijo po seji neto 3844 tolarjev, člani pa 1893 tolarjev 
neto. Predsednik volilne komisije dobi po seji neto 7000 tolarjev, ' 
člani pa 3500 tolarjev. Predsedniki drugih odborov in komisij, ki 
niso člani sveta, dobijo po seji neto štiri tisoč tolarjev, člani pa dva 
tisoč tolarjev. 

O PTUJSKEM PRORAČUNU 29. MARCA Svet mestne občine Ptuj se bo sestal 29. marca. Med 1 6 točkami 
dnevnega reda bo tudi razprava o osnutku odloka proračuna j 

za letos. Ta izkazuje prihodke v skupni višini 2,860 milijarde tolar- j 
jev. V zvezi z letošnjim proračunom so se v torek sestali predstavni- I 
ki političnih strank, ki so zastopane v mestnem svetu. 

V DRAŽENCiH ZASADILI OKOLICO 
ČISTILNE NAPRAVE Na farmi prašičev Kmetijskega kombinata Ptuj v Dražencih so v ; 

ponedeljek zasadili okolico čistilne naprave ob magistralni j 
cesti. Zaenkrat so obstoječim drvesom in grmovju dodali okoli ; 
650 sadik listavcev in iglavcev ter grmovnic. Delo so opravili pod 
strokovnim vodstvom, zasaditev pa bodo nadaljevali, ko bodo j 

I ugotovili, katere vrste posajenih sadik so se najbolje prijele. Z za-
saditvijo okolice čistilne naprave ob farmi želijo ustvariti tako 
imenovano zeleno zaveso, ki bo zmanjšala gibanje zraka na tem 
območju, s tem pa želijo zmanjšati vpliv čistilne naprave na okol-

I j e . 

OBRTNIŠKA SKUPŠČINA 3! . MARCA 

Skupščina Območne obrtne zbornice Ptuj bo 31. marca. Na njej 
bodo pregledali lanskoletno delo in finančno poslovanje ter 

sprejeli program dela s finančnim načrtom za letos. Poročila o 
delu bo podalo tudi vseh šestnajst sekcij, kolikor jih trenutno delu-
je pri ptujski obrtni zbornici. Tri so še v ustanavljanju. 

POTOVALNI ČEKI V EVRU 

§d začetka meseca lahko stranke v Novi Ljubljanski banki kupi- j 
jo potovalne čeke American Express, nominirane v evru. Na ; 

voljo so v vseh poslovalnicah. Čeki so primerni predvsem za po-
tovanja v države evropske monetarne unije, v lokalno valuto pa jih 
imetniki lahko zamenjajo povsod po svetu. 

SEJEM ALPE ADRIA - KULINARIKA 
« « - I 
mg torek so na Gospodarskem razstavišču v Ljubljani odprli 38. 
W sejem Alpe Adria - Kulinarika, ki bo odprt do sobote. Na njem j 
se s Ptujskega predstavlja podjetje Petlja, ki v Sloveniji eksiuzivno i 
zastopa tuje proizvajalce živil in pijač, kot so UWE, Land-Leben, i 

I Friola, Champi, Kiser in Tento. Kot novost predstavljajo konzervi-
I rano zelenjavo Moj vrt. j 

V SOBOTO NA PTUJSKI TV Na programu je informativna oddaja z več prispevki. Mercatpr | 
je pripravil 25. ples, V OŠ Ljudski vrt so imeli dan odprtih vrat, i 

v Ptuju se bo v soboto iztekel festival monodrame, srečale so se 
otroške plesne skupine. Zeleni Ptuja so že tradicionalno delili sa-
dike in grmovnice, v ptujski elektrošoli so praznovali 15-letnico, j 

j ker se bliža velika noč, bo beseda tudi o tem največjem in najsta- I 
rejšem krščanskem prazniku. V glasbenem delu oddaje se bo 
predstavila skupina Lutke, na sporedu pa bosta tudi redni rubriki I 
KTV utrip in Kako bi zdrav in zmagovati. j 

i 
Pr iprav i la : M G 

P O V O R I SE ... 
P ^ A se Ptuj ceni kot velemesto. 
Warkimina znotraj starih ulic je 

dvakrat višja kot v turističnem 
Portorožu. 

Da gre verjetno za staro ptujsko 
logiko: redke turiste je treba oskubi-
ti. 

- D A so se valji pred sodiščem 
postavili proti mestni oblasti. Na-
J^ej so poškodovali nekaj avtomo-
°ilov, nato pa začeli štrajkati. 

stafs m novo ne gresta sku-
paj^^ 
... DA tudi ormoške gasilske šoferje 
nekdo ugrahlja. Pred tremi leti so 
Jih izšolali petdeset, danes se jih 
izobražuje novih trideset. 
... DA bodo gorišniški gasilci ohra-
nili dobičkonosno Esmeraldo v tra-
jnem spominu. Se vedno skrbno 
hranijo njeno sliko, ali kdo spi z njo 
(s sliko seveda), pa je skrivnost. 
... DA za mesto direktorja ptujske-
ga GIZ-a divja prava podtalna vo-
jna. GIZ bi zato kazalo preimeno-
vati v IZP (interesno združenje 
posameznikov). 
... DA tudi v Markovcih še nimajo 
podžupana. Menda zanj kandidira 
kar župan sam - s sliko sredi vasi. 
... DA je podžupanski sindrom 
me^osedsko nalezljiv. Morda bi se 
v Sturmovcih našlo kako zdravilno 
zelišče. 
... DA sta se ptujska "bombaša" 
ujela in za "nagrado" jima verjetno 
ne bo več treba pisati domačih na-
log 

TEDNIKOV KLEPET / FRANC PUKŠIČ, POSLANEC DZ 

"Se prevei zavzemam 
za Slovenske goriie in Haioze?" 

Pri spremembi zakona o flnanciranju občin je ves čas ak-
tivno sodeloval tudi Franc Pukšič sicer kot član parla-
mentarnega odbora za flnance in monetarno politiko. Že 
takrat se je aktivno zavzemal za posebno skrb v tistih 
občinah, kjer je pretežno kmečko prebivalstvo, velika 
brezposelnost in še tisto, kar je zaposleno, ima neredne in 
nizke osebne dohodke. Vse to je bil razlog za krajši 
Tednikov klepet. 

TEDNIK: Gospod Pukšič, bili 
ste med odločnimi pobudniki 
za spremembo zakona o finan-
ciranju občin. Na Destmiku 
ste tudi pripravili podpisovanje 
posebne pobude za ustavni 
spor. Kako ste zadovoljni z 
razpletom in kakšno je vaše vi-
denje financiranja občin? 

Franc Pukšič: "Preden odgo-
vorim na to vprašanje, moram 
povedati nekaj zgodovine o nas-
tajanju zakona o spremembi fi-
nanciranja občin. Vsi izračuni 
dohodnine so kazali, da je večina 
občin s kmečkim prebivalstvom 
in nizkimi dohodki ravno s šta-
jerskega in prekmurskega 
območja. Na žalost pa je iz glaso-
vanja o spremembi zakona o fi-
nanciranju občin razvidno, da 
nas je le 15 poslancev DZ glaso-
valo proti tako centralistično na-
ravnanemu zakonu. Posebej 
žalosma ugotovitev je, da poda-
nim argumentom, ki sem jih v 
državnem zboru predstavljal več 
kot tri ure, niso prisluhnili neka-
teri poslanci iz štajersko-prek-
murskih pokrajin. Ob spoznan-
ju, da bo sprememba zakona o fi-
nanciranju občin sprejeta, sem 
vložil amandma, ki je govoril, da 
občine ne smejo dobiti manj kot 
90% primerne porabe. Tudi ta 
amandma ni bil izglasovan, saj je 
dobil le 14 glasov za in 28 proti. 
Uredba vlade RS z dne 4. 3.1999 

pravzaprav priznava občinam, 
da dobijo 75% primerne porabe. 
S tem daje prav naši zahtevi za 
ustavno presojo in črtanje 14. 
člena spremembe zakona o fi-
nanciranju občin. Osebno sem 
zadovoljen le v toliko, da trud 
pridobitve 31 poslancev in 24 
županov za ustavni spor ni bil 
zaman in je vlada RS tako rekoč 
že delno korigirala zakon o spre-
membah financiranja občin. 
Osebno verjamem, da ne bo os-
talo pri tem in da bo vlada mora-
la občinam zagotoviti 100% pri-
merno porabo, saj je v zakonu 
definirano, kako je treba 
izpolnjevati ustavne in zakonske 
naloge. Dokler pa vlada RS ne 
bo zagotovila sredstev do 100% 
primerne porabe, pa bomo 
občine zagotavljale v višini iz-
ravnave tudi ustavne in za-
konske obveznosti, za razliko pa 
bomo morali uporabiti vsa 
pravna sredstva." 

TEDNIK: Vaše pripombe so 
očitno naletele na plodna tla in 
tako je v bistvu 75-odstotna iz-
ravnava določen prispevek vas 
osebno, pa tudi poslancev vaše 
stranke v DZ k razreševanju 
odprtih vprašanj na področju 
financiranja občin. 

Franc Pukšič: "Še posebej sem 
zadovoljen, da je ustavni spor 
podpisalo tudi nekaj poslancev, 
ki so glasovali za zakon, a so 

Franc Pukšič, poslanec 
DZ. Foto: Langerholc 
končfto sprevideli, da je 14. člen 
nesprejemljiv. Včasih so mi ne-
kateri poslanci v DZ očitali, da 
se preveč zavzemam za Slo-
venske gorice in Haloze in da je 
moje delo bolj lokalnega značaja 
in manj državnega. Iz prej nave-
denih dejstev pa je razvidno, da 
niso imeli prav, dobil sem potr-
ditev, da je delo, ki ga opravljam 
v DZ, na pravi poti. Sicer pa 
takšno oceno dajejo vedno in 
samo volivci." 

TEDNIK: Pogosto slišimo pri-
pombe na račun manjših, 
podeželskih občin, češ da ni-
majo možnosti za preživetje in 
da bi brez pomoči države že 
zdavnaj usahnile. Po drugi stra-
ni pa je vendarle veliko argu-
mentov, ki govorijo v prid 
majhnim občinam, saj je v 
zadnjih letih dosežen viden 
razvoj in napredek, tudi v Slo-
venskih goricah. 

Franc Pukšič: "Lokalna sa-
mouprava je eden izmed najpo-

membnejših projektov po osa-
mosvojitvi. Odločitev za spre-
membo iz komunalnega sistema 
v lokalno samoupravo je prines-
la predvsem decentraliziran raz-
voj v novo nastalih občinah. Ta 
decentralizacija pa v bistvu po-
meni urejanje komunalne infra-
strukture, investicije v osnovne 
šole in vrtce ter v veliki meri po-
novno oživetje ljubiteljske kul-
ture v vsej njeni širini." 

TEDNIK: Proces delitve 
občin najbrž še ni končan. Kaj 
pričakujete na tem področju in 
kako gledate na regionalizacijo 
Slovenije? Vaše mnenje k 
predlogu, da bi bil lahko tudi 
Ptuj eden od regijskih centrov? 

Franc Pukšič: "Večji del delit-
ve občin je zaključen, po mojem 
bo nastalo še okoli 40 novih 
občin, potem pa bo ta proces 
končan. Kar pa se tiče usta-
navljanja regij, stojim na sta-
lišču, da j a, vendar brez črtanja 
143. člena ustave. Prepričan 
sem, da med državo in občino ni 
potrebno še enih birokratov, 
ampak naj država prenese neka-
tere pristojnosti in finance na 
občine in na povezovanje občin. 
Občine družijo skupni zavodi, ki 
so širšega pomena, reševanje ne-
katerih komunalnih investicij, v 
prihodnjih letih pa nas bo po-
vezovalo tudi kanalizacijsko in 
plinifikacijsko omrežje ter še 
bolj ravnanje s komunalnimi 
odpadki. Ptuj je zgodovinsko 
mesto in tudi danes šolsko, 
zdravstveno, kulturno in gospo-
darsko središče in zato je zame 
kot regijski center popolnoma 
sprejemljiv na podlagi prosto-
voljnega združevanja občin." 

M . Toš 

Diabetiki s ptujsko-ormoškega območja, člani Društva diabeti-
kov Ptuj, so 20. marca v Narodnem domu v Ptuju izvedli jubile-
jni, 25. občni zbor društva. Na tem območju je po oceni med štiri 
in šest tisoč diabetikov, čeprav naj bi za to boleznijo bolehalo ve-
liko več ljudi, v ptujsko društvo pa jih je včlanjenih okrog 970. 

Slovenija še nima uradnega re-
gistra sladkornih bolnikov, prav 
tako pa tudi še ni oblikovala na-
cionalnega programa za kako-
vostno oskrbo sladkornih bolni-
kov. Izobraževanje sladkornih 
bolnikov in njihovo osveščanje o 
sladkorni bolezni in njenih pos-
ledicah je eden temeljnih ciljev 
delovanja vsakega društva dia-
betikov v Sloveniji, trenutno jih 
je 39, poleg tega pa sta cilja tudi 
sodelovanje in obveščanje zdra-
ve populacije o tej bolezni, ki 
sunkovito narašča. Po najno-
vejših podatkih naj bi v svetu 
imelo sladkorno bolezen že 
dvesto milijonov ljubi, v Slove-
niji pa naj bi za njo zbolelo med 
štiri do šest odstotkov prebi-
valstva. 

Podpredsednica Zveze društev 
diabetikov Slovenije Vlasta 
Gjura Kaloper, dr. med., specia-
listka diabetologinja, je ude-
ležence občnega zbora Društva 
diabetikov Ptuj seznanila z 
glavnimi cilji uresničevanja 
saintvincentske deklaracije; na-
jpomembnejši je predvsem 
zmanjševanje poznih zapletov 
sladkorne bolezni (slepote, 
odpovedi ledvic, amputacije 
nog). Poti, da to dosežemo, je ve-
liko. Ena je izobraževanje o 
sladkorni bolezni bolnikov in 
tistih, ki je nimajo. Ker pa dia-
betiki lahko polno živijo, si v 

zvezi tudi prizadevajo, da več ne 
bi govorili o njih kot o bolnikih, 
temveč o ljudeh, ki imajo 
sladkorno bolezen. 

Že po tradiciji so ptujski dia-
betiki pričeli svoj občni zbor s 
kulturnim programom, ki so ga 
izvedli člani kulturnega društva 
bolnišnice, pevska skupina Spo-
minčiča in folklorna skupina. 
Diabetologinja Marta Simonič 
je v svojem zdravstvenem preda-
vanju nanizala osnovna dejstva o 
sladkorni bolezni, predsednica 
društva diabetikov Ptuj Marija 
Velikonja pa je v strnjeni obliki 
podala pregled dela v lanskem 
letu, ki so ga dopolnili s 
poročiloma blagajničarke in 
nadzornega odbora. V lanskem 
letu so v okviru srečanj izvedli 
sedem zdravstvenih predavanj, 
organizirali šolo za diabetike na 
Otočcu, štiri enodnevne izlete, 
obiskali 12 socialno ogroženih 
članov in nekaj članov, ki jesen 
življenja prebivajo v Domu upo-
kojencev v Ptuju, ter izvedli 
vrsto drugih aktivnosti, ki jih 
uvrščajo med najbolj dejavna 
društva diabetikov v Sloveniji. 
Podoben program bodo izvajali 
tudi letos, ko bodo izvedli tudi 
slovesnost ob 25-letnici delovan-
ja. Da bi v delo društva še bolj 
vključili člane z ormoškega 
območja, bodo ponovno oživili 
delo pododbora v Ormožu, ki je 

nekoč že obstajal. Pri tem jim bo 
v veliko pomoč Območno 
združenje Rdečega križa Ormož. 

Sobotni občni zbor Društva 
diabetikov Ptuj je bil tudi volil-
ni, izvolili so novi izvršni odbor, 
nadzorni odbor in disciplinsko 
komisijo oziroma častno razso-
dišče. Pri društvu bo delovalo 
tudi več drugih organov, odbo-
rov in komisij. Društvo bo tudi v 
bodoče vodila Marija Velikonja, 
ki so ji v soboto čestitali za lani 
prejeto priznanje v akciji Ljudje 

odprtih rok. Prejela jo je za ne-
sebično in požrtvovalno delo s 
sladkornimi bolniki. Program 
dela bodo predložili tudi 
šestnajstim občinam na 
Ptujskem in ormoški, od katerih 
pričakujejo dotacije. Lani so jih 
podprle vse razen ene. Podpora 
društvu diabetikov pomeni tudi 
podporo njihovim prizadevan-
jem, da bi se sladkorni bolniki 
lahko enakopravno vključevali v 
življenje in delo celotne družbe. 

MG 



STOPERCE / NASTOP DOMAČE DRAMSKE SKUPINE 

Gosposka I r i t i e f i / c i 
v nedeljo, 21. marca, so člani dramske skupine Kultur-
no-prosvetnega društva Stoperce pred domačim občin-
stvom uprizorili komedijo ali točneje rečeno veselo bur-
ko v treh dejanjih avtorja Štefana Jerka Gosposka kme-
tija. Premierno so jo predstavili že lani na domačem 
odru. Naletela je na zelo dober odziv in kritike, zato se 
letos skupina predstavlja z enakim dramskim delom 
tudi še v nekaterih drugih krajih: Rogatcu, Kostrivnici, 
Hočah in morda še kje. 

Igralska zasedba z vodjem An-
tonom Galunom nastopa v ena-
ki sestavi že nekaj let, zato si 
znajo vloge dokaj p r imerno raz-
deliti. Morda je zanimivo, da 
skupina dela teko rekoč brez 
režiserja, njegovo vlogo - kot še 
mnogo drugih - "rešujejo" sku-
pinsko. Posegajo po komedi jah , 
saj so po izkušnjah sodeč vsaj v 
domačem kra ju te bolj zaželene 
med občinstvom, pa tudi sodelu-
joči najdejo v n j ih več zabave in 
sproščenosti , kar pa še zdaleč ne 
pomeni , da delo n i naporno. 
Vaje tečejo dvakrat do tr ikrat te-
densko, skupno jih je bilo že več 
kot 40. Tol iko vaj je pot rebnih 
seveda zato, ker sama predstava 
traja dve ur i in pol, od tega dru-
go dejanje kar celo uro, kar zah-
teva od igralcev veliko mero 
zbranost i in pozornost i . T u d i 

Prizor iz G o s p o s k e kmet i je 

letošnja predstava je zelo razgi-
bana in pestra, za kar poskrbi 
gosposka mestna družina , ki se 
med poči tnicami na kmet ih 
poizkusi v kmečkih opravil ih. 
Komične situacije obetajo obilo 
smeha in zabave, zato si je 
predstavo vredno ogledati. 

V Gosposki kmeti j i igrajo in 

sodelujejo: Adi Kopše , Marjan-
ca Kamenšek, Aleksandra Jer-
nejšek, Boštjan Koražija, Dar-
ko Rejec, Anton Galun, Marin-
ka Pšeničnik, Peter Kitak, Ani-
ca Rejec, Ivanka Galun, Janko 
Bedrač, Rezika Lampret in Ro-
man Lampret. 

Aleksandra Jernefšek 

Plesaki potriulejo dobn delo 
Plesni pari iz Plesnega kluba Mambo so prejšnjo nedeljo 
nastopili na državnem prvenstvu v latinskoameriških ple-
sih v športni dvorani Tabor v Mariboru. Najboljši rezultat 
sta dosegla Milan Nojič in Maja Kaisersberger ter posta-
la viceprvaka med mlajšimi mladinci. 

Za športne plesalce Plesnega 
kluba Mambo iz Ptuja se je sezona 
prevesila v drugo polovico. Po 
državnem prvenstvu v stand-
ardnih plesih, ki je bilo decembra, 
so se prejšnjo nedeljo udeležili 
državnega prvenstva v latinsko-
ameriških plesih, konec sezone v 
juniju pa jih čaka še državno 
prvenstvo v kombinaciji obeh 
zvrsti plesov. V letošnji sezoni so 
vsi plesalci prestopili v višji sta-
rostni razred, zaradi česar se je 
potrebno dodatno potruditi in bo-
riti proti starejšim nasprotnikom. 
Kljub kratki tradiciji ena-
kovrednega treniranja latinsko-
ameriških plesov v primerjavi s 
standardnimi na Ptuju pa so rezul-
tati že primerljivi. 

V kategoriji starejših mladincev 
sta nastopila tudi Boštjan Ber in 
Maja Petek ter osvojila štirinajsto 
mesto. Prav tako sta v kategoriji z 
največjo konkurenco zaplesala 
Denis Golob in Ana Starki ter se 
uvrstila dve mesti za Boštjanom in 
Majo. 

Kljub nekoliko višje zastavlje-
nim ciljem so v klubu zadovoljni, 
saj glede na dane pogoje, ko plesal-
ci kljub velikim uspehom nimajo 
svojih prostorov (hvala gospodu 
Hoj ker ju, da omogoča treninge v 
njihovi telovadnici), kjer bi lahko 
vsakodnevno trenirali, in kljub 
pomanjkanju domačega strokov-
nega kadra posegajo po najvišjih 
stopničkah doma in v tujini. 

M . Peklar 

Vzgoja srca za 
najmlajše 
Pomladna razpoloženja krepko 
trkajo na vrata dežele in tudi 
marčevske snežinke ne morejo 
prekriti očitnega prebujanja na-
rave. In z njo se tudi ljudje ne-
kako pomladno prebudijo, pre-
rodijo: več je nasmejanih obra-
zov, več je prijaznih klepetov in 
pozdravov, več je ljubeznivih 
parov; skratka drži, da Je 
spomladi vse lepše in lažje. Se 
posebej pa je lepo te pomladne 
dni (in vse druge dni prav tako), 
če vas obkrožajo pravi prijatelji. 
Biti pravi prijatelj ni tako lahko, 
kot se zdi na prvi pogled -
večkrat je celo zelo težko pos-
tati prijatelj in tak tudi ostati. Za-
torej danes priporočam novi sli-
kanici, ki s sliko in besedo pri-
povedujeta o ljubezni in prija-
teljstvu. Kajti otroci pogosto 
doživljajo osebne stiske, ko 
iščejo svoj prostor med vrstniki. 

KAKO JE LEV LEON 
SPET POSTAL KRALJ 
Leon, kronani kralj živali, se ni 
niti zavedal, kako samovšečno 
in zoprno je njegovo vladanje. 
Mala divja svinja mu je jasno 
povedala, da gre vsem na jetra. 
Leona je njena odkritosrčnost 
tako razbesnela, da jo je hotel 
udariti. Na srečo je posredoval 
bivol, ki tudi ni brzdal jezika 
pred levom, ter mu navrgel, da 
takšnega vladarja živali pač ne 
potrebujejo in lahko same 
skrbijo zase. Lev se je poskušal 
braniti, a nezadovoljne živali so 
Leonu očitale lenobo in 
bahaštvo ter mu odvzele krono. 
Osamljen se je zavlekel v gozd 
in se smilil samemu sebi. Nas-
lednji dan je bil lev resnično 
presenečen, saj ga nobena 
žival ni povabila nazaj na pres-
tol, a življenje je kljub vsemu 
mirno potekalo. Nekega dne je 
Leon zaslišal mišje cviljenje iz 
trave ob potoku in miški je po-
magal čez vodo. Nato je dirja-
joči nosorog pomendral prebi-
vališče ježevca in Leon je 
malčku pomagal do novega 
doma. Tudi nosorogu, ki je di-
vjal zaradi pika ose, je Leon 
priskočil na pomoč. Tako je 
med živalmi, ki so se zvečer 
sestajale na napajališču, 
završalo o levu Leonu, ki je 
postal ustrežljiv in prijazen. 
Živali so sklenile, da ga znova 
okličejo za kralja. 
Slikanica o Leonu je avtorsko 
delo priznanega, našim mladim 
bralcem dobro znanega Mar-
cusa Pfisterja (Hopek išče 
pomlad; Hopek in velikonočno 
zajček; Hopek; Božična zvez-
da; Hopek se uči plavati; 
Capkovo pasje življenje; Til & 
krokodil; Pit in Pat; Zaklad skal-
nih mišk; Sonce in Luna; Pitovi 
novi prijatelji; Pingvin Pit; Dino; 

Mavrična ribica; Mavrična ribi-
ca, na pomoč!; Mavrična ribica 
zgladi prepir; Dino). Avtorja od-
likujeta prijetna, vzgojna 
pravljična pripoved in otrokom 
zelo dopadljive, nežne ilustraci-
je. Slikanica Kako je lev Leon 
spet postal kralj je izšla pri 
založbi Kres v prevodu Uroša 
Kalčiča. 

RADA TE IMAM, 
MODRI 
KENGURUJČEK! 
Slikanica o kengurujčku je na-
menjena najmlajšim, saj jo ses-
tavlja trideset skoraj celostrans-
kih ilustracij s kratkim besedi-
lom (velike tiskane črke). Avto-
rica Emma Chichester Clark 
pripoveduje o deklici Neji, ki je 
bila zelo zelo navezana na pli-
šastega modrega kengurujčka, 
ki jo je spremljal vsepovsod in 
je z njo tudi spal. Babica je Neji 
prinesla plišastega medvedka 
in navdušena Neja mu je odre-
dila mesto zraven kengurujčka, 
kar temu sploh ni bilo všeč. Ma-
mina prijateljica Flora je Neji 
podarila plisastega zajčka -
zdaj so bile v Nejini postelji tri 
igračke in kengurujcek se je 
bližal robu ležišča. Stric Gregor 
je deklico razveselil z dvema 
plišastima kužkoma in v postelji 
je bil vedno večji drenj, da je 
kengurujček še komaj lovil 
ravnotežje na robu. Tega je iz-
gubil, ko je imela Nejka rojstni 
dan, saj je dobila še zelenega 
krokodila, sovo in majcenega 
medvedka. Mali modri kengu-
rujček je ponoči padel s pre-
natrpane postelje in žalostno je 
odkolovratil k Nejinemu mlaj-
šemu bratcu. Ta ga je radostno 
sprejel in vzel za svojo najljub-
šo igračo. Kaj takega pa Neji ni 
bilo všeč, kajti kengurujček je 
bil kljub vsemu na prvem mestu 
v njenem srčku. Bratcu je poda-
rila ostale igračke, kengurujček 
pa je zopet sam kraljeval v Neji-
ni postelji. 

Slikanica je izšla pri založbi 
Učila iz Tržiča v prevodu Mateje 
Arhar. 

Llllana Klemenili 

F Hm S ki kotiček 

ŽM/en/e /e lepo 
I (La vita e bella) 

Kljub temu da nas ob pogledu na program našega 
kina nič ne spomni na podelitev oskarjev, sem se 
odločila, da bom vsaj Filmski kotiček aktualno obar-
vala. (Sicer ob branju tega sestavka že veste, kdo so 
dobitniki oskarjev, ampak sestavek je nastal še pred 
tem.) 
Pa začnimo s filmom, ki bi lahko dobil oskarja že za 
najlepši naslov. 
Vas mika, da bi si ogledali dramo o trpljenju italijans-
kih Židov med drugo svetovno voljno? Kaj pa ganljivo 
pripoved o ljubezni med možem, ženo ter njunim ne-
kajletnim sinkom, ki vojno doživlja skozi otroške oči, 
film, ki vas bo hkrati nasmejal do solz ter pripeljal na 
rob joka (ali čez)? Kakorkoli že opišemo melodramo 
Življenje je lepo, važno je, da se boste kljub vsebini -
ali pa ravno zaradi nje - strinjati z njenim naslovom. 
Roberto Benigni, v Italiji že priznani režiser, je pod is-
tim naslovom združil dve popolnoma različni zvrsti 
filma: pravljično komedijo, ki vas bo nasmejala do 
solz, in tragično dramo, ki vam solz tudi ne bo prihra-
nita. V prvem delu sledimo mlademu Židu, ki domisel-
no in drzno osvoji srce svoje princeske, v drugem 
delu pa spremljamo napore našega junaka, da bi svo-
jemu sinku bivanje v taborišču naredil čim bolj po-
dobno igri. Oba dela filma je Benigni mojstrsko 
združil in si s svojimi skrajnimi metodami izvabljanje 
čustev pridobil srca vseh gledalcev. 
Čeprav so nagrade sestavni del filmskega sveta, 
bistvo filma ni v številu oskarjev, ki jih je le-ta prejel. 
Pomislite na večere, kjer se je v slabih dveh urah 
obiska v kinu spremenil vaš pogled na svet in ste za-
radi tega neko stvar naredili drugače, kot bi sicer. Ne 

I dvomim, da bo tudi ta film pomenil spremembo v 
I vašem življenju; ne samo da vam bo globoko segel v 
j srce, morda vam bo celo pokazal, da si življenje lah-

ko naredite lepo v še tako težkih okoliščinah. 
I Nataša Žuran 



DORNAVA / OBISKALI SMO 95-LETNO VERONO PETEK 

"Tvclf softce / e s taro , a toplo si /ef ' 
Ljudje se včasih iz takšnih ali drugačnih vzrokov bojimo 
let in starosti, a so moji strahovi bili vse manjši, ko sem 
gledala in se pogovarjala z Verono Petek, ki je 2. februarja 
dopolnila 95 let. Verona zdaj stanuje pri svoji vnukinji 
Neži v Dornavi, sicer pa je iz Brezovcev pri Polenšaku. 

Ko jo vprašam, kako se razu-
mejo, saj mnogi pravijo, da stari 
in mladi ne gredo skupaj, mi vsa 
smejoča odgovori: "Imamo se 
lepo. Kavo dobim v posteljo. 
Veste, saj leta ne spremenijo člo-
veka, njegovega razmišljanja, 
njegovega karakterja. Če imaš 
mlade rad in jim dovoliš njihovo 
razmišljanje, ko si še sam mlajši, 
se boš z njimi ujel tudi pozneje. 
Pred devetnajstimi leti sem se 
preselila in najprej živela z rosno 
mlado pravnukinjo Renato. Nje-
ni starši so bili v Nemčiji in 
dobro sva se imeli,^ saj sva se 
dobro razumeli. Če me je 
vprašala za nasvet ali kaj prosila, 
sem ji z veseljem povedala, dru-

gače pa se nisem vmešavala v 
njeno življenje. Živela sem svo-
jega in vedno sem imela kaj 
početi," pove vsa nasmejana gos-
pa Verona. 

Pravijo, da človek spomine iz 
otroštva nosi s seboj vse življen-
je, zato sem hotela preveriti nje-
ne otroške spomine. Najprej me 
začudeno pogleda in mi odgo-
varja: "Veste, koliko let je že mi-
nilo od takrat?!" Toda njen spo-
min je še zelo bister in kar privre 
iz nje: "Najbolj se spomnim, da 
sem v osnovno šolo šla iz nove 
hiše. V prijetnem spominu so mi 
ostali večeri, ki smo jih preživeli 
doma. Mama je kuhala, oče je 

igral na harmoniko, brat na tam-
burico, jaz in sestra pa sva peli in 
plesali. Tudi otroci smo morali 
zelo težko fizično delati in veli-

ko pešačiti. Toda po svoje je bilo 
tudi zabavno in lepo." 

Verona se je poročila pri 23 le-
tih in si v sosednji vasi, Brezo-

vcih, ustvarila družino. V zako-
nu sta se rodila dva sinva. 
Najhuje ji je bilo, ko je izvedela 
da je v drugi svetovni vojni izgu-
bila najmlajšega sina. 

Ko sem jo povprašala, kje se je 
naučila tako dobro kuhati, pravi, 
da je najprej samo gledala druge, 
potem pa se je lotila sama. Za se-
boj ima več kot 60 gostij. 

95-letna Verona Petek iz Dor-
nave je neizmerljiv zaklad 
modrosti, življenjskih izkušenj 
in znanja, ne skriva pa tudi svo-
jega zadovoljstva in sreče. Še 
vedno je zelo družabna; če le 
lahko, se še vedno udeleži vseh 
družabnih srečanj, ki jih orga-
nizira tamkajšnje društvo upo-
kojencev, zelo aktivna je v 
Frančiškovi družini in letos bo 
šla na duhovne vaje. Poleg zdra-
vega razuma je ohranila tudi do-
ber glas^ Vedno je bila zelo dobra 
pevka. Še zdaj zna vse pesmi na 
pamet in v cerkvi še zmeraj poje. 

Zdravje ji zaenkrat dobro služi, 
le vidi bolj slabo. Dan preživi 
tako, da posluša radio, sedi v 
zimskem vrtu in opazuje naravo 
ter veliko moli rožni venec. Sama 
se rada pošali, da prešteva "groli-

ke". Zelo se veseli pomladi, ko 
bo lahko ponovno obiskovala 
svoje sosede in prijateljice. 

Verona pravi, da nikoli ne raz-
mišlja, koliko let je stara, leta 
pač pridejo, važno je, kako se 
počutiš. "Najbolj si želim, da bi 
mi zdravje še naprej tako dobro 
služilo in da bi se lahko gibala. 
Vedno sem bila navajena veliko 
hoditi. Ob tej priložnosti pa bi se 
zahvalila svojim najbližjim, da 
tako lepo skrbijo zame, in vsem 
znancem ter prijateljicam." 

Ob slovesu smo ji zaželeli še 
veliko zdravih in sončnih dni. 
Verona Petek pa nam je v šali 
odgovorila: "Tudi sonce je staro, 
pa vseeno toplo sije." 

Da, res je. Čeprav je Verona 
Petek častidjive starosti, imamo 
ob njej občutek, da sije iz nje 
mladostna živahnost in nagaji-
vost. In človeška dobrota. 

Marlia Slodniak 

95- le tna Verona Petek pravi, da se let ne boji. Boji se 
le tega, da bi postala stara v razmišl janju in vedenju. 

Oviftelr okoli Ormoža 
Minilo je pol leta od izgradnje obvoznice Ormož. Pomenila 
naj bi veliko spremembo za uporabnike ter Ormož razbre-
menila tovornega prometa. Zagotovila naj bi kvalitetnejše 
in varnejše življenje domačinov ter hitrejšo pot do cilja tis-
tim, ki potujejo mimo mesta. Župan mesta Ormož Vili Tro-
fenik je takrat v otvoritvenem nagovoru poudaril, da bo 
tako izbrisana še ena izmed črnih točk v severovzhodni 
Sloveniji. 

Nekaj naključnih prebivalcev 
Ormoža smo povprašali, kako je 
izgradnja obvoznice vplivala na 
niihov vsakdanjik - o življenju 
pred obvoznico in po njej. 

Tomaž Bolcar: "Razlika je ve-
lika. Dosti manj je prometa. Na-
jbolj se pozna v soboto, ko je bil 
v Ormožu v preteklosti pravi 

prometni kaos. Najbolj zadovol-
jni pa smo tisti, ki živimo ob ces-
ti ali blizu nje. Čez Ormož se več 
ne valijo kolone težkih tovornja-
kov, otroci so varnejši na cesti in 
čez vikend je mir. Obvoznico 
uporabljam pogosto. Veliko po-
tujem v različne dele občine 
Ormož in z obvoznico pridobim 
na času, ob konicah tudi do 20 

minut. 
Igor Podplatnik: "Manj je pro-

meta. Ne razumem, zakaj ne do-
volijo traktorjem, ko se vozi 
sladkorna pesa, da bi uporabljali 
obvoznico. Na žalost je od iz-
gradnje obvoznice na njej več 
prometnih nesreč." 

Cecilija Škrjanec in Marta 
Peršak: "Prometa je manj, 
predvsem tovornega, razen dos-
tavnih avtomobilov seveda. Hru-
pa ni več. Vendar križišče ni v 
redu narejeno. Potrebno bi bilo 
omejiti dovoljeno hitrost. 70 kilo-
metrov na uro je preveč, ker je 
križišče slabo pregledno. Slabo je 
tudi to, da ni prehoda za pešče. 
Ogroženi so predvsem šolarji in 

starejši ljudje, ko gredo k maši." 
Nataša Kumer in Petra 

Janžekovič: "Obvoznica je v 
redu narejena. Manjkajo pa se-
maforji, zato je veliko nesreč. V 
gostilni smo imeli prej več pro-
meta. Prehodnih gostov skoraj 
ni, zdaj se ne ustavijo več." 

Marija Polak: "Obvoznica je v 
redu. Stanujem ob cesti in zdaj 
je dosti manj ropota, predvsem 
ponoči." 

Danica Marčec: "Obvoznica 
se pozna: ni kamionov, ni hrupa. 
Prometa v trgovini in gos-
tinskem lokalu pa zaradi ob-
voznice ni manj." 

Darja Štuhec: "Odkar je ob-
voznica, tovornjakov ni več. Še 
vedno pa je dosti prometa in pre-
malo parkirnih mest. Obvoznica 
je grozna, preveč je prometnih 
nesreč. Morali bi narediti sema-
forje, ker je preglednost na ob-
voznici slaba." 

Kaj je torej prinesla obvoznica 
prebivalcem Ormoža? Več miru, 
manj hrupa, več prometnih nes-
reč in manj zaslužka. 

Več o ormoški prometni prob-
lematiki pa v eni prihodnjih šte-
vilk. 

Maida FrIdI 

Od leve: T o m a ž Bolcar, Igor Podplatnik, Cecili ja Škr janec , Mar ta Peršak, Na taša 
Kumer, Petra Janžekovič in Mari ja Polak 
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Velikonoine iedi 

Kvašeno ali vzhajano testo je najpogostejše testo m ga pripravl-
jamo vse leto. iz njega pripravljamo tudi značilne velikonočne 
kruhe in potice. 

Glede na sestavine poznamo dve 
vrsti kvašenega testa: lahko 
kvašeno testo, to je tisto, ki mu 
dodajamo samo osnovne sestavine 
(moko, kvas in tekočino ter sol) in 
težko kvašeno testo, sestavljeno iz 
osnovnih sestavin ter dodatkov; 
za dodatke najpogosteje uporabi-
mo maščobo, ki je lahko maslo, 
margarina ali olje, jajca in kot 
tekočino najpogosteje mleko ter 
za boljši okus neškropljeno limo-
nino lupinico, sladkor in rum. 

Glede na pripravo testa pa poz-
namo posredno ali indirektno me-
senje testa oziroma pripravo testa 
s kvasnim nastavkom in nepos-
redno ali direktno mesenje testa 
oziroma pripravo testa brez kva-
snega nastavka. Danes tudi doma 
pogosto uporabimo pripravo testa 
po direktni metodi oziroma brez 
kvasnega nastavka. Vzamemo 1 
kilogram mehke moke, 10 deka-
gramov sladkorja, 5 dekagramov 
staljene margarine, pol litra mle-
ka, 5 dekagramov kvasa, 2 deka-
grama soli, 15 dekagramov opra-
nih rozin, če pa želimo imeti 
mlečni kruh, pa dodamo osnovne-
mu receptu še 10 dekagramov 
mleka v prahu. Mleko segrejemo 
na 37 do 40C. Vse druge sestavine 
dodamo že na začetku mesenja. 
Maščobo dodajamo vedno, ko 
imamo že grobo testo, nikoli sku-
paj s kvasom. Maščoba namreč 

obda kvasovke, te se zato težje 
razmnožujejo in testo slabo vzha-
ja. 

Mleko dodajamo previdno, ker 
je količina mleka v manjši meri 
odvisna tudi od vlažnosti moke, 
ki jo uporabite za pripravo testa. 
Rozine dodajamo vedno v suho 
moko, da se enakomerno porazde-
lijo po celotoem testu. Iz sestavin 
pripravimo srednje trdo testo, ki 
mora biti toplo, gladko, elastično 
oziroma raztegljivo. Tako pri-
pravljeno testo damo vzhajat pri-
bližno 30 minut. Nato ga še en-
krat pregnetemo in pustimo vzha-
jati še 10 minut. Po tako imenova-
ni premesitvi testo oblikujemo v 
želeno pletenico, ki jih najpogos-
teje pripravljamo ravno ob veliki 
noči. Če kvašeno testo za kruh ali 
pletenice pregnetemo, je kruh 
mehkejši ter ima po peki večje in 
enakomernejše zračne luknjice. 

Prav vsi poznate pletenje s tremi 
trakovi testa, lepe pletenice pa do-
bimo, če pletemo kvašeno testo za 
mlečni ali beli kruh s štirimi ali 
šestimi trakovi testa. 

Vzhajano testo razdelimo na 
štiri enakomerne dele in iz njih 
oblikujemo podolgovate enako 
debele svaljke. Nastavimo jih v 
obliki črke x, tako da trakove v 
sredini črke x damo enega na dru-
gega in stisnemo, da se med seboj 
zlepijo. Nato nasprotna trakova 

preložimo, tako da zamenjata 
prvotni mesti; to ponovimo še z 
drugima dvema in postopek pon-
avljamo do konca. Tako pripravl-
jeno pletenico damo vzhajat, in ko 
je dovolj vzhajana, jo premažemo 
z jajčnim rumenjakom ali 
razžvrkljanim jajcem in pečemo v 
pečici pri temperaturi 180 C 30 
minut. 

Nekoliko zahtevnejše je pletenje 
s šestimi trakovi, ki se ga lotimo 
tako, da celomo testo razdelimo 
na 6 enakih delov, jih oblikujemo 
v enako debele in dolge trakove 
ter jih položimo tako, da jih na 
zgornjem koncu zlepimo in jih 
polagamo na delovni površini 
tako, da so eden zraven drugega v 
obliki pahljače. Pletemo s štirimi 
notranjimi prameni, tako da jih 
križno prelagamo, zunanje pa ple-
temo le tako, da jih preložimo čez 
najbli^i trak, tako da je po razpo-
reditvi s tiste strani predzadnji. 
Pred pečenjem pustimo, da še 
vzhaja in jo prav tako premažmo z 
jajcem in pečemo pri že prej 
omenjeni temperaturi. 

Videz pletenic kvari pokanje 
med peko. Pokanje ponava i 
povzroči prevelika količina kvasa, 
ki povzroča, da se testo med peko 
prekomerno razteza. Lep videz 
pletenice pa boste dobili, če si 

boste pripravili mdi 
^ ^ ^ dovolj čvrsto testo. 

N a d a Pignar, 
uči te l j ica 

kuharstva 

PIŠE: ING. MIRAN GLUŠIČ / ^ V VRTU t V VRTU ^ 

Pmmi pfdmjaioiG se 
n&imu - ugedm m rasfflitfe 

Kdaj naj bi se vrnila pomlad v deželo, govori več znanil-
cev: prišla naj bi, ko so vzcveteli prvi zvončki, po gregori-
janskem koledarju na gregorjevo, 12. marca, ali pa ko je 
astronomsko enakonočje, 21. marca, prezreti pa bi ne 
smeli praznika 40 mučencev, ki so s svojo marljivostjo v 
vrtu pripravili vse, kar je potrebno za njen težko pričako-
vani prihod. 

Ko se v SADNEM VRTU z iztekom zime skle-
ne pri sadnem drevju stanje njegovega zimskega 
mirovanja in se s pričetkom pomladi po njem 
prične prebujati {»novna vegetacija, je potrebno 
opraviti v primerjavi z dru^mi letnimi obdobji 
največ opravil pri negi, vzgoji in varstvu sadnega 
drevja. 

V marcu opravimo sajenje sadnega drevja. Ne 
^ede na starost in vrsto sadnega drevja zakl-
jučujemo gnojenje z organskimi in rudninskimi 
gnojili, konec meseca pa že potrosimo prvi odme-
rek lahko topnih gnojil za pospeševanje rasti in 
prehrano cvetov. Mlademu sadnemu drevju in 
zahtevnejšim sadnim vrstam, vzgojenim na šibko 
rastočih podlagah, opravimo plitvo obdelavo tal, 
kjer pa je bila opravljena jesensko-zimska obdela-
va, pa poravnamo zimske brazde. S prebujanjem 
narave se prično prebujati tudi sadni škodljivci, 
spomladanska vlaga in toplota pa sta pogoj za raz-
voj in okužbe s a ^ e ^ drevja z rastlinskimi gli-
vičnimi in bakterijskimi boleznimi, zato je v tem 
prehodnem obdobju potrebno varstvu sadnega 
drevja posvetiti posebno skrb. 

Ob začetku pomladi, preden prično sadne vrste 
peškarjev (jablan in hrušk), jagodičevja in lupi-
narjev brsteti, končujemo zimsko rez, pri 
koščičastih sadnih vrstah (breskvah, nektarinah, 
marelicah, slivah in višnjah) pa rez šele začenja-
mo. Prav od pravočasne in strokovno pravilne iz-
vedbe naštetih opravil v sadnem vrtu ter marlji-
vosti sadjarja v tem prvem pomladnem mesecu je 
v največji meri odvisno, kolikšen in kakšen pride-
lek sadja lahko pričakujemo ob izteku sadne leti-
ne. 

V OKRASNEM VRTU je ob prehodu v pomla-
danski čas največ drobnih opravil pri sajenju, pre-
sajanju, negi in obdelavi okrasnih trajnic, ki jih 
gojimo na prostem. S setvijo in sajenjem o^asnih 
enoletnic počakamo še toliko časa, da se vremen-
ske razmere ustalijo in dokler ne preneha nevar-
nost spomladanskih pozeb. Spomladi zgodaj cve-
toče trajnice so morale, če smo želeli, da bi to 
pomlad že vzcvetele, biti posajene že v pretekli je-
seni. Trajnice, ki cvetijo poleti in tudi pozneje, pa 
sadimo ali presajamo v tem zgodnjem pomladan-
skem času. 

Večino trajnic razmnožujemo na vegetativen 
način z deljenjem korenike. Koreninsko grudo 

razdelimo tako, da bodo posamezni deli rasdine 
imeli nepoškodovane korenine, dobro razvit kore-
ninski vrat in stebelno zasnovo ali rozeto, iz kate-
re se bodo po sajenju razvili nadzemni organi rast-
line. Pri delitvi koreninske grude skrbno opleve-
mo in odstranimo tudi najmanjše dele korenin 
plevelov. 

Konec marca posadimo v lonce korenike oziro-
ma gomolje kan, te pa postavimo na toplo na 
kaličenje. Gomolje begonij položimo v zabojčke s 
šoto, te pa v svetel prostor s sobno temi^raturo 16 
do 20 stopinj Celzija. Ko bodo odgnali, kaličenje 
običajno traja 4 do 6 tednov, jih sadimo na prosto 
šele, ko povsem preneha nevarnost slane. 

Stare grme m ^ o n i j e in lovorikovca obrežemo 
tako, da ogrodne veje v grmu prikrajšamo za tret-
jino ali do polovice, če pa so grmi pomrznili in se 
jim sušijo listi, jih porežemo do zravih ne-
pomrznjenih listov. Po rezi grm pognojimo in 
okopi jemo, ko se bo pričel bujno obraščati in ob-
navljati z mladimi poganjki. 

V ZELENJAVNEM VRTU so mnogi posevki 
zgodnjih vrtnin, še posebej če sta lega in vrtna 
zemlja za to primerni, že opravljeni. Ker so vre-
menske razmere v tem prehodnem obdobju kon-
cem marca in še ves april precej negotove, posevki 
vrtnin pa izpostavljeni hladnim vetrovom, pogos-
tim slanam in toplotnim kolebanjem med dnevom 
in nočjo, jih zavarujemo s prekrivali. V praksi se 
za prekrivanje posevkov vse bolj uporabljajo vla-
knaste bele folije z nazivi vrteks ali agro-filc. Vla-
knaste folije so izvrstni pripomočki za varovanje 
vseh vrt posevkov vrmin, saj imajo poleg tehnične 
primernosti še gospodarske prednosti, ker so po-
ceni in so ob skrbnem rokovanju uporabne več se-
zon. Vlaknasta prekrivala imajo velike prednosti 
pred drugimi folijami in materiali: ne samo da so 
zračna in prepustna za vlago, pač pa skozi nje do-
bro prodirata sončna svetloba in toplota, sočasno 
pa dobro zadržujejo talno toploto. Prekrivala za-
varujejo posevek pred ptiči, da ne pozobljejo se-
men. Ker so lahka, se z rastočo rastlino vred dvi-
gajo in je tako pri rasti ne ovirajo. Vzkaljene po-
sevke zlahka odkrijemo, opravimo potrebno 
rahljanje in pletev, nato pa ponovno prekrijemo. 
Rastline zalivamo in dognojujemo s tekočimi gno-
jili kar po foliji. Zmeraj zalivamo s postano vodo, 
ki naj ima toploto, enako zračni ali talni. 

PRIPRAVLJA MAG. BOJAN SINKO, SPEC. 
KLIN. PSIH. / NEKATERI DRUGI PROBLEMI 
DUŠEVNEGA ZDRAVJA - 2 1 7 . N A D 

Zukon, druiinm In 
duševno Edrmvje 

78. nadaljevanje 
Družina 
mihosomatskea 
Dolnika 

Mnogo ljudi toži nad raznimi 
telesnimi težavami in bolezni-
mi, za katere kljub skrbnemu 
pr^ ledu ne najdemo organskih 
razlogov ali pa se izkaže, da so 
nastale v temelju kot fiziološke 
reakcije vegetativnih organov na 
dalj časa trajajoča emocionalna 
stanja (npr. strahu, jeze). Vse 
take motnje in bolezni poime-
nujemo psihosomatika. Takih 
bolezni je med ljudmi vedno 
več, tega pa se uvrščajo 
m e ^ j e tudi bolezni, za katere se 
je dolgo mislilo, ck so vzroki 
zanje izključno v bolnih celicah 
ali O l j n i h . Torej je značilnost 
psihosomatske medicine celost-
ni pogled na Človeka. 

I ^ s k o v a n j a na tem področju 

so šla v smeri iskanja zveze med 
določenim tipom osebnosti in 
vrsto bolezni, za katero kdo zbo-
li (npr. ljudje, ki zatajujejo jezo, 
imajo domnevno glavobole in 
ču: na želodcu). ToSa ta "teorija 
specifičnosti" ni bila splošno 
sprejeta. Drugi so namreč ugoto-
vili, da ne obstaja specifična zve-
za med vrsto psihosomatskih 
bolezni, osebnostnim tipom in 
konfliktno situacijo, ter so z go-
tovostjo rekli le eno: pri vseh 
psihosomatskih boleznih obsta-
ja le en sam konflikt in to je mo-
ten odnos med otrokom in 
starši. Katero bolezen bo ta 
otrok p z n e j e in»l in kdaj bo iz-
bruhnila, je odvisno od drugih 
dejavnikov. 

Raziskave so j^kazale, da je za 
te družine z n a t e n tako omejen 
kontakt z okoljem kot tudi med 
samimi člani družine. Komimi-
kacija je močno zredudrana, tis-
to n ^ o govorjenja v teh 

družinah je sicer fonnalno in 
logično urejeno, toda komaj 
čustveno obarvano in se le malo 
nanaša na osebe. Običajno 
srečamo tudi rigidno homeosta-
zo, ki zelo omejuje polje prilaga-
janja in možnost rešitve konflik-
ta. Poleg t ^ a so člani nekako 
usodno med seboj zapleteni, pri 
čemer so posebno generacijske 
in na spol vezane vloge zelo zab-
risane in nejasne. 

Raziskave so tudi poka:^e, da 
je za ustvarjanje dispozicije za 
psihosomatsko reagiranje oz. 
bolezen otroka in poznejšega 
odraslega človeka posebno po-
membna mati. Iz anamnez je 
namreč razvidno, da mati v 
družini in širši skupnosti ni 
našla in razvila lastne identitete. 

Več o tej vlogi matere pa nas-
lednjič. 

mag. Bojan Šinko 

PREJELI SMO/ODPRTO PISMO MESTNEMU SVETU 
Spoštovani žiupan, svetnice 
in svetniJd Mestne občine Ptig! 

Prebral sem, da mestna občina oziroma 
svet razmišlja o strategiji razvoja Ruja in 
mestne občine. Zelo rad bi Vam sugeriral mi-
sel, močno povezano s tem. Ruj je srednje-
veško mesto z zelo dobro ohranjenim urba-
nizmom in nekoliko slabše arhitekturo iz tega 
časa. To je pomemben adut, ki ga je verjetno 
pametno ohraniti, predvsem po razvijati tako, 
da te danosti ustrezno uporabimo že za da-
nes in za jutri. 

Prešernova ulica je ena najlepših srednje-
veških mestih ulic v Sloveniji (v preteklosti se 
je imenovala Gosposka ulica), zato je za do-
gajanje na njej in njen videz potrebna še po-
sebej velika skrb. Nanjo spadajo najkvalitet-
nejša, vrhunska dogajanja. Mesto je nameni-
lo Mali grad študijski knjižnici in po tej logiki 
(kot je to tudi v zgodovini že bilo) sodi sem 
gimnazija in v bodočnosti še kakšne višje in 
visoke šole. Med stavbo stare gimnazije in 
Dravo je dovolj prostora za dograditev vsega, 
kar bi gimnazija še potrebovala (ta prostor 
skupaj s stavbo gimnazije bo mesto Ruj mo-
ralo v vsakem primeru v bodočnosti sanirati). 

Svetniku Borisu Pergerju, ki je na mestnem 
svetu že predlagal oziroma vprašal o takšni 
rešitvi, ste odgovorili, da je že prepozno, saj 
že iščete izvajalca del za novo gimnazijo na 
novi lokaciji. Jaz pa si dovolim misHti in na 
glas povedati, da še ni prepozno. Če se le 
malo ozremo okrog sebe, opazimo, da bomo 
zaradi slabih odločitev izpred štiridesetih let 
danes veliko zgradbo rušili (pošta). Zato vas 
prosim, da še enkrat premislite, še posebej 
ker je bila vsa dosedanja razprava močno 
usmerjena, saj na noben argument, zakaj je 
lokacija ob Šolskem centru slaba, ni nihče 
odgovoril. Dosedanji potek aktivnosti nas je 
slovenske davkoplačevalce stal že precej de-
narja, vendar je to še vedno manjši znesek, 
kot pa bo znašala dolgoročno in vseobsežno 
škoda, ki jo bomo mi in naši zanamci 
plačevali zaradi - po mojem mnenju - slabe 
odločitve. 

Ludvik Trop 

PREJELI SMO / PREJELI SMO 

Urgevaicem 
pti^skegaprometa 

še malo, pa bomo dobili "ceste malarje" -
upamo, da ne takrat, ko je na ulicah gneča -, 
ki bodo obnavljali talno signalizacijo na naših 
cestah: prehode za pešce, polne in prekinje-
ne črte, stop signalizacijo itd. Bilo bi prav, da 
preden bodo karkoli "pomalali", odgovorni 
prometniki v občini ponovno proučijo 
smotrnost in dosedanje rešitve, posebej tisto 
pred vhodom na parkirišče na bivšem 
vojaškem skladišču nad Potrčevo cesto. Za-
kaj? 

Na Volkmerjevi cesti je za semaforjem prav 
zanimiva kombinacija prometnih znakov: 
znak za parkirišče, prepovedano zavijanje v 
levo (na parkirišče) in znak, ki dovoljuje vhod 
na parkirišče iz smeri Srednješolskega centra 
oz. Doma upokojencev. Na cesti je polna črta 
z zebro. In kako se mora voznik obnašati, če 
se pripelje po Potrčevi cesti ali jo prečka? 
Tako, da zapelje do parkirišča Doma upoko-
jencev, tam pusti nekaj izpušnih plinov, 
obrne in po pravilih, seveda brez kazni, za-
pelje na začasno parkirišče. To je sicer naj-
krajša pot, saj je pot s Potrčeve ceste po Ulici 
5. prekomorske, Kraigherjeve in Volkmerjeve 

I precej daljša. Še daljša pa je s Potrčeve po 
Slomškovi, Raičevi, Maistrovi na Volkmerje-
vo. Prav tako je prometni znak "obvezna 
smer" pri izhodu s parkirišča neracionalen. 
Zopet vprašaj! Če želiš zapeljati s parkirišča 
pred Dom upokojencev ali Srednješolski cen-
ter, ne smeš zavijati v levo, pač pa desno, 
tam pa se odločiš, ali boš obračal med stano-
vanjskimi bloki na CMD ali boš ubral skoraj 
1,5 km levo ali desno po Potrčevi, po prej opi-
sani prometni trasi. 

Strokovnjaki, razmislite o logiki sedanje pro-
metne rešitve. Skoraj 95% obiskovalcev tega 
parkirišča danes krši prometno signalizacijo. 
Zanimivo je, da pri tem, vsaj kolikor se sam 
spomnim, na omenjenem odseku ni bilo še 
nobenega trka. 

Stanko Lepej 

Krvodajalci 
9. MAREC - Matilda Kamenšek, Stoperce 73. Anica Žunko-
vič, Grdina 2, Adolf Kopše, Stoperce 82, Jože ŽunkoviČ, 
Grdina 2, Ivan Sledlč, Stoperce 23, Milena Toplak, Dragovič 
47, Bernarda Stojnšek, Kupčinji Vrti 33, Jožica Vrabič, 
KupčinjI Vrh 1, Irena Potočnik, Kupčinji Vrh 23, Antonija Ki-
drič, Grdina 7. Ciril Kamenšek, Stoperce 73, Anton Egartner. 
Stoperce 34, Radko Stojnšek, Kupčinji Vrh 33, Irena Vrečar, 
Zasadi 7, Ivan Golob, Kupčinji Vrh 2, Marija Pšeničnik, Sto-
perce 16, Ivan Stojnšek, Kupčinji Vrh 33, Alojz Lubej, Zg. 
Sveča 16/a. Štefan Zakelšek, Dol pri Stopercah 11, Štefka 
Frlež, Kupčinji Vrh 17, Marija Petek, Volkmerjeva 5, Ptuj, 
Boštjan Zunkovič. Grdina 2, Alojz Korez, Stoperce 70/a, 
Vera Kopše, Stoperce'82, Anton Galun, Grdina 32, Marija 
Korez, Zg. Sveča 14, Martina Plavčak, Kupčinji Vrh 28, Ivan-
ka Galun, Grdina 32, Gorazd Kopše. Stoperce 82. Marjana 
Dolšak, Stoperce 52, Cvetko Plavčak, Kupčinji Vrh 28, Sil-
vester Bedenik, Kupčinji Vrh 3, Rudolf Jernejšek, Stoperce 
52, Boštjan Ivančič, Stoperce 73. Franc Štumberger, Nova 
vas 83. 
11. MAREC - Marjan Hohnjec, Falinič 8, R Hrvaška, Ankica 
Indič, Lackova 8, Ruj, Branko Firbas, Moškanjci 75, Kristina 

Cartl, Zg. Hajdina 54, Miran Ljubeč, Zabovci 61, Martina Pe-
trovič. Pacinje 20, Jože Potočnik, Lušečka vas 33, Irena 
Pauko, Rimska ploščad 21, Ptuj, Marija Arnuš, Rimska 
ploščad 3, Ruj, Marinka Petek, Mezgovci ob Pesnici 3, An-
gela Slukan, Zg. Velovlek 23, Janez Kovačec, Slomi 1, Mari-
ja Ktaneček, Zg. Hajdina 7/b, Ivanka Pšajd, Vintarovci 32, 
Milan Simonič, Sobetinci 9, Janko Arnuš, Bukovci 173, Ve-
ronika Kodrič, Stojnci 31, Silva Simonič, Gomilct 7, Nada 
Kožar, Industrijsko naselje, Kidričevo, Sandi Obran, 
Zamušani 41, Darinka Mojzer-Brglsz, Volkmerjeva c. 40, 
Ruj, Dušan Zemljarič, Nova vas 93/c, Andrej Belšak, Pod-
lehnik 2/d, Zdenko Šilak, Jadranska 11, Ruj, Davorin Pre-
dovnik, Kajuhova 11, Kidričevo, Andrej Lampret, Majšperk 
51, Edvard Hojnik, Kajuhova 7, Kidričevo, Anica Kolednik, 
Dolane 31/d, Marjan Šamperi, lil. B. Kraigherja 26, Ruj, To-
mislav Pulko, Hajdoše 10/c, Danijel Sužnik, Gočova 22, De-
jan Breznik. Ješenca 5/m, Ignac Skaza, Slovenja vas 42, 
Mirko Krajnčič, Ul. 5. prekomorske 3. Ptuj, Damjan Anošek, 
Prvomajska 31, maribor, Bojan Bertalanič. K brodu 27, Ma-
ribor, Vlado Florjanovič, Svetog Antona 8, R Hrvaška. Miran 
Lah, Sobetinci 21, Rado Bohak, Dravski Dvor 5, Dart(o Kla-
neček, Skorba 19/b. Mirko Vidovič. Zlatbličje 77. 



OD TOO IN TAM 
ŠE ZADNJIČ O DOHODNINI '98 / ŠE ZADNJIČ O DOHODNINI '98 

Zato/ vraala in doplaala 
Še slab teden dni imamo za oddajo napovedi za odmero 
dohodnine za leto 1998. Glede na to, da je na izpostavi 
davčnega urada že nekaj časa ob uradnih urah velika 
gneča, lahko sklepamo, da so državljani pohiteli in v veli-
Ki večini napoved že vložili. Kljub temu pa jih mnogo s 
tem opravilom še čaka iz različnih razlogov. Morda tudi 
zato, ker od izplačevalcev pravočasno niso prejeli obvesti-
la o prejemkih v letu 1998, ali pa preprosto zato, ker 
izpolnitev obveznosti do države pač odložijo na tik pred 
zdajci. Za pravočasno vložene se štejejo vse napovedi, od-
dane do vključno srede, 31. marca. Da je napoved oddana 
pravočasno, se šteje tudi v primeru, če je bila poslana po 
pošti in je na kuverti poštni žig z datumom 31. marec. 
Teoretično je torej možno oddati napoved do polnoči 
zadnjega dne v marcu, če seveda še najdete odprto kakšno 
pošto v državi. 

Če oddate napoved za odmero 
dohodnine osebno, prejmete potr-
dilo, ki ga skrbo hranite, saj vam 
lahko pride po dosedanjih 
izkušnjah še kako prav. Če oddate 
napoved na pošti, jo morate oddati 
v priporočeni pošiljki, poštno 
potrdilo pa prav tako skrbno hra-
nite. In še nekaj: v kuverto lahko 
date samo eno napoved; če torej 
pošiljate več napovedi, potrebujete 
več kuvert in za vsako posebej do-
bite potrdilo o priporočeni pošil-
jki, 

Ce napovedi za odmero do-
hodnine ne bomo vložili pra-
vočasno, bomo kmalu po zamuje-
nem roku prejeli položnico za 
plačilo kazni v znesku 50 tisoč to-
larjev. Če napovedi sploh ne 
vložimo ali nanjo ne napišemo po-
datkov, potrebnih za odmero do-
hodnine, ali so podatki neresnični, 
nas čaka denarna kazen 100 tisoč 
tolarjev, napoved, in to pravilno 
izpolnjeno, pa bomo morali seveda 
kljub temu vložiu. Za prepozno 
vložene se štejejo napovedi, ki smo 
jih oddali po 31. marcu in do 31. 
maja. Če bomo vložili napoved po 
tem datumu, bomo kaznovani, kot 
da )e sploh nismo vložili. 

O napovedi in izračunu do-

hodnine za leto 1998 smo 
podrobneje pisali že v 8. številki 
Tednika konec februarja, ko smo 
objavili tudi lestvico, s pomočjo 
katere lahko izračunamo rezultat 
naše napovedi, ali bomo torej 
državi morali še kaj doplačati ali 
nam bo ta kaj denarja vrnila. 
Kljub temu da napoved izpolnju-
jemo, obračunavamo in oddajamo 
že skoraj desetletje, je pri 
obračunu še vedno precej nez-
nank. Tudi zaradi tega, ker do-
hodnino med letom odmislimo in 
se z njo začnemo znova ukvarjati v 
februarju in marcu, medtem pa 
pozabimo, kako poteka obračun. 
Naš izračun seveda ni obvezen, saj 
za to poskrbi država, vendar je 
dobro vedeti kaj nas čaka, poleg 
tega je mogoče s preračunavanjem 
in kombinacijami olajšav med za-
konci v nekaterih primerih prihra-
niti kar precej denarja. 

Precej nejasnosti je ob izračuna-
vanju olajšav. Medtem ko se 
splošno priznana 11-odstotna 
olajšava (letos 208.651 tolarjev) 
nanaša na povprečno bruto plačo v 
RS Sloveniji v odmernem letu in 
je torej za vse enaka, se triodstotna 
olajšava (vse olajšave pod B I. sku-
paj) prizna od zavezančeve prve 

osnove. Prvo osnovo dobimo tako, 
da od seštevka vseh bruto pre-
jemkov odštejemo stroške oziroma 
odhodke: prispevke za socialno 
varnost, morebitne normirane 
stroške pri pogodbenem delu in 
avtorskih honorarjih, najemninah 
ipd., nikakor pa ne odštejemo med 
letom plačane akontacije dohodni-
ne. Ta podatek nam namreč služi 
zgolj za to, da ugotovimo, ali smo z 
akontacijami med letom preplačali 
svojo obveznost do države po 
končnem obračunu ali smo državi 
še kaj dolžni. 

Nekaj nejasnosti je tudi pri uvel-
javljanju olajšav prispevkov, ki 
smo jih plačali za popotresno 
obnovo Posočja. Mejnik pri tem je 
13. junij 1998. Ker so nekateri 
posamezniki in delavci v nekate-
rih delovnih organizacijah prispe-
vali za obnovo Posočja prostovol-
jno, se jim ta znesek prizna v celo-
ti. Vendar le v primeru, če je bilo 
plačilo opravljeno do 13. junija. 
Tak znesek vpišejo na zadnji stra-
ni (B II., oznaka 5), v prazno polje 
pa vpišejo ime tistega, ki je pomoč 
prejel (na primer priimek in nas-
lov družine, Rdeči križ, Karitas 
ipd.). Če so prostovoljni znesek za 
pomoč Posočju nakazali po 13. ju-
niju, se jim prizna le v okviru 3-
odstotne olajšave in ga vpišejo na 
predzadnji strani (B L, oznaka 7). 
Vsi, ki so plačali za popotresno 
obnovo Posočja na podlagi 
odločbe, uveljavljajo znesek v celo-
ti, in sicer znova na zadnji strani 
(B II., oznaka 4, pogoj pa je, da so 
odločbi priloženo položnico po-
ravnali do 31. decembra 1998. Za-
mudnikom pri plačilu se olajšava 
torej ne bo priznala. 

Med ljudmi je še vedno precej 
nezaupanja v realnost obračuna 
dohodnine s strani države. Nema-
lokrat ne razumejo, zakaj mora 
nekdo, ki ima malo plačo ali druge 
prejemke, dohodnino še doplačati, 
nekdo drugi z visokimi prihodki 
pa prejme vračilo. Pomembno je 

vedeti, da od večine prejemkov, ki 
so vir dohodnine, med letom 
plačujemo akontacije dohodnine. 
Ob obračunu osebnih prejemkov 
pri delodajalcu lahko tudi med le-
tom uveljavljamo olajšave za 
vzdrževane družinske člane. Teo-
retično lahko olajšavo za vzdrževa-
ne otroke uveljavljata oba starša, 
vendar se to ob dokončnem 
obračunu pokaže v obliki dop-
lačila dohodnine. Pri končnem 
obračunu namreč ta "pote-
gavščina" dvojnega uveljavljanja 
ni mogoča in jo davčni organ takoj 
ugotovi. Pri uveljavljanju olajšav 
za vzdrževane družinske člane se 
je pač potrebno odločiti, kaj je bolj 
modro: plačevati med letom 
državi nekoliko več in jo v bistvu 
kreditirati, pozneje pa prejeti 
vračilo dohodnine, ali med letom 
uveljavljati vse olajšave in pričako-
vati doplačilo. V potrditev navede-
nega objavljamo dva poskusna 
obračuna dohodnine za nekoliko 
večje na eni in za manjše prejemke 
na drugi strani. 

Glej primeri. 
Po odbitku prispevkov in nor-

miranih stroškov dobimo tako 

imenovano prvo osnovo, ki znaša 
3.104.811 tolarjev. Iz nje izračuna-
na 3-odstotna olajšava znaša 
93.144 tolarjev, pavšalna 11-
odstotna olajšava znaša 208.611 to-
larjev, zavezanec pa je uveljavljal 
še olajšavo za dva vzdrževana otro-
ka, kar znaša 474.207 tolarjev, in 
prispevek za obnovo Posočja v 
znesku 12.187 tolarjev. Druga os-
nova tako znaša 2.316.622 tolarjev, 
iz nje izračunana dohodninska ob-
veznost pa 649.668 tolarjev. Ker je 
zavezanec med letom plačal 
791.402 tolarja akontacije, bo pre-
jel vračilo preplačane dohodnine v 
znesku 141.734 tolarjev. 

Glej primer 2. 
Prva osnova v tem primeru 

znaša 1.047.648 tolarjev, triodstot-
na olajšava 31.429, 11-odstotna 
pavšalno priznana olajšava, ki je za 
vse enaka, 208.651 tolarjev. Ker 
drugih olajšav zavezanec ni uvel-
javljal, znaša iz druge osnove 
obračunana dohodnina 137.286 
tolarjev. Med letom plačana akon-
tacija je znašala 81.421 tolarjev, 
sledi torej doplačilo v znesku 
55.866 tolarjev. 

Zavezanec v prvem primeru 

med letom ni uveljavljal olajšave 
za vzdrževane otroke, konec leta 
pa je olajšavi za dva otroka dodal 
še triodstotno olajšavo in olajšavo 
za popotresno obnovo Posočja ter 
seveda pavšalno olajšavo v višini 
11 odstotkov. Kljub razmeroma 
visokim prejemkom bo prejel 
vračilo dohodnine, saj je med le-
tom plačal več, kot je dolžan po 
končnem obračunu. V drugem 
primeru pa kaže, da je zavezanec 
med letom uveljavljal olajšavo za 
enega vzdrževanega otroka in je 
tako plačeval manjše akontacije 
dohodnine, v napovedi pa olajšave 
za otroka ni uveljavil. Logičen re-
zultat take odločitve je doplačilo 
in to kljub nizkim prejemkom. 

Podobnih in drugačnih prime-
rov bi lahko nanizali še veliko, 
vendar sta prikazana dovolj zgovo-
ren dokaz za trditev, da gre pri 
obračunu dohodnine zgolj za pri-
merjavo med tem, kar smo med le-
tom plačali v obliki akontacij in 
kar nam država odmeri v končnem 
obračunu, seveda na osnovi naših 
podatkov. 

J. Bračič 

V vsakem trenutku pHpmvlleni pomagtM 
Predstavniki devetih prostovoljnih gasilskih društev v GZ 
Gorišnica in vodstvo zveze so minuli petek v gasilskem 
domu v Forminu pripravili vsebinsko bogat tretji občni 
zbor, na katerega so povabili tudi sosednje gasilske zveze, 
vodstvo GZ Slovenije in direktoija Uprave za obrambo 
Ptuj Stanka Megliča. V gasilsko kroniko so zapisali še 
eno uspešno in delavno leto, ki si ga bodo gasilci za-
pomnili predvsem po potresu v Posočju in velikih popla-
vah po vsej državi. V občini Gorišnica so bili gasilci de-
lavni v petih komisijah, velik poudarek so dali 
izobraževanju, preventivi in tudi operativi. 

Predsednik GZ Gorišnica Alojz 
Vesenjak je povedal, da je bilo v 
minulem letu za GZ najpomem-
bnejše odkritje spomenika sv. Flo-
rijana v Gorišnici in sprejem nove-
ga častnega člana v zvezo dr. Ro-
mana Giaserja, sicer pa so po vseh 
prostovoljnih društvih veliko de-
lali in skrbeli za izobraževanje. 
»Slovensko gasilstvo je v dosedan-
jem razvoju zraslo v najširšo, 
dobro organizirano, strokovno in 
visoko motivirano reševalno 

službo za opravljanje ne le požar-
nih intervencij, ampak tudi 
splošnih reševalnih nalog. Gasils-
ko organizacijo je potrebno prila-
goditi ocenam ogroženosti na 
območju posameznih delov 
države,« je povedal Vesenjak. Ko-
misija za delo z mladino je lani or-
ganizirala 1. gasilski tabor GZ 
Gorišnica na gradu Borlu, ki je 
zelo dobro uspel in ga bodo pripra-
vili tudi letos poleti. Komisija za 
vzgojo kadrov je organizirala tečaj 

za gasilce in poveljnike društev. 
Kot pravi Vesenjak, je 
izobraževanje dolgoročna naložba, 
saj vedno bolj narašča potreba po 
hitrejšem pridobivanju znanja in 
spretnosti. Uspešna je bila tudi ko-
misija za delo z ženskami, saj so se 
članice (teh je v zvezi 185) ude-
ležile številnih gasilskih tekmo-
vanj, po mnenju Vesenjaka pa ak-
tivno sodelovanje članic morda 
premalo cenijo. Precej dela sta 
imeli tudi komisija za odlikovanja 
in komisija za veterane in zgodovi-
no gasilstva, saj je slednja orga-
nizirala prvo srečanje veterenov, 
to pa naj bi z leti postalo tradicio-
nalno. 

NOVO GASILSKO 
VOZILO ZA PGD 
MALA VAS 

Poveljnik GZ Gorišnica Vlado 
Kelenc je povedal, da so lani na-
bavljali zahtevnejšo opremo, kot 
so aparati za impulzno gašenje, di-
halne aparate, varovalne obleke 
pred ognjem ter izpopolnili dotra-
jano opremo v vseh orodiščih. V 
specialnost predavatelja so napre-
dovali trije višji gasilski častniki, 
en član obiskuje tečaj za člana 
višjih poveljstev, 65 članov je 
končalo tečaj za izprašanega gasil-
ca, 31 članov končuje tečaj za 
vodjo enote - nižji gasilski častnik. 
Lani so pripravili skupno gasilsko 
vajo ob dnevu gasilca in ob jubile-
ju PGD Gorišnica, organizirali 
občinsko tekmovanje, v mesecu 
požarne varnosti pa so poveljniki 
vseh PGD sami pripravili vaje v 
svojih požarnih okoliših. Ženske 
desetine iz Male vasi, Zagojičev in 
Zamušanov so bile na državnem 
prvenstvu in dosegle zadovoljive 
rezultate, sedem društev se je ude-
leževalo hitrostne mokre vaje v 
ligi, ki je plod dobrega medsebo-
jnega sodelovanja med GZ mestne 

občine Ptuj in GZ Gorišnica. Vse 
našteto pa po besedah Kelenca 
prostovoljnim gasilcem služi, da se 
znajo strokovno spoprijeti z opera-
tivo v morebitnih požarih in dru-
gih nesrečah. 

Na operativnem področju so 
imeli manj požarov kot v letu 
1997, 11, kar bi lahko bila zasluga 
preventive, ogromno dela pa so ga-
silska društva imela zaradi jesens-
kih poplav Drave in Pesnice. Ker 
je bila to elementarna nesreča, so 
ukrepali s štabom Civilne zaščite, 
ki ga v občini vodi Bogomir Top-
lak. Poveljnik Vlado Kelenc se je 
za nesebično pomoč in požrtvoval-
no delo zahvalil vsem poveljnikom 
PGD, vodjem, predavateljem in 
mentorjem, pa tudi županu 
Slavku Visenjaku, ki je po njego-
vem odgovoren in zaslužen, da v 
GZ izvajajo programe in delo, ki 
so v pomoč vsakemu občanu 
gorišniške občine. Poleg tega je 
Kelenc omenil še letošnje prazno-
vanje 50-letnice PGD Mala vas, 
kjer letos nabavljajo novo gasilsko 
vozilo in ga bodo v uporabo preda-
li ob dnevu gasilcev GZ Gorišnica. 

Program dela in nalog GZ je v 
letošnjem letu še mnogo 
obsežnejši in bogatejši, saj se bodo 
gasilci trudili in delali tako na ope-
rativnem kot tudi preventivnem 
področju. Vključili se bodo v praz-
novanje 130-letnice gasilstva na 
Slovenskem in se poglobili v 
načrtovano pokrajinsko gasilsko 
organiziranost. 

Na občnem zboru so pregledali 
tudi zaključni račun za lansko leto, 
pohvalili delo nadzornega odbora 
v GZ in najzaslužnejšim PGD v 
občini podelili priznanja za 
požrtvovalnost. 

T. M o h e r k o 
^bčni zbor GZ Gorišnica je potekai pod znan im ga-
®"si<im ges lom V s l užb i l j u d s t v a na p o m o č . Foto; TM 

PTUJ / NAGRADA ZA TISOČEGA 
RENTNEGA VARČEVALCA 

Zta /enftM vmiemme vdSio zmima^ 

Nagra jenec Franc Štumberger (levo) in izvršilni di-
rektor uprave Nove KBM Zoran N e m e c 

Bančniki nove KBM so prejšnji četrtek v prostorih agencije Nova 
vas pri Ptuju pripravili manjšo slovesnost in nagradili komitenta, ki je 
pri tej banki kot tisoči sklenil rentno varčevanje. 

Nagrajeni Franc Štumberger bo naslednjih dvanajst mesecev preje-
mal nakazilo na svoj račun rentnega varčevanja v skupnem znesku 60 
tisoč tolarjev. V Novi KBM so zadovoljni z dosedanjim razvojem 
ponudbe rentnega varčevanja, za katerega si prizadevajo, da bi ga čim 
bolj prilagodili potrebam in željam varčevalcem, je poudaril Zoran Ne-
mec, izvršni direktor uprave za področje poslovanja s podružnicami. Za-
nimanje komitentov za tako obliko varčevanja je veliko, zato se veselijo 
že naslednjega tisočega varčevalca. 

JB 



ZG. JABLANE / SKUPSCINA RDEČEGA KRIZA CIRKOVCE 

Povsod, kjer je 
potrebno pomagati 
V DVEH LETIH DAROVALI ČEZ 150 LITROV KRVI • 78 PRIZ-
NANJ ZA VEČKRAT DAROVANO KRI 
Krajevna organizacija Rdečega križa Cirkovce je ena najbolj 
dejavnih na Ptujskem in ena prvih na tem območju sploh. 
Njihovi člani so povsod, kjer je potrebna pomoč. Pred krat-
kim so na skupščini na turistični kmetiji Medved v Zgornjih 
Jablanah pregledali delo v zadnjih dveh letih. Za svečane 
trenutke so poskrbeli šolarji osnovne šole Cirkovce, ki so 
sploh zelo aktivni podmladkarji. Krajevno organizacijo RK 
Cirkovce zgledno vodi Pavla Veler. Člane imajo iz vseh en-
ajstih vasi, za lažjo povezavo in izpeljavo nalog pa ima vsaka 
vas v odboru RK svojega predstavnika. 

Kot je povedal predsednik ko-
misije za krvodajalstvo Franc 
Trčko, je bilo glede krvoda-
jalstva eno najaktivnejših leto 
'97, ko so v 238 odvzemih daro-
vali 90 litrov krvi, lani pa je bilo 
v okrog 160 odvzemih darovane 
okrog 65 litrov krvi. Ne glede na 
lanski osip so zadovoljni, saj je 
bilo v tem dveletnem obdobju 
aktivnih 123 krvodajalcev. Na 
skupščini so podelili več značk 
in plaket za večkrat darovano 
kri. Prejelo jih je kar 78 požrtvo-
valnih krvodajalcev. Več kot 50 
krat so kri darovali Vinko Gor-
jup in Anton Lamberger iz 
Dragonje vasi, Emil Veler iz 
Cirkovc in Stanislav Doliška iz 
Lovrenca. Za 60 krat darovano 
kri je priznanje prejel Franc 
Teskač iz Zgornjih Jablan, za 
70 krat Anton Lačen iz Dra-
gonje vasi ter Jože Frangež in 
Martin Golenko iz Spodnjih 
Jablan, Franc Trčko je prejel 
priznanje za 80 krat darovano 

kri, rekorder cirkovške krajevne 
organizacije RK pa je Franc 
Pišek iz Starega Loga, ki je kri 
daroval že 87 krat. V letu 1997 
so pričeli organizirati tudi 
srečanja krvodajalcev. Pokazalo 
se je, da je bila odločitev pravil-
na. Na prvem srečanju v letu 
1997 jih je sodelovalo 80, dobro 
pa je bilo obiskano tudi lansko-
letno drugo srečanje. Ob tej pri-
ložnosti so podelili posebna 
priznanja RK Slovenije pet-
najstim članom za njihovo delo-
vanje na humanem področju. 
Gre za krvodajalce, ki so kri da-
rovali več kot 50 krat. Priznanje 
za aktivno delo pa je prejela tudi 
krajevna organizacija RK Cir-
kovce kot najaktivnejša organi-
zacija, ki ima trenutno okrog 
190 članov. Vedno bolj ji zaupa-
jo tudi l judje od drugod in se 
odločajo za članstvo. 

Krajevna organizacija RK 
Cirkovce je aktivna na številnih 
področjih. Vsako leto organizira 

odmevno srečanje starejših 
občanov, njeni člani obiskujejo 
krajane, ki jesen življenja 
preživljajo v domu upokojen-
cev, druge redno obiskujejo na 
njihovih domovih, jih razvesel-
jujejo z voščili ob rojstnih dne-
vih in jim tudi sicer pomagajo, 
ko so v stiskah. Enkrat mesečno 
vabijo krajane v postajo RK, 
kjer si lahko izmerijo krvni tlak, 
prav tako pa lahko dobijo vse 
druge nasvete o zdravem načinu 
življenja in lajšanju nekaterih 
zdravstvenih težav in drugih 
starostnih problemov. Organi-
zacija skrbi tudi za sprejem mla-
dih članov, vsem gasilskim 
društvom so kupili omarice 
prve pomoči, izvedli nekaj 
zdravstvenih predavanj, denar 
za svojo humnanitarno de-
javnost humanitarne pa so si 
pridobili tudi s prodajo koledar-
jev. Z zglednim sodelovanjem s 
socialnimi, zdravstvenimi in 
drugimi službami so rešili mar-
sikateri problem svojih kra-
janov. Zavedajo se, da sta moč 
in uspeh samo v sodelovanju. 
Prepričani so, da bodo tudi v 
bodoče vsaj tako uspešni, kot so 
bili do sedaj. Kot je povedala 
predsednica Pavla Veler, pa 
pričakujejo, da bodo končno do-
bili svoj stalni kotiček za delo; 
župan Alojz Šprah jim je oblju-
bil, da se bo to zgodilo kmalu. 

M G 

Sdfi/a/ svo/e sciif/e 
Andrej Okreša je novinar na 
mariborskem radiu City in mo-
derator na lokalni televiziji 
Moj videč v Selnici ob Dravi. V 
novinarstvu dela že sedem let, 
v tem času pa se je izkazal tudi 
kot voditelj javnih prireditev v 
paru s Heleno Kodrič. Vodi-
teljstvo je zanj, kot pravi, še po-
seben izziv, ker nima treme, 
ker je rad pred mikrofonom in 
ker rad nastopa v živo na odru 
pred ljudmi. 
Pred kratkim se je javnosti pred-
stavil tudi z glasbenim prven-
cem, s skladbo Sanjaj svoj sanje, 
ki je nastala tudi kot potreba po 
dokazovanju na glasbenem 

področju in ker naj bi, kot pravi, 
kot moderator številnih priredi-
tev znal tudi kaj zapeti. Pesem je 
nežna in globoko razmišljajoča, 
govori pa o sreči, ki jo daje 
življenje samo, ne pa materialne 
dobrine. Andrej pravi, da so 
prve reakcije ob predvajanju 
prvenca pri znancih izzvenele v 
začudenje, vendar jih je hitro 
potolažil, da bo novinarstvo os-
talo njegova prva izbira, da pa bo 
glasba predstavljala duhovno 
dopolnilo, ki mu v tem trenutku 
predstavlja poseben izziv in tudi 
dopolnilo moderatorskega dela. 
Že v kratkem se bo Andrej 
Okreša predstavil z novimi 

skladbicami. Prvo, Sanjaj svoje 
sanje, pa je na svoj rojstni dan, 
22. februarja, predstavil tudi 
poslušalcem radia Ptuj . 

MG 

S s k u p š č i n e k r a j e v n e o r g a n i z a c i j e R d e č e g a k r i ža C i r k o v c e : ku l turn i pro-
g r a m s o pr ipravi l i p o d m l a d k a r j i RK iz O Š C i r k o v c e . Foto: F r a n c T r č k o 



VIDEM / PRAZNOVALI DAN SOLE 

Predsluvili ljudsko 
Izniilo svojih krajev 

iZbrane s t a r š e in g o s t e je pozdrav i la ravnate l j i ca Mar i j a Š m i g o c . 

Dan šole je samo enkrat na leto, zato se je takrat treba po-
sebej potruditi. Učenci in učitelji OŠ Videm so to vzeli za-
res in do letošnjega marčevskega dneva šole - praznovali so 
ga minuli petek - dodobra pobrskali po naši preteklosti, 
spoznavali in odkrivali bogastvo ljudskega izročila v svojih 
krajih in vse skupaj strnili v raziskovalno nalogo. Predsta-
vili so jo ob prazniku šole pod naslovom Ljudska modrost 
trden je most. 

Ravnateljica OŠ Videm Mari-
/a Šmigoc je posebej za to pri-
ložnost strnila nekaj misli o 
ljudskem izročilu. Povedala je, 
da so bila obdobja, ko smo vse 
preradi pozabili svoje korenine, 
danes pa se časi spreminjajo in 
znova več poudarka dajemo na 
vse tisto, iz česar smo izšli. In 
tudi zato so tokratno delo učen-
cev posvetili ljudskemu izročilu. 
»Res je, da smo Slovenci majhen 
narod - a narodi so majhni po 
številu, ne smejo biti majhni po 
svojem delu, svoji ustvarjalnosti. 
Velike stvari pa rastejo iz majh-
nih, pravi že naš pregovor - eden 
iz množice ljudskega izročila. 
Spoznajmo izročilo svojih krajev 
in morda se bomo začeli zaveda-
ti, da svet ameriških hamburger-
jev in venezuelskih nadaljevank 
ni tisti, pri katerem bi iskali svo-
je narodnostne korenine. Naš je 
svet Studenčnice, kalužnice, 
klopotca, viničarije, Janževe cer-
kve in haloških zidanic, malega, 
ki raste v veliko, svet Janezka, ki 

se bo učil in postal Janez. Bodi-
mo ponosni na drobce, ki so jih 
ustvarili naši pradedi in prababi-
ce, in bodimo odgovorni, da 
bomo vse to znali ohraniti za 
svoje pravnuke in pravnukinje.« 

V projektno-raziskovalno delo 
so vključili učence od 4. do 8. 
razreda, njihovo delo ob pomoči 
učiteljev - mentorjev je izhajalo 
iz radovednosti in želje učencev 
po znanju, potekalo pa je pri 
rednih učnih urah in tudi izven 
pouka. Nekateri razredi so se 
vključili na jezikovnem 
področju in prisluhnili ljudski 
govorici, drugi so si izbrali 
ljudsko pesem kot spremljevalko 
slovenskega človeka v dobrem in 
slabem, spoznavali so haloškega 
Jureka, pri pouku angleškega je-
zika pa so se lotili celo slovenske 
ljudske pripovedke v angleščini. 
Zbirali in pisali so tekste v 
narečju, kajti vsaka vas ima svoj 
glas, pravijo, spoznavali sta-
vbarstvo in obrt v svojem kraju, 
stare pastirske igre, stare lepoti-

ce - stiskalnice, in nazadnje po-
kukali še v jedilnik naših 
dedkov in babic ter pridobili ne-
kaj starih receptov. Za dobro op-
ravljeno delo so zaslužni tudi 
mentorji posameznih skupin: 
Ksenija Cafiita, Sonja Vinkler, 
Francka Petrovič, Stanka 
Veršič, France Planteu, Hele-
na Šegula, Danica Habjanič, 
Anton Kovačec, Gorazd Čemi-
la, Jože Šoštar, Breda Pisar in 
Tanja Potočnik. 

Tako so videmski učenci 
spoznavali bogastvo ljudskega 
izročila, ki je vsaj po zbranih po-
datkih in pripovedih resnično 
veliko in k sreči še v drobcih oh-
ranjeno v naših krajih. O 
ljudskem izročilu bodo odslej 
vedeli povedati mnogo več, osta-
li bodo zapiski in fotografije o 
raziskovalnem delu in nena-
zadnje jim bodo za tako pomem-
bno opravljeno delo hvaležni 
prihodnji rodovi osnovnošolcev. 

T. Moherko 

SVETI TOIMAŽ / DRUŽINSKI PRIJATELJSKI VEČER 

Srečofi/e l/udskih pevcev 
in ciocfcev sosedov 

Z a z a č e t e k in k o n e c so zape l i vsi n a s t o p a j o č i . 

Pred šestimi leti je Ludvik Rudolf iz Male Nedelje dal po-
budo za srečanje ljudskih pevcev in godcev iz štirih 
sosednjih far, ki mejijo na Gomili v Slovenskih goricah. 
Prvič so se v Mali Nedelji zbrali sosedje in prijatelji iz 
Male Nedelje, od Sv. Jurija ob Ščavnici, iz Juršincev in od 
Sv. Tomaža. Osrednje vodilo srečanja, ki je organizirano 
vsako leto v drugi fari, je gojiti prijateljstvo, ljubezen, 
ljudsko pesem in glasbo. 

V soboto, 20. marca, ob 19. uri 
so se v krajevni dvorani pri Sve-
tem Tomažu znova srečali 
ljudski pevci in godci štirih 
sosednjih far. Tradicionalno 
srečanje, že 6. po vrsti, je tokrat 
potekalo v organizaciji Kultur-
nega društva Fran Ksaver 
Meško. 

Obiskovalce v nabito polni 
dvorani so vsi nastopajoči sku-
paj pozdravili s pesmijo po-
budnika srečanja Ludvika Ru-
dolfa Pozdrav sosedom. V otvorit-
venem govoru je domači župnik 
Stanko Matjašec poudaril, da je 
večer posvečen družini, mate-
ram, ženam, dekletom in 
očetom. 

Prve so nastopile Jurovške 
ljudske pevke od Sv. Jurija ob 
Ščavnici. Že od leta 1981 jih 
vodi Marija Simonič, upokoje-
na učiteljica likovnega in glasbe-
nega pouka. Enajst deklet in 
žena v starosti od 20 do 70 let 
druži ljubezen do ljudske pesmi. 

Moški kvartet iz Sv. Tomaža 
je navdušil s kvaliteto petja. 
Pred enim letom so se štirje iz-

med 12-članske pevske skupine 
odločili, da se bodo lotili glasov-
no zahtevnejših pesmi. Redno 
vadijo ter pojejo tudi pri 
različnih pevskih zborih. 

Na pobudo Ludvika Rudolfa 
se je pred desetimi leti zbralo se-
dem ljubiteljev petja. Nadeli so 
si ime Ljudski pevci iz Male 
Nedelje. Prepevajo narodne, 
nabožne ter novonastale pesmi. 

"Zvezda" večera, s katero je 
pela ljudsko pesem "Oj, mladost 
ti moja" vsa dvorana, je bila 
Frančiška Gutman s harmoni-
ko in silno življenjsko energijo 
ter veseljem do petja in igranja. 

S svojimi močnimi glasovi so 
bile vsekakor nekaj posebnega 
štiri Sestre Nedeljko. Gojijo 
star, izviren način petja, ki je bil 
včasih značilen za te kraje. 
Večglasno pojejo in nastopajo že 
od otroških let. Čeprav živijo v 
različnih koncih Slovenije, se 
redno srečujejo na različnih pri-
reditvah. 

13-letni Miha Lovrec z diato-

Foto: H o z y a n 

nično harmoniko - "frajtonarco" 
je samouk, ki s svojim veseljem 
do igranja navdušuje vedno, ko 
nastopi. S pesmijo "Mamica je 
kakor zarja" je požel buren ap-
lavz. 

Člani vokalnega kvarteta 
Juršinski fantje pojejo 
predvsem ljudske pesmi v 
domačem narečju, ki jih ljudje 
najrajši poslušajo. Ljudje so jih 
spoznali, ko so pred štirinajstimi 
leti prvič koledovali - peli od 
hiše do hiše v času med božičem 
in novim letom 

Pred tremi leti so Ljudske 
pevke Sveti Tomaž, kot se ime-
nujejo, pričele obujanje stare tra-
dicije petja ob svečnici. Obiskale 
so bolnike, priklenjene na pos-
teljo, ter jim s petjem polepšale 
večer. 11 pevk v starosti od 16 do 
82 let nastopa največ v domačem 
kraju in bližnji okolici. Na prire-
ditvi so zapele tudi v spremstvu 
ljudskega godca Daniela 
Cajnka. 

Po končanih nastopih so se 
domačinke. Ljudske pevke iz 
Sv. Tomaža, vsem nastopajočim 
zahvalile z darili, lesorezi 
ljudskega umetnika Jožefa 
Lukačiča. 

Večer so ljudski pevci in godci 
- sosedje zaključili z eno naj-
lepših nabožnih Marijinih pes-
mi "Marija skoz življenje". 

Maida Pridi 



PO NAŠIH KRAJIH 
PTUJ / NA OKRAJNEM SODISCU 

Kot smo poročali, sta se Okrožno sodišče in Okrajno 
sodišče na Ptuju že nekaj let ubadala s precejšnjo prostor-
sko stisko, saj so v sedanji zgradbi v Krempljevi 7 poleg 
obeh sodišč tudi prostori oddelka Delovnega sodišča iz Ma-
ribora. Zaradi omenjenih težav so že leta 1997 pričeli aktiv-
nosti za preselitev Okrajnega sodišča na dn^o lokacijo. 
Prostorske težave so konec februaija letos rešili s preselit-
vijo Okrajnega sodišča v nove prostore, v sosednjo stavbo na 
Vodnikovi 2 v Ptuju. Predstojnik Okrajnega sodišča na Ptu-
ju Beno Janžekovič je o tem povedal: 

"Z marcem se je Okrajno 
sodišče v Ptuju vključno z 
Zemljiško knjigo preselilo v 
nove prostore. S tem smo rešili 
velik prostorski problem, ki nas 
je spremljal od ustanovitve,* saj 
smo dobili optimalne pogoje za 

delo sodnikov in drugih zapos-
lenih." 

# Kljub prostorski stiski ste v 
lanskem letu opravili veliko 
dela. Koliko zadev ste obravna-
vali in kakšna je bila raziska-
nost? 

"V lanskem letu smo na Okraj-
nem sodišču v Ptuju obravnava-
li 44.257 zadev. Pri tem moram 
povedati, da smo leto 1998 
začeli z 20.645 nerešenimi zade-
vami, čez leto smo sprejeli v 
reševanje še 23.592 zadev, tako 
da smo v celoti rešili 18.945 za-
dev, leto pa končali s 25.312 
nerešenimi zadevami. Poudariti 
moram, da gre za večje število 
zadev na izvršilnem in 
zemljiškoknjižnem področju. 
Tako smo na izvršilnem oddel-
ku imeli 11.561 nerešenih za-
dev, na gospodarski izvršbi 
3.073 in zemljiškoknjižnih 
6.079. 

Kadrovska zasedenost sodišča 
je bila v začetku leta 98 precej 

skromna, saj smo delo pričeli s 
štirimi sodniki, a smo leto 98 
končali že s sedmimi sodniki." 

# Kako ocenjujete minulo 
leto na delovnem področju? 

"Glede na število pripada in na 
število zaposlenih smo lahko 
povsem zadovoljni. Za boljše re-
zultate sem kot predstojnik 
Okrajnega sodišča sprejel pose-
ben program reševanja zaostan-
kov in moram reči, da so rezul-
tati v letošnjem letu že vidni -
januarja in februarja se je nam-
reč število nerešenih primerov 
znižalo." 

Naj ob koncu opozorimo še na 
problem financiranja ptujskega 
sodstva, saj so se stroški 

Okrožnega sodišča ob dejstvu, 
da morajo na novo servisirati 
tudi funkcioniranje Okrajnega 
sodišča v novi zgradbi, in ob ka-
drovski okrepitvi tega sodišča 
občutno povečali. Zaradi tega se 
zelo lahko zgodi, da bodo 
sredstva zmanjkala že v septem-
bru. 

Formalno svečanost ob odprt-
ju novih prostorov Okrajnega 
sodišča Ptuj bodo pripravili 
skupaj z odprtjem prostorov 
Okrožnega državnega tožilstva 
in Državnega pravobranilstva 
predvidoma v začetku aprila. 

M . Ozmec 

Predstojnik Okrajnega sodiš-
ča na Ruju, Beno Janžekovič. 

Foto: M.Ozmec 

O D TOD IN TAM 
MEZGOVCI • Dokončanje 
referendumskega programa 

Na četrtkovem zboru občanov v Mezgov-
cih ob Pesnici so se dogovorili o do-
končanju dela pločnika, ki so ga začeli gra-
diti v začetku vasi. Krajani so predlagali, 
da bi nadaljevali gradnjo pločnikov po 
Mezgovcih in gradili istonivojske 
pločnike. Sklenili so tudi, da se najprej 
uresničijo dela po referendumskem pro-
gramu, to je asfaltiranje nekaterih cestnih 
odsekov, ureditev podtalnih in meteornih 
voda, prekritje strehe na tamkajšnjem ga-
silskem domu ter nekatera druga dela. 
Mezgovčani so med drugim tudi predlaga-
li, da bi se vaška dvorana v Dornavi mora-
la imenovati občinska dvorana ter bi bila 
brezplačno dosegljiva tudi njim, saj so jo s 
prostovoljnim delom pomagali graditi. 

MS 

KOG • O problemih 
odraščanja 

v petek, 26. marca, ob 19. uri bo v pros-
torih krajevne skupnosti Kog potekala 
učna delavnica na temo Problemi 
odraščanja - kako se mlad človek nauči pre-
magovati težave, kijih prinaša življenje. To-
kratni šesti študijski krožek projekta Z 
boljšim razumevanjem v družini v enaindvaj-
seto stoletje bo vodil socialni delavec Peter 
Ivanuša. 

MaidaFrIdI 

SREDISCE OB DRAVI # 
Spomladansko čiščenje 
okolja 

v soboto, 27. marca, od 9. ure dalje orga-
nizira Turistično društvo Središče ob Dra-
vi v sodelovanju s krajevno skupnostjo in 
predstavniki vasi ter društev množično 
akcijo čiščenja okolja. Urejanje okolja bo 
usmerjeno predvsem na naslednja po-
dročja: urejanje okolice prebivališč, avto-
busnih postaj, železniške postaje, mejnega 
prehoda ter drugih javnih objektov in us-
tanov, okolice spomenikov, cerkva in po-
kopališča, okolice športnih objektov, na-
brežij in strug potokov Trnave in Črnca 
ter reke Drave in odlagališča za odpadke. 
Uredili bodo tudi obvestilne in opozorilne 
table. 

Akcija ima dva osnovna cilja: očistiti ok-
olje ter odpraviti vzroke onesnaževanja. 
Vse krajane prosijo, da se za podrobnejše 
informacije obrnejo na predstavnike svoje 
vasi. 

MaidaFridI 

DORNAVA • Proslava ob 
materinskem dnevu 

Nocoj ob 18. uri bo v domu občanov v 
Dornavi proslava ob materinskem dnevu. 
Nastopili bodo otroci iz tamkajšnjega 
vrtca, male šole in osnovnošolci ter moški 
oktet iz Dornave. 

M S 

SLOVENSKA BISTRICA • 
Sejem na cvetni petek 

v petek, 26. marca, bo po ulicah mesta 
potekal vsakoletni sejem. 

MAKOLE • Pozdrav 
pomladi 

v nedeljo, 28. marca, ob 15. uri bo v tam-
kajšnjem domu kulture potekala priredi-
tev v počastitev drugega občinskega praz-
nika z naslovom Pozdrav pomladi. 

VT 

POBREŽJE • Mamica je 
kakor sonček 

v folklornem društvu Pobrežje so že 
tretje leto zapovrstjo pripravili prireditev 
ob materinskem dnevu. V bogatem kul-
turnem programu so se predstavili 
domača folklorna skupina, mladinski pev-
ski zbor FORTE MIMO iz Vidma in 
najmlajši korenjaki, ki so z neizmerno 
mero poguma svojim mamicam recitirali, 
prepevali, igrali, preizkusili pa so se tudi v 
pravem folklornem plesu. Trudili so se, da 
bi svojim mamam vsaj za trenutek pope-
strili delček vsakdana, saj ob vsej naglici 
in obilici dela zmanjkuje trenutkov, ko bi 
se jim lahko zahvalili za drobne pozornos-
ti in presenečenja, za osuple vzklike vesel-
ja in vzdihe radosti. Organizatorji prijetne 
prireditve upajo, da je bil njihov namen v 
celoti uresničen. 

Vesna Sedet 

sred^ev ma 
člani regijskega štaba Civilne za§čite 

za Podravje, ki ga vodi Drago Klo-
bučar, so ob zaključni analizi lanske 
vaje Golica-Koralpe na seji v sredo, 
10. marca, ugotovili, da je bil z vajo 
dosežen osnovni cilj, saj so posamezni 
občinski štabi glede na izkušnje iz ok-
tobrskih poplav delovali dobro in us-
klajeno. 

Z našega območja so v omenjeni vaji 
poleg članov regijskega štaba za Po-
dravje sodelovali še regijski center za 
obveščanje ter poveljniki in štabi civilne 
zaščite iz občin Gorišnica, Ormož, Vi-
dem, Zavrč ter mestne občine Ptuj. Vaja 
se je izvajala s predpostavko, da je zara-
di dolgotrajnega in intenzivnega deževja 
v povodju Drave ter zaradi zemeljskih 
plazov na območju zbiralnega jezera HE 
Golica prišlo do nenadnega preliva pre-
grade in posledično do visokega vodne-
ga vala na reki Bistrici ter do hitrega po-
rasta gladine vode v zgodnjem toku Dra-
ve. Zaradi vsega tega je obstajala nevar-
nost poplav na celotnem poplavnem 
območju reke Drave. 

Izkušnje iz dejanskih poplav oktobra in 
novembra lani so tudi na omenjeni vaji 
narekovale, da bi v takih primerih nujno 
potrebovali več sredstev za ukrepanje ob 
poplavah. Operativne gasilske enote in 
enote CZ bi potrebovale predvsem več 
sredstev zvez oziroma radijskih postaj, 
več potopnih črpalk, ribiških škornjev, 
dežnih plaščev in podobnega. 

Ob analizi naravnih in drugih nesreč v 
lanskem letu so člani regijskega štaba 
CZ ugotovili, da je regijski center za 
obveščanje obravnaval 235 takih dogod-
kov; največ - kar 95 - je bilo požarov v 
naravi, 50 pa na objektih. Na območju 
mestne občine Ptuj je bilo 61 požarov, 
na območju občine Kidričevo 24, v 
občini Videm 22, na območju ormoške 
občine 19, v občini Gorišnica in Destr-
nik-Trnovska vas po 12, v občini Zavrč 
8, v občini Dornava 7 ter v občini 
Juršinci 3. Skupna materialna škoda v 
vseh požarih je bila ocenjena na več kot 
800.000 tolarjev, medtem ko so bili 
stroški vseh intervencij ocenjeni na 3,3 
milijone tolarjev. 

Podrobneje so se dogovorili o 
letošnjem programu aktivnosti regijske-
ga štaba ZC za Podravje in posebej o 
programu usposabljanja enot civilne 
zaščite. Kritični pa so bili ob oceni stanja 
organiziranosti enot in štabov Civilne^ 
zaščite na območju Uprave za obrambo 
Ptuj, saj so ugotovili, da je za to dobro 
poskrbljeno le v občinah Destrnik-Trnov-
ska vas, Juršinci, Ptuj in Ormož, nekoli-
ko zaostajajo v občinah Dornava, 
Gorišnica, Kidričevo in Majšperk, med-
tem ko je področje civilne zaščite zelo 
slabo ali skoraj popolnoma neurejeno v 
občinah Videm in Zavrč. 

M . Ozmec 

Seveda bi bilo skrajno "provin-
cialno" in neproduktivno, če bi 
Slovenija živčno in užaljeno rea-
girala na vsako kritično pripom-
bo iz Evropske unije na svoj 
račun. Tudi sposobnost 
soočanja z neprijetnimi resnica-
mi bi morala biti značilnost njene 
širine in "evropskosti". Prav ima-
jo tisti Evropejci, ki pravijo, da 
lahko kritika pomaga Sloveniji in 
drugim državam v tranziciji k še 
hitrejšemu premagovanju ovir 
pri evropskem povezovanju. 
Vendar pa to ne pomeni, da bi 
morala Slovenija "disciplinirano" 
poslušati in sprejemati tudi vse 
tiste pripombe, ki so iz najraz-
ličnejših razlogov netočne, nes-
kladne z realnimi dejstvi ali celo 
tendenčne. Očitno imamo v Ev-
ropski skupnosti opravek tudi s 
takšnimi poskusi in nanje je tre-
ba z vsemi sredstvi opozarjati ter 
se jim načelno upreti. S tega vi-
dika bi s strani naše vlade in 
vseh drugih pristojnih državnih 
teles pričakovali še več jasnih 
opredelitev. Najbrž ni dovolj, če 
predsednik vlade (sarrra) v za-
kotnem slovenskem kraju govori 
o domnevi, da nekateri po-
skušajo ravno najuspešnejše 
kandidate za članstvo v Evropski 
skupnosti, med katere zagotovo 
sodi Slovenija, prikazovati v 
slabši luči, da bi tudi tako 
upočasnili proces širitve Evrop-
ske unije. Tak dvom, seveda na-
tančno dokumentiran s primeri -
bi rTX)rala Slovenija tudi uradno 

sporočiti odgovornim v tej skup-
nosti, če ne misli pristajati zgolj 
na vlogo poslušnega in 
molčečega partnerja. 

Enako velja za kritično pripom-
bo ministra za gospodarske za-
deve in razvoj dr. Marjana Sen-
jurja, da vladi povzroča premno-
ge zadrege nejasnost s strani 
Evropske skupnosti glede spre-
jemanja novih članic, konkretno 
tudi Slovenije. "Slovenija, po-
dobno kot druge kandidatke za 
polnopravno članstvo v EU, ne 
ve, kdaj jo bo unija sprejela. Vla-
da si želi, da bi se to zgodilo ko-
nec leta 2001, in se tako tudi 
obnaša. To jp datum, ki smo si 
ga zastavili. Ce hočemo vzdržati 
tempo prilagajanja, motiviranos-
ti prebivalstva, mora biti ta 
časovna dimenzija čimprej zna-
na. Evropska unija ne bi smela 
več dolgo odlašati z odločitvijo o 
času sprejema novih članic." Mi-
nister Senjur navaja, da ima Slo-
venija poleg trgovinske politike 
do evropskih držav tudi trgovin-
sko politiko do neevropskih 
držav. "Dolgoročna stretegija do 
teh držav bi bila različna, ce bi v 
unijo prišli leta 2005, 2009 ali 
bog ve kdaj. Za zdaj smo se 
prisiljeni obnašati, kot da bomo 
vanjo vstopili tako rekoč vsak 
trenutek, in hkrati, kot da ne 
bomo še kdo ve kako dolgo." Mi-
nister Senjur pravi, da ne ve, ali 
želi slovenska javnost vedeti, da 
je 'Vlada zaradi odsotnosti jasne 
besede unije v zadregi, v prece-

pu. Tudi sam sem, če tako 
rečem, v skrbeh." Seveda je 
prav, da slovenska javnost to ve, 
se bolj prav pa bi bilo, če bi o 
tem ustrezno "poučili" tudi vse 
pristojne v Evropski uniji. 

RAZLIČNE 
OCENE O 
SLOVENIJI 

Slovenija [e v zadnjih mesecih 
dobila različne ocene svoje pri-
pravljenosti za vstop v Evropsko 
unijo. Zlasti kritična je bila tista, 
ki je govorila o zakonodajnem 
pa tudi siceršnjem zaostajanju 
celo za nekaterimi kandidatka-
mi, ki v naši splošni zavesti velja-
jo za slabše od nas. Negativne 
pripombe so ostale v glavnem 
brez tehtnega slovenskega ugo-
vora. Pač pa so naletele na 
odločno reakcijo "ugotovitve" 
dunajskega Inštituta za gospo-
darske raziskave (WIFO) o "zre-
losti" kandidatk za članstvo v Ev-
ropski uniji. Ta avstrijski inštitut 
je uvrstil Slovenijo za Češko, 
Madžarsko, Slovaško in Estoni-
jo, za takšno razvrščanje pa je 
uporabil skrbno problematične 
kriterije. Zato je zelo prav, da 
Slovenija tokrat ni molčala. 
Vprašanje je sicer, ali je bilo po-
trebno, da se je v dokazovanje 

I "zmot" dunajskih ekonomistov 
vključil kar sam minister Senjur 

I (in zaradi tega potoval na Du-
i naj), nujno pa je bilo opozoriti, 

kaj vse se lahko skriva tudi za 

"znanostjo" in različnimi "odkritji" 
zvenečih institucij, ki prepogos-
to nastopajo skrajno avtoritativ-
no (tudi arogantno) in za svoje 
delo največkrat ne priznavajo 
pravice do ugovora. Slovenska 
stran je tokrat "mednarodnim" 
ekonomistom dokazala, da se ji 
je zgodila krivica in da so svoje 
ocene utemeljili z uporabo ne-
pravih podatkov in neznanstve-
nih metod. S tega vidika se zdi 
nerazumljiva (in nerazumna) de-
litev slovenskih komentatorjev 
na tiste, ki podpirajo slovenski 
ugovor in protest, in tiste, ki mis-
lijo, da je Slovenija tudi tokrat 
pokazala preveliko mero užalje-
nosti in prepotentnosti. Le zakaj 
bi po vsej sili radi dokazali, da 
Slovenija v končni posledici ven-
darle nima prav in da je pravza-
prav sama kriva tudi za slabe du-
najske ocene? 

Rnance pišejo, da je bil "ne-
davni odhod ministra Senjurja 
na Dunaj, ko je šel protestirat, 
ker so avstrijski ocenjevalci zre-
losti držav Slovenijo neupra-
vičeno oziroma napačno uvrstili 
odločno prenizko, sicer razumlji-
vo dejanje, po drugi strani pa 
tudi precej smešno. Da so se 
analitiki z instituta VVifo zmotili, je 
na dlani. In da ima Senjur prav, 
prav tako. Vendar glavno 
vprašanje je, zakaj so se Avstrijci 
zmotili. Nekdo bo rekel, da so se 
preprosto zakalkulirali. Morda 
so imeli napačne podatke." Fi-
nance so prepričane, da je raz-

log za avstrijsko zmoto povezan 
s slovensko neprepoznavnostjo, 
ki je deloma posledica tudi naše 
izoliranosti. "In ker je Slovenija 
neprepoznavna in izolirana, 
spominja Senjurjeva pot na Du-
naj na potovanje nekakšnega 
eksota s pozlačenimi zobmi, ki 
zahodnjakom vehementno raz-
laga, da je demokratičen vladar, 
v bistvu pa je despot, ki ima opo-
rečnike zaklenjene po temnicah. 
Skratka: če bi Slovenija bila pre-
poznavna država, če bi veliko 
ljudi vedelo, da je z našimi kazal-
niki vse v redu in da smo super, 
potem bi Dunajčani najverjetne-
je že med preverjanjem svojih 
ugotovitev spoznali, da so se 
zmotili..." 

ŠARLATANSTVO 
NAMESTO 
STROKOVNOSTI 

Delo ugotavlja, da se je dunaj-
ski inštitut VVifo odločil "za svo-
jevrstno metodo: konkretnim ka-
zalcem razvitosti (BDP, inflacija, 
stanje plačilne bilance itd.) je dal 
majhen pomen, tistim, ki temelji-
jo na subjektivnosti, velik. Nje-
govi očitki so strokovno površni 
... Obžalovanja vreden razisko-
valni inštitut. Namesto strokov-
nosti daje prednost šarlatanstvu, 
namesto nepristranskosti pa 
igra z interesi. Je podlegel lobi-
jem? Ocene, kakršne si je pri-
voščil VVIFO, niso brez vpliva. 
Doma jih nekritično uporablja 
opozicija, o nas misli slabo tudi 
svet. Minister Senjur se je prav 
odzval, ko je odšel razčiščevat 
'zmote' na kraj dogajanja, v 
VVIFO." 

Večer poudarja, "da smo nena-
klonjenim dunajskim ekonom-

skim filharmonikom povedali, 
kar jim gre /.../ da uporabljajo 
napačne in stare podatke, da 
mešajo jabolka in hruške in še 
kaj..." Gospodarski vestnik piše, 
da avstrijska študija uvršča Slo-
venijo po stopnji brezposelnosti 
na zadnje mesto, slovensko 
centralno banko po stopnji ne-
odvisnosti na osmo, pri politiki 
konkurence in reformi fi-
nančnega sektorja je država na 
devetem mestu. Študija je Slo-
veniji pripisala tudi zelo slabo 
oceno o razvitosti tržnega go-
spodarstva in stopnji privatizaci-
je ter celo sovražen odnos do re-
form. "Predvsem je najbolj nena-
vadno to, da je Slovenija, ki je 
doslej veljala za eno izmed go-
spodarsko najbolj razvitih kandi-
datk, po novem glede na 
splošno stopnjo zrebsti zdrsnila 
na peto mesto, za Češko, Esto-
nijo, Madžarsko in Slovaško. Ali 
so ocene o Sloveniji krivične ali 
resnične? Ali pa nam tujci s 
takšnimi ocenami želijo poveda-
ti, da imajo naši gospodarski re-
zultati napako? Odgovor verjet-
no ni preprost, odpira pa še eno 
pomembno vprašanje. Zakaj v 
Evropski uniji, ki naj bi se 
načelno v prihodnjih letih širila, 
prav Slovenijo odrivajo med go-
spodarsko manj zrele države? 
Na to vprašanje je skušal odgo-
voriti ob svojem nedavnem nas-
topu na Dunajg tudi minister 
Marjan Senjur. Če povzamemo 
njegove besede, je za slovensko 
javnost, ki je doslej gojila iluzije 
o EU, najbolj šokantno spoznan-
je, da tudi v EU brutalno prevla-
duje posamezni interes v odno-
su do držav kandidatk za vstop ^ 
EU..." 

Jak Keprivt 
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LUUBUANA / SEJEM ALPE ADRIA ZAPRL VRATA 

Ph4 bi Uiko pokmJ vei 
14. marca so na gospodarskem razstavišču v Ljubljani 
zaprli letošnje sejme Alpe-Adria, Ribolov in šport ter Fo-
tostik, ki so vabili na ogled od 9. marca. Ogledalo si jih je 
več deset tisoč obiskovalcev, osnovna ugotovitev pa je, da 
so bili vse dni sejma najbolj obiskani prostori, kjer so se 
predstavljali ponudniki turističnih storitev iz cele Slove-
nije in tujine. 

Ker je letos leto turizma in ku-
linarike, so mnogi kar tekmova-
li v tovrstni ponudbi. Tega pa ni 
bilo zaznati na ptujskem raz-
stavnem prostoru, čeprav je bil 
poudarek na predstavitvi dese-
te, jubilejne razstave Dobrote 
slovenskih kmetij. Že po tradi-
ciji pa na tovrstnih sejmih ptuj-
ske Terme ponujajo sadni kruh. 
Poleg tega se je na ptujskem 
prostoru premalo dogajalo, 
čeprav ni mogoče trditi, da obi-
skovalcev ni bilo. Predvsem je 
zanimanje vzbudila predstavi-

tev golf igrišča. V času sejma se 
je Ptuj posebej predstavil tudi z 
dosežki v tekmovanju Narodi v 
razcvetu, a to na samem razsta-
višču ni bilo posebej vidno. V 
turističnem delu sejma so se s 
Ptujskega predstavljali tudi 
drugi ponudniki turističnih sto-
ritev, ki jih je zbral haloški 
Halo. V športnem delu sejma je 
bila opazna stojnica ptujskega 
Nesa. Na Fotostiku pa so po-
memben delež predstavljali na-
grajenci lanskega mednarodne-
ga natečaja Fotografska 

izKusnja v oKviru JJnevov ev-
ropske kulturne dediščine, ki so 
nagrajenim fotografijam dodali 
še po tri fotografije z obiska 
Strasbourga, kamor so kot na-
grajenci potovali. Med petimi so 
bili kar trije s Ptujskega: Tanja 
Verlak, Blaž Ivanuša in Črtomir 
Goznik. Letošnji Dnevi evrop-
ske kulturne dediščine bodo 
pod geslom Evropa, naša skupna 
(kulturna) dediščina; to izraža vse 

bolj razširjeno prepričanje, da 
so spomeniki last vseh Evropej-
cev, ne glede na njihovo nacio-
nalno pripadnost, zato smo tudi 
vsi odgovorni za njihovo varo-
vanje in ohranitev. V okviru fo-
tografskega natečaja bodo v 
ospredju obnovljeni kulturni 
spomeniki; iz Ptuja je kot motiv 
izbran Orfejev spomenik. 

M G 

Na ptujski stojnici so se obiskovalci najbolj zanimali za golf 
igrišče 

Dobrote so predstavljali na drugih stojnicah, ne pa tudi na 
ptujski, čeprav je bil velik poudarek na predstavitvi jubile-
jne, 10. razstave Dobrote slovenskih kmetij in ponudbi za 
njen obisk. Fotografije: Črtomir Goznik 

GAJEVCI / USTAVILI DRUŠTVO GOSPODINJ OBČINE GORIŠNICA 

Društva in aktive podeželskih žensk imajo že skoraj v vsa-
ki občini na Ptujskem, njihov osnovni namen pa je 
druženje in izobraževanje članic; te skrbijo tudi za ohran-
janje kulturne dediščine. Pred časom so društvo ustavile 
še ženske - gospodinje v občini Gorišnica, ki so se v Gajev-
cih zbrale tudi na pobudo Kmetijske svetovalne službe in 
svetovalke za dom, družino in dopolnilne dejavnosti na 
kmetiji Slavice Strelec. Ob tej priložnosti so pripravile za-
nimivo razstavo ročnih del in sladkih dobrot 

V okviru društva bodo članice 
lažje prišle do dotacij in 
kakšnega tolarja za delovanje in 
izobraževanje, ob ustanovitvi pa 
jih je podprla tudi domača 
občina z županom Slavkom Vi-
senjakom na čelu. Vse do usta-
novitve društva so se gospodinje 
na gorišniški in cirkulanski 
strani družile po aktivih in vsa-
ko leto pripravile skupno 
družabno srečanje. Sodelovale 
so na občinskih praznovanjih, 
ob prireditvah na Dominkovi 
domačiji, organizirale tečaje in 
predavanja, bile na številnih 
ekskurzijah, tako da jih v občini 
že kar dobro poznajo. 

Predsednica novoustanovlje-
nega društva Terezija Krajnc je 
povedala, da se bodo članice 
(teh imajo že 66) zavzemale za 
napredek v miselnosti žensk, 
predvsem tistih, ki so doma go-
spodinje in si druženja ter do-
datnega izobražavenja še kako 
želijo. Med članicami je že nekaj 
takih, ki bi se rade pričele 
ukvarjati s turizmom na kmetiji 
in predelavo mleka, zato jim bo 
svetovanje in pomoč društva 

prišla prav. Sicer pa Krajnčeva 
pravi, da so predvsem gospodin-
je s haloškega konca že aktivne 
na Dobrotah slovenskih kmetij, 
kjer so v zadnjih letih prejele 
kar nekaj priznanj in se bodo še 
bolj trudile. Malo bi rade 
poskrbele za ohranjanje kultur-
ne dediščine, jeseni bodo ob 
praznikih (cerkvenih) pripravi-
le kakšne zanimive predstavitve 
običajev na vasi, ob farnem 
prazniku sv. Marjete bodo pri-
pravile razstavo ročnih del ter 
pekovskih in kuharskih dobrot 
in organizirale še kakšno stro-
kovno ekskurzijo, letos najver-
jetneje v Prekmurje. 

Pogovor pa je na ustanovnem 
občnem zboru nanesel tudi na 
ljudsko pevsko izročilo, ki je v 
teh krajih zelo bogato; sicer pa 
so med članicami tudi Lukarice 
iz Moškanjcev in ljudske pevke 
iz Male vasi. V novem društvu 
namreč razmišljajo o ustanovit-
vi ženskega zborčka, za pomoč 
pa bodo zaprosile gorišniško 
zborovodkinjo Slavico Cvitanič. 

Terezija Krajnc pravi, da so 
potrebe po druženju žensk v 

občini precejšnje, to se vsako 
leto znova pokaže na srečanjih 
žensk iz gorišniškega in cirku-
lanskega konca občine. Med nji-
mi ni nobenih razlik, želijo de-
lati in ustvarjati skupaj, imajo 
pa največkrat težave pri izbiri 
primernih prostorov za pripra-
vo tečajev, vendar se tudi pri 
tem znajo dogovoriti. "Naše 
ženske se zelo zanimajo za 
društvene aktivnosti, rade se 
udeležujejo tečajev in srečanj; 
pa saj moramo vendar pogledati 
malo širše okoli nas in si nabira-
ti novih znanj. Poznamo se še 
ne tako dobro, zato bomo naj-
verjetneje organizirale tudi 
kakšen izlet po haloški planin-
ski poti, kjer bomo gotovo imele 
kaj videti in spoznati. Vesele 
bomo tudi vsake nove članice. 
Sprejele jo bomo z odprtimi ro-
kami, kajti ni pomembno, ali je 
gospodinja na kmetiji ali hodi v 
službo, samo da bo dala svoj 
prispevek Društvu gospodinj 
občine Gorišnica." 

Tat jana Mohorko 

^^ ustanovnem občnem zboru se je zbralo veliko žensk iz 
^^le občine. Foto: Laura 

PTUJ / DRUGI FESTIVAL M O N O D R A M E 

V soboto dan gledališča 
v ptujskem gledališču se je v petek začel Festival monodrame in bo trajal še do 31. marca. 
Festival je že drugič in spada med najmlajše dogajanje v spektru slovenskega gledališkega ustvar-

janj. Direktor ptujskega gledališča Samo Strelec je v kratkem govoru ob začetku festivala nakazal 
svojo vizijo njegovega razvoja. Festival je odprl z besedami: "Tudi nekaj kvadratnih metrov je do-
volj za veliko gledališče." In to smo se v dosedanjih dnevih festivala lahko gledalci monodram že 
prepričali, saj smo si ogledali kar nekaj kvalitetnih predstav. Predvsem je za nadaljnjo rast festivala 
pomembno, da se tudi igralci na njem izjemno dobro počutijo in maloštevilni publiki, ki jo ptuj-
sko gledališče lahko sprejme, dajo občutek velikega dogajanja. 

V prihodnjih dnevih bodo na festivalu na sporedu še tele predstave: nocoj avtorski projekt Ma-
rinka Nikoliča Hitler Medju nama v izvedbi Marinka Nikoliča, jutri Beckett Damirja Zlatarja 
Freya, igrala bo Štefka Drolc, ki bo letos praznovala 40-letnico umetniškega delovanja v sloven-
skem alternativnem gledališču; v soboto, 27. marca, ob svetovnem dnevu gledališča, bo gledal-
cem podarjena monodrama Wilhelma Reicha Govor malemu človeku v režiji Sama Strelca in v iz-
vedbi dramskega igralca Vlada Novaka; v nedeljo, 28. marca, bo monokomedijo Čistilka Marija 
avtorja Toneta Partljiča in režiserja Vita Tauferja zaigrala Mojca Partljič, v ponedeljek, 29. marca, 
bo Brane Šturbelj nastopil v komediji Karajan C režiserja, dramatika in esejista Dušana Jovano-
viča. Avtorski projekt Maruše Geymayer - Oblak Moskovsk bo na sporedu v torek, 30. marca. 
Svečana podelitev nagrade za najboljšo monodramsko uprizoritev bo v sredo, 31. marca, ko si 
bomo lahko ogledali avtobiografsko monodramo z naslovom Pomarančnik prešernega komedi-
janta in staroste slovenskih igralcev Branka Miklavca. Predstave bodo na sporedu ob 19.30. 

Na Festivalu monodrame se bodo s svojimi monodramskimi predstavami predstavili tudi lutkar-
ji: danes, v četrtek, ob 11. uri bo na sporedu predstava Pepelka; po motivih bratov Grimm jo je 
pripravil Pavel Polak, odigrala pa jo bo Metka Jure iz Mariborskega lutkovnega gledališča. V po-
nedeljek, 29. marca, bo ob 11. uri predstava Klubukovci, ki jo je po motivih Zvonimirja Baloga 
priredil Peter Temovšek in jo bo tudi odigral. 

Predstave bo ocenjevala strokovna žirija v sestavi Milena Muhič, igralka, Katarina Klačnik -
Kocutar, kritičarke, in Jaša Jamnik, režiser. 

MS 
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PTUJ, TRNOVSKA VAS, MARKOVCI / 
OBMOČNO SREČANJE OTROŠKIH GLEDALIŠKIH, 
PLESNIH IN LUTKOVNIH SKUPIN 

Otmi prjsrini igralti^ plesalii in luHiarji 
Sklad za ljubiteljske kulturne dejavnosti, območna izpostava 

Ruj, in Zveza kulturnih društev Ptuj sta ob pomoči občine 
Trnovska vas in OŠ Markovci letos izpleljala še eno območno 
srečanje otroških gledaliških, plesnih in lutkovih skupin. Na 
srečanju je letos nastopilo kar 14 otroških skupin, tako da je 
imelo mlajše - osnovnošolsko občinstvo kaj videti in slišati. 

Že prejšnji četrtek so se v Gledališču Ptuj predstavile gledališke 
skupine iz Majšperka, Podlehnika in Vidma. OŠ Majšperk so pred-
stavljali učenci 2. B razreda z igro Palčki in dramski krožek z gleda-
liško predstavo Noč, ko je posijalo sonce, Podlehničani so zaigrali 
Malo čarovnico, ki ni mogla biti zlobna, Videmčani pa Magnetnega 
dečka. Mentorji gledaliških skupin so bili Draga Krošel, Metka Gu-
milar, Marija Černila in Stanka Varžič. 

Na srečanju plesnih otroških skupin je Plesni center Mambo z 
mentoricama Zdenko Fajfarič in Boženo Krivec predstavil afriški 
ples in ples čarovnic, ritmična skupina OŠ Gorišnica pod mentorst-
vom Irene Forštnarič Titanik se potaplja. Ponorele mravljice OŠ 
Juršinci z mentorico Damjano Slejko so predstavile ples Jump in 
OŠ Sv. Jurij ob Ščavnica s Tomom Fekonjem ples Žurajmo vsi. 

V Trnovski vasi je bilo v petek še srečanje lutkovnih skupin: iz OŠ 
Podlehnik skupina Lutka lutkica, OŠ Juršinci in OŠ Destrnik. Pol-
dehničani so predstavili Nebesno gledališče, Juršinčani Sapra-
miško in Destrničani Sen zelenjavne noči. V Markovcih pa sta se 
predstavili domači lutkovni skupini OŠ Markovci z Neznalčkom in s 
predstavo Juha hokus pokus in čiren čaj. 

TM 

Gost petkovega VIktorinovega večera 
bo prof. Jože Curk, umetnostni zgodo-
vinar, prijatelj Ptuja in dobitnik 
letošnjega najvišjega priznanja na po-
dročju kulture v Mestni občini Ruj -
velike oljenke, zato ga ne bomo po-
drobneje predstavili, saj ste o njem 
lahko prebrali v Tedniku, Rujčanu, 
Večeru. Predlagali sta ga dve kulturni 
instituciji PMP in Knjižnica Ivana 
Potrča, viktorinovci pa se seveda z ve-
seljem in ponosom pridružujemo 
odločitvi Mestnega sveta, ki je potrdil 
prof. Curka kot prejemnika tega priz-
nanja. 

Na Ptuj smo ga povabili, ker je stro-
kovnjak na področju umetnostne zgodo-
vine in varovanja kulturne dediščine, in 
seveda predvsem zato, ker ima rad naše 
mesto. Zato smo ga povabili in na plakat 
napisali, da bo gost Viktorinovega 
večera prof. Jože Curk spregovoril na 
temo: Ptuj, ljubezen moja. Naslov teme 
je izhodišče, je razlog povabila, je ugo-
tovitev, daje prof. Curk zraven petih let, 
ko je tudi bival na Ptuju, temu mestu po-
svetil vsaj sedemkrat toliko let, saj ga 
prvič srečamo pri nas leta 1959, to je 
natanko pred 40 leti. 

Prof Curk ni preveč naklonjen častem 
in ceremonijam, zato je svoje predavan-
je zastavil čisto konkretno, in sicer bo 
predstavil preobrazbe minoritskega sa-
mostana, ki je dobival svojo podobo od 
13. stoletja naprej; ta se v svojih gabari-
tih oz. merah in mejah ni bistveno spre-
minjala. 

Prof Curk se je kot rojen Vipavčan 
srečal z našim mestom kot na novo za-
poslen konservator v prav tako na novo 

manovljenem Zavodu za varstvo spo-
menikov SV Slovenije, ki so ga leta 1959 
ustanovili okrajni ljudski odbori Celje, 
Ptuj in Maribor. Veliko je delal na terenu 
in prva srečanja s kulturno dediščino na 
Ptuju so bila prav v minoritskem in do-
minikanskem samostanu. Posredno je 
bil povezan z našim mestom tudi, ko je 
leta 1965 prevzel dolžnost na sekreta-
riatu za pravosodje in kulturo v Ljubljani. 

Leta 1970 je postal ravnatelj Pokrajin-
skega muzeja Ptuj, za katerega je skupaj 
z drugimi kulturnimi institucijami imel 
veliko načrtov; mnoge je izpeljal, neka-
tere pa prepustil času. Kolegi zgodovi-
narji, umetnostni zgodovinarji in tudi ar-
hivski delavci smo z njim vedno sodelo-
vali v najboljšem pomenu in upamo, da 
bomo tudi vnaprej. 

Prof Curk je skupaj s svojo soprogo 
dr. Ivo Curk, arheologinjo, napisal te-
meljno delo za zgodovino Ptuja, ki je 
izšlo leta 1970, torej takrat, ko sploh ni 
bil na Ptuju oz sploh še ni bil zaposlen 
na Ptuju. 

Spoštovanemu profesorju bomo pris-
luhnili predvsem zaradi velikega pozna-
vanja arhitekture, urbanizma, topografije 
in seveda ljubezni do Fluja. 

Večer bo popestrila vokalna skupina 
Spominčice, ki deluje v okviru Folklorne 
skupine Bolnišnica Ptuj pod vodstvom 
Marije Stger 

Kristina Šamper I Purg 



PTUJ, VIDEM / ZELENI DELILI SADIKE 

V tast pomhtB 2400 sM 
Veselju ob prihodu pomladi 

in v želji, da bi bilo na zemlji 
čim več zelenja, so se tudi le-
tos pridružili Zeleni Ptuja in 
Vidma, ki so v soboto, 20. mar-
ca, delili sadike dreves in 
grmovnice za pogozdovanje. 

Ptujski Zeleni so to storili ob 
10. uri pred Mercatorjevo bla-
govnico enajstič zapored, Zele-
ni Vidma pa pred občinsko 
zgradbo v Vidmu. Občanom so 
v Ptu ju v pol ure razdelili 1500 
sadik javora, lipe, breze, divje 
češnje, bora, macesna in zdra-
vilnih zelišč, v Vidmu pa 900 
sadik smreke, bora, divje 
češnje in drena kot okrasnega 
grma. 

Mag. Ivan Božičko, predsed-
nik Zelenih Vidma, je občane 
spomnil na pomen vsakoletne 
akcije Zelenih, ki je sicer med 
ljudmi dobro sprejeta, ob tem 
pa podal nekaj koristnih napot-
kov o pomenu okrasnih dreves 
in o tem, kjer in kako naj jih 
občani posadijo. V akcijo se je 
vključil tudi župan Franc Kir-
biš, občani pa so na svoje domo-
ve ponesli vsak po nekaj dreve-
snih sadik, ki bodo v prihodnje 
krasile naše okolje. Mag. 
Božičko je ob tem povedal, da je 
razveseljujoče tudi dejstvo, da 
se akcije udeležujejo tako mladi 
kot starejši občani, torej vsi sku-
paj čutijo pripadnost naravi. 

V ptujski akciji Zelenih so so-
delovali tudi podžupan mestne 
občine Ervin Hojker, predsed-
nik Zelenih Ptuja Milan Čuš in 
svetnik Zelenih v mestni občini 
Ptuj Rajko Brglez. Ob tem so 
opravili še anketo o dosedanjih 

tovrstnih akcijah, na podlagi 
katere bodo poskušali ugotoviti, 
kaj so dobitniki storili s sadika-

mi v minulih letih in koliko od 
razdeljenih sadik še raste. 

-OM, TM 

Podarjene sadike Zelenih Ptuja so ljudje odnesli v dobre pol 
ure. Foto: M. Ozmec 

Mlada drevesa in sadike drena so v soboto delili tudi v občini 
Videm. Foto mag. Ivan Božičko 

MARKOVCI / S SEJE OBČINSKEGA SVETA 

Šs napnj bnx podžupana 
Svetniki občine Markovci so se prejšnji četrteii, 18. mar-
ca, sestali na 5. redni seji. 

Uvodoma so razpravljali o vse-
bini odloka o zaključnem 
računu Mestne občine Ptuj za 
minulo leto 1998. Podrobneje 
jim ga je predstavila Lizika Vi-
dovič, vodja odelka za finance 
MO Ptuj, in ob tem povedala, da 
se lahko šele po sprejemu zakl-
jučnega računa v vseh treh 
občinah, ki so nastale iz prejšnje 
Mestne občine Ptuj, pričnejo 
postopki za sprejem letošnjega 
proračuna. V novi občini Hajdi-
na so odlok o zaključnem 
računu sprejeli brez težav in v 
enofaznem postopku, tako pa se 
je zgodilo tudi v občini Markov-
ci, le da so svetniki pred tem 
želeli pojasnila k nekaterim pos-
tavkam. 

Svetnike je zanimalo, koliko 
sredstev je bilo namenjenih za 
socialno pomoč po posameznih 
krajih nekdanje mestne občine, 
kam so bila razporejena sredst-
va, ki so bila zbrana z davkom 
na dediščine in darila, ter kam 
sredstva, ki so bila zbrana s 
plačilom za spremembo na-
membnosti zemljišč. Zanimalo 
pa jih je tudi, koliko sredstev je 
bilo zbranih s plačilom prispev-
kov za kanališčino. Zanimiv je 
predvsem podatek, da so Drav-
ske elektrarne Maribor za ob-
jekte hidroelektrarne Srednja 
Drava II v lanskem letu plačale 
dobrih 473 milijonov odškodni-
ne. Ob upoštevanju 9-odstotne-

ga povečanja pričakujejo, da 
bodo v letošnjem letu DEM 
plačale več kot 515 milijonov. 
Od tega zneska naj bi občina 
Markovci za objekte, ki so na 
območju te občine, prejela po 
ključu nekaj nad 294 milijonov, 
ostalo pa Mestna občina Ptuj. 

Markovski svetniki so opozo-
rili tudi na ugotovitev, da neka-
tere lani predvidene investicije 
v cestno inft-astrukturo po zu-
nanjih krajih in vaseh niso bile 
realizirane. 

Zelo odmevno je bilo tudi 
vprašanje, zakaj je bilo za pro-
jekt protokolarnega vina mestne 
občine porabljenih kar 1,8 mili-
jona tolarjev; morali so se zado-
voljiti z odgovorom, da omenje-
ni znesek ni bil porabljen le za 
obnovo in vzdrževanje mestne-
ga vinograda, ampak da je pre-
težni del bil namenjen za obli-
kovanje 25-centilitrske stekleni-
ce in celostne podobe blagovne 
znamke Poetoviona. 

V nadaljevanju seje se je neko-
liko zapletlo zaradi predlagane 
spremembe dnevnega reda, ven-
dar so ostali pri prvotnem. 
Kljub predhodnemu usklaje-
vanju v posameznih političnih 
strankah so naleteli na nekaj 
težav tudi pri izvolitvi štirih 
občinskih odborov in treh ko-
misij, a so po nekoliko spremen-
jenem predlogu volilne komisi-
je vendarle izvolili prav vse. Od-

bor za družbene dejavnosti bo 
tako vodila Karolina Pičerko, 
odbor za gospodarstvo, kme-
tijstvo in gospodarske javne 
službe Marjan Horvat, odbor za 
finance in gospodarjenje s pre-
moženjem Franc Ferčič, odbor 
za infi-astrukturo Franc Kos-
tanjevec, odbor za varstvo okol-
ja in prostorsko načrtovanje pa 
Mirko Janžekovič. 

Izvolili so tudi tri komisije in 
nadzorni odbor. Komisiji za od-
likovanja in priznanja bo pred-
sedovala Matilda Petrovič, za 
vloge in pritožbe Branko Ko-
drič, za zaščito in reševanje 
Mirko Janžekovič, nadzoreni 
odbor pa bo vodil Mirko Pre-
log. 

Zataknilo se je tudi pri izvolit-
vi podžupana občine Markovci. 
Zupan Franc Kekec se je držal 
pred volitvami sklenjenega koa-
licijskega strankarskega dogo-
vora in za požupana predlagal 
Franca Ferčiča iz Bukovcev. 
Tajne volitve pa so dokazale, da 
se vsi svetniki s tem ne strinjajo, 
saj jih je bilo zanj 7 in prav toli-
ko proti, ena glasovnica pa je 
bila žal neveljavna in zato bodo 
podžupana morali izvoliti na 
prihodnji seji. 

Markovski svetniki so se sez-
nanili tudi s sistemizacijo de-
lovnih mest v občinski upravi, s 
programom kolektivne in 
splošne rabe ter akcijo za obno-
vo stare osnovne šole. 

M.Ozmec 

ROKOMET 
1. B LIGA # Gradbinec Preddvor 
- Velika Nedelfa 21:33 /10:15/ 

VELIKA NEDELJA: Kovačec, Belšak 11, R. 
Mesarec 5, Trofenik, Potočnjak 5, Kumer 3, 
Bezjak 4, Planine 1, Kokol, Belec, A. Mesarec 2, 
Lah 2. 

Rokometaši Velike Nedelje so po pričakovanju 
slavili v Kranju, kjer so premagali ekipo Predd-
vora. V prvem polčasu so domači rokometaši 
nudili odpor do nekaj minut pred koncem, ta-
krat pa se je pričela dobra igra gostov in priigrali 
so si pet zadetkov prednosti. Razlika v kvaliteti 
in pripravljenosti je prišla do izraza v drugem 
polčasu, ko so v bistvu igrali samo rokometaši 
Velike Nedelje in neusmiljeno polnili domačo 
mrežo ter si do konca srečanja priigrali prednost 
dvanajstih zadetkov. 

Danilo Klajnšek 

1. B LIGA • GROSUPUE - ORMOŽ 
25:22/11:10/ 

ORMOŽ: Dogša, Bistrovič, Antolič, Škraban 
2, B. Džarmati ^ Prapotnik, Grabovac, Mezgec 
2, G. Džarmati, Sulek, Kavaš 1, Hrnjadovič 6. 

Rokometaši Ormoža so doživeli poraz proti 
zadnjeuvrščeni ekipi. Razlogov za poraz je veli-
ko, glavni pa, da imajo veliko težav s poškodba-
mi in da vsi igralci niso nastopili optimalno pri-
pravljeni. Ormožani so dobro igrali v prvem 
polčasu do 25. minute, ko so še zadnjič vodili 
/9:8/, nato pa popustili in dovolili domačim, da 

so rezultat izenačili in na koncu dokaj prese-
netljivo zmagali. 

Danilo Klajnšek 

2. SRL - VZHOD • MRK Ptuj -
Polet 24:28 /9:12/ 

MRK PTUJ: Krauthaker, Mešl 3, B. Zajšek 5, 
Kafel 2, Bračič, Kac, Pšajd 1, Potočnjak 3, Kotar 
7, Berlič, Petek 2, Miličič 1. 

V srečanju MRK Ptuja in Poleta so v obeh ta-
borih pričakovali veliko, saj se je šlo za uvrstitev 
v končnico tekmovanja. Rokometaši Ptuja so si 
že priigrali končnico, gostje pa so iskali pot do 
nje. Zato je bilo srečanje tudi toliko pomemb-
nejše in zato ponovno polna športna dvorana 
Center. 

Začetek je bil v znaku domačih rokometašev, 
vendar pa se gostje, okrepljeni s tremi mladimi 
igralci iz Celja, niso dali. Polagoma so rokome-
taši Poleta pričeli prevzemati pobudo in si do 
odmora priigrali tri zadetke prednosti. 

Na začetku drugega polčasa so si gostje priig-
rali že štiri zadetke prednosti, vendar so se jim 
rokometaši Ptuja približali na samo zadetek in 
tako je bilo še večkrat. Goste je zmaga uvrstila 
na drugo mesto končnice, Ptujčane pa na četrto. 
Že to soboto bodo imeli rokometaši MRK Ptuj 
priložnost, da popravijo vtis, saj jim v prvem 
krogu končnice prihaja vodeče moštvo Pomur-
ke. In ni dvoma, da bo v soboto ob 19. uri šport-
na dvorana Center zopet polna. 

Danilo Klajnšek 

Prodajalna Hoby posluje v Vošnja-
kovi 9 (zraven starega Ribiča) na 
Ptuju že šesto leto. V začetku je bila 
usmerjena predvsem v prodajo lov-
skega orožja, streliva in opreme za 
lovce. 

Ker je prodajalna želela ponudbo 
še popestriti, se je odločila še za pro-
dajo ribiške opreme in drugega 
ribiškega pribora, kar skupaj z lov-
sko opremo predstavlja celoto, saj 
sta bila v preteklosti lov in ribolov 
skupaj. 

Lovci si lahko naročijo orožje v 
vseh kalibrih firm Beretta, Sabatti, 
Zoli, Zbrojovka in orožje drugih 
proizvajalcev po ugodnih cenah. V 
prodajalni so vedno na zalogi kro-
gelni in šibrni naboji vseh poznanih 
proizvajalcev (Selier Belot, Norma, 
Sako, Hirtenberg, Fiochi) in kom-
pletna ponudba vseh krogelnih in 
šibrnih nabojev znane firme RWS. 

Lovsko ponudbo smo popestrili 
tudi z veliko ponudbo optičnih pri-
pomočkov znane nemške firme 
Bresser, ki je glede na ceno in kvali-
teto zelo zanimiva predvsem za lov-
ce in turiste. 

Že to pomlad bo na razpolago 
oprema za planince, predvsem kon-
fekcija iz kvalitetnih materialov, ki 
bo zadovoljila še tako zahtevnega 
kupca (hlače, suknjiči, srajce, ve-
trovke, puloverji in vse drugo). 

Velika popestritev ponudbe v pro-
dajalni bo predvsem v zračnem 
orožju, namenjenem za rekreativno 
in športno streljanje, saj so že na za-
logi zračne puške znane nemške fir-
me DIANA za začetnike (puške so 
izredno lahke in po kvaliteti pri-

merne za vrhunske rezultate), kakor 
tudi puške, ki so namenjene rekrea-
tivnemu namenu presenetljive 
moči, saj se njihova moč že izenači s 
cal. 5,6 l.r. Te puške so v kalibru 4,5 
mm, 5,5 mm in 6,35 mm in so v 
prosti prodaji. Ponudbo bomo pope-
strili tudi z drugimi proizvajalci 
športnega orožja, kot je "Game"; to 
je španska firma, ki proizvaja izred-
no močno in precizno ter cenovno 
izredno zanimivo športno orožje. 

Prav tako bodo v prodaji tudi 
zračne pištole obeh firm v vseh mo-
delih, ki se proizvajajo. 

V lanskem letu je prodajalna 
razširila svoj asortiman na ves 
ribiški material in opremo. Že do 
sedaj zastopa prodajalna firme 
DAM, SHIMANO, ZEPKO, JEN-
ZI, SILSTAR, EUROSTAR, GRE-

BENSTEIN, BAYRON, ponuja pa 
tudi vso kvalitetno ribjo hrano firm 
TOP SICRET, MOSELA, CARPIO 
in SENSAS. 

Prodajalna je že poznana kupcem 
iz Ptuja in okolice po ponudbi piro-
tehničnih izdelkov. Ob vstopu v 
leto 2000 bomo organizirali profe-
sionalne ognjemete različnih raz-
sežnosti po želji naročnikov. Ob 
bližajočih se velikonočnih prazni-
kih prodajamo tudi črni smodnik za 
streljanje z možnarji. 

V prodajalni se ves čas trudimo, da 
vam nudimo blago najkvalitetnejših 
proizvajalcev po najugodnejših ce-
nah. 

Za informacije pokhčite na tel. 
številko: 773-065. 

PR 

STRELSTVO 
Raušlova, Potočnik in Moleh zmagovalci regijskega prvenstva 
V Slovenski Bistrici je bilo regijsko prvenstvo v streljanju z 

zračnim orožjem. Z zračno pištolo pri članih je prepričljivo zma-
gal Mirko Moieh iz Juršincev s 561 krogi pred Sašom Porokom s 
559 krogi in Ludvikom Pšajdom ml. iz Ruš s 557 krogi. Ekipno je 
zmagala ekipa I. pohorskega bataljona pred ekipo SD Ptuj v sesta-
vi Gorazd Selišek, Milan Stražišar in Slavko Ivanovič, tretji so 
bili strelci Petovia avto Ptuj v sestavi Zdenko Hajduk, Simon Si-
monič in Boštjan Simonič. V konkurenci članic je zmagala 
državna reprezentantka Majda Raušl, Juršinci, s 363 krogi pred 
Alenko Peteršič iz Ptuja. Pri mladincih so zmagali Ptujčani. Prvo 
mesto si je priboril Matija Potočnik s 538 kr., drugi Robert 
Simenko s 535 krogi in tretji Marjan Gril s 532 krogi. V ekipni 
konktu-enci so zmagali strelci SD Ptuj pred Petovia avtom Ptuj v 
sestavi Iztok Špindler, Boris Novak in Mitja Kous. 

Si 
S. Fras z rekordom zmagovalec turnirja 

V Kranju je strelska družina Predoslje organizirala osmi turnir 
mlajših mladincev v streljanju z zračnim orožjem. V konkurenci 
mlajših mladincev je posamezno zmagal Simon Fras z osebnim 
rekordom 366 krogov. Sebastijan Molnar je zasedel deveto mesto. 
Pionirke SD Juršinci so zasedle odlično tretje mesto s 512 krogi. 
Posamezno so dosegle naslednje rezultate: 9. Saša Cafuta 173 kr., 
11. Nina Pavlin 171 kr., 13. Alenka Plohi 168 kr. Končna uvrsti-
tev pionirk v državni ligi je peto mesto. Ekipa mlajših mladincev 
je zasedla četrto mesto z 992 krogi. 

Posamezne uvrstitve: Sonja Raušl je še četrtič zmagala s 341 kr., 
Staška Benko je nastreljala 308 kr. Odlično je streljal tudi Simon 
Simonič, ki je s 343 kr. zasedel 6. mesto. Tekmovala sta tudi člana 
SD Dornava Andrej Peteršič 298 kr. in Boštjan Peteršič 296 kr.. 
Skupno so mlajši mladinci v ligi četrti. 

SI, P.D. 
OŠ O. Meglic tretja na regijskem tekmovanju 
Na regijskem tekmovanju osnovnih šol v Mariboru je OŠ Olge 

Meglič zasedla odlično tretje mesto v streljanju z zračno puško. 
Ekipa je nastopila v sestavi Aleš Šprah (155 krogov), David 

Brodnjak (161 krogov) in Marko Turkuš (172 krogov). V posa-
mezni konkurenci je bil Marko Turkuš četrti. 

SI 
OŠ Juršinci zmagala na regijskem prvenstvu 
Športna zveza Maribor je 18. marca organizirala regijsko 

prvenstvo osnovnih šol v streljanju z zračno puško za pionirke in 
pionirje. V konkurenci pionirk je prvo mesto prepričljivo osvojila 
OŠ Juršinci s 517 krogi, druga je bila OŠ Ruše, tretja pa OŠ Kun-
gota. Posamezno je zmagala Andreja Golob, OŠ Kungota, s 182 
kr., druga je bila Alenka Plohi s 176 kr., tretja pa Saša Cafuta, 
prav tako 176 kr., obe iz OŠ Juršinci. Nina Pavlin je zasedla osmo 
mesto s 165 kr. Pri pionirjih je slavila OŠ Ruše s 512 krogi, druga 
pa je bila OŠ Dornava s 507 krogi. Posamezno so dosegli naslednje 
rezultate: Matjaž Vrtič 171 kr., David Fric 170 kr., Matej 
Janžekovič 166 kr. Simon Simonič, OŠ Juršinci, ;e nastreljal 164 
kr. in se uvrstil med deset najboljših pionirjev. 

P.D. 









ORMOŽ, IVANJKOVCI / SPREMUEVALNI PROGRAM 

Na odru (ankarjevega dama 

Izvajalci plesne pravljice Obleka naredi Pepelko iz Ormoža 

V okviru spremljevalnih prireditev Dnevov slovenskega 
izobraževanja, ki so potekali v Cankaijevem domu v 
Ljubljani od 16. do 19. marca, so sodelovali tudi otroci iz 
ormoške občine. Na odru Linhartove dvorane so se 
predstavili plesalci plesne šole Pandora in člani mla-
dinske folklorne skupine pri Kulturnem društvu Ivanjko-
vci ter učenci osnovne šole Ivanjkovci. 

Tomaž Bolcar, vodja Plesne 
šole Pandora iz Ormoža, je bil 
povabljen k sodelovanju v okvi-
ru kulturnih prireditev na pova-
bilo Neje Kos, samostojne stro-
kovne sodelavke za plesno pod-
ročje pri Skladu Republike Slo-
venije za ljubiteljsko dejavnost. 
Na odru Linhartove dvorane so 
zaplesali v sredo, 17. marca, kar 
dvakrat. Prvič so nastopali s šti-
rimi plesnimi točkami, s kateri-
mi so sodelovali tudi na 
različnih srečanjih otroških 
plesnih skupin v preteklosti. 
Kot zadnji nastopajoči so se 
predstavili še s plesno pravljico 
"Obleka naredi Pepelko". 
Predstava je na odru Linhartove 
dvorane zablestela v čisto dru-
gačni luči kot sicer. Tehnična 
opremljenost se ne da primerjati 
z opremljenostjo domačega odra. 

Tomaž Bolcar je ob tej pri-
ložnosti navezal stike z nekateri-
mi obiskovalci, predstavniki 
različnih šol in se že dogovoril 
za nekaj gostovanj po Sloveniji. 
Nekaj kritičnih pripomb je imel 
predvsem na račun organizator-
ja. Podjetje INFOS, d.o.o., 
Ljubljana ni poskrbelo za najos-
novnejše - obiskovalce kulturnih 
prireditev. Nastopali so pred 
praktično prazno dvorano. Zelo 
zadovoljni pa so bili s strokov-
nim in tehničnim osebjem Can-
karjevega doma. Prav tako meni, 
da ni bilo dovolj dobro 
poskrbljeno za prehrano otrok. 

Sendvič in sok sta za otroke, ki 
so zjutraj odrinili od doma in se 
vrnili zvečer, premalo. 

IVANJKOVSKA 
FOLKLORA V 
CANKARJEVEM 
DOMU 

Irena Cerovič je učiteljica raz-
rednega pouka na OŠ Ivanjko-
vci, ki se že vrsto let ukvarja s 
folklorno dejavnostjo. Na Dneve 
slovenskega izobraževanja so jo 
povabili strokovnjaki iz Sklada 
Republike Slovenije za ljubi-
teljsko dejavnost. Na odru Lin-
hanove dvorane se je 38 otrok iz 
Ivanjkovcev predstavilo s tremi 
točkami. 30-minutni splet "Babji 
klanec" je nastal na osnovi 
zgodbe o pregonu Turkov iz 
klanca v bližini Jeruzalema, ki se 
je ohranila v ljudskem izročilu, 
splet "S trebuhom za kruhom" se 
iz otroške igre, pregovorov raz-
vije v ples, v zadnjem delu so 
plesalci predstavili štajerske ple-
se. Sodelovali sta dve skupini ot-
rok. Prvi so bili učenci OS Ivan-
jkovci od 4. do 8. razreda, ki se s 
folkloro ukvarjajo v okviru inte-
resne dejavnosti šole. V drugi 
skupini so združeni člani mla-
dinske folklorne skupine pri 
Kulturnem društvu Ivanjkovci. 
Nad nastopom v Cankarjevem 
domu so bili navdušeni. 

Povabilo k sodelovanju v kul-
turnem programu Dnevov slo-

Tomaž Bolcar, vodja ples-
ne šole Pandora 

venskega izobraževanja ter nas-
top na odru Linhartove dvorane 
Cankarjevega doma je za 
Tomaža Bolcarja in Ireno Cero-
vič priznanje za njuno dosedanje 
kvalitetno delo. 

Ma/tfo Prtdl 

Irena Cerovič z OS Ivan-
jkovci 

UUBUANA / DNEVI SLOVENSKEGA IZOBRAŽEVANJA 

Zzmmiem v helie HsoUeHe 

stojnica Ekonomske šole Ptuj na Dnevih izobraževanja. Foto: Nini 

V Cankaijevem domu v Ljubljani so v preteklem tednu 
potekali Dnevi slovenskega izobraževanja, katerih glavni 
organizator je bilo ministrstvo za šolstvo in šport RS. 
Tema "sejma" je bila Na poti v Evropo znanja, šole in 
izobraževalne institucije pa so predstavljale projekte 
mednarodnega sodelovanja in odprte šole. 

Vsi predstavljeni projekti so 
bili usmerjeni k programom Ev-
ropske unije. Kakšno bo naše 
šolstvo v Evropi, ali bodo naši 
predmetniki manj natrpani in 
podobna vprašanja so se po-
javljala na različnih stojnicah. 
Zraven pa so bili tudi odgovori 
oz. so razna društva in podjetja 
ponujala rešitve, kako se pripra-
viti na bližajočo se EU. 

Videti je bilo, da so na novosti 
dobro pripravljene tudi slo-
venske šole, saj njihovi medna-

rodni projekti kažejo na tovrstne 
izkušnje. Učenci so prikazali ve-
liko različnih predstav, ki so jih 
pripravili sami, ter različna 
ročna dela, tudi vse predstavitve 
projektov so izvajali sami ter de-
lili izkušnje med več tisoč obis-
kovalcev. Videlo se je, da že sko-
raj vse šole pri nas uporabljajo 
pri pouku različne medije, 
predvsem računalnike. 

Od ptujskih šol sta sodelovali 
Ekonomska šola in osnovna šola 
Ljudski vrt - Ekonomska šola z 

mednarodnimi projekti Alpe 
Adria, "Wasserwelten" in "Erin-
nern und Gestalten", ki je bil 
predstavljen ministrom Ev-
ropske unije, v preteklem tednu 
pa si ga je ogledal tudi slovenski 
šolski minister dr. Slavko Gaber, 
in s projektom odprte šole, kjer 
so predstavili raziskovalna dela, 
ekološka prizadevanja, likovne 
delavnice in multimedijo pri 
pouku. Poleg njiju so od 
sosednjih šol sodelovale osnovna 
šola Zavrč-Cirkulane, OŠ 
Majšperk in OŠ Videm. 

Naš podmladek se dobro 
pripravlja na Evropo, ni nas 
potrebno biti strah, ko bomo ot-
roka poslali v svet. 

MIlan Kralnt 

PTUJ / POKLICNA IN TEHNIŠKA ELEKTRO SOLA PRAZNOVALA 

15 lef Elektro šole na Ptuju 
Pretekli petek, 19. marca, je v 

avli Šolskega centra Ptuj, pote-
kala prireditev ob 15-letnici 
Elektro šole na Ptuju. Udeležili 
so se je poleg drugih tudi 
predstavniki ministrstva za 
šolstvo in šport, državni sekretar 
za srednje šole Alojz Pluško, 
Ksenija Mihovar Globokar, sve-
tovalka za pravne zadeve, člani 
sveta zavoda ŠC Ptuj, župan MO 
Ptuj Miroslav Luci, predsednik 
združenja elektro šol Ivan Ketiš 
in mnogi drugi člani izobraževal-
nih zavodov. 

Elektro šola je ob jubileju izdala 
zbornik, ki so ga pod vodstvom Bo-
jana Terbuca pripravili Rajko Fajt, 
Renata Horvat, Slavka Debeljak, 
Radovan Milovanovi', Mirko Sušeč, 
Mirjan Žargi in Franc Milošič. V 
njem so zraven življenja v šoli in 

njenih projektov zapisali vse tiste, 
ki so pri njih končali šolanje v teh 
petnajstih letih. Slavnosmo prire-
ditev je pripravila Marina Krajnc s 
sodelavci in učenci šole. Prireditev 
je bila kvahtema tako vsebinsko 
kot tehnično. Izvedbo je bila tako 
dobra, da bi se lahko gledalec 
včasih vprašal, ah izvajalci res 
obiskujejo elektro šolo, to pa po-
meni, da na šoli ne skrbijo samo za 
kvalitetno strokovno zanje, tem-
več tudi za aktivno in vsestransko 
življenje. Prireditev je vodil ravna-
telj Rajko Fajt. 

V petnajstih letih so na elektro 
šoli veliko naredili, a tudi poslej ne 
bodo spali na lovorikah, temveč 
bodo na trdih temeljih gradili 
"palačo". 

MIlan Kralnt Band Elektro šole. Foto: Nini 

SV. TROJICA / Š O l ^ l NA DNEVIH IZOBRAŽEVANJA 

O raiunalniški 
U€ilni€i in ekskurziji 

Na letošnjih dnevih izobraževanja v Cankarjevem domu v 
Ljubljani je sodelovala tudi osnovna šola od Svete Trojice v Slo-
venskih goricah. Za predstavitev v Cankarjevem domu so pripra-
vili nekaj zanimivih in vsebinsko bogatih projektov, s katerimi 
so se predstavili širši strokovni javnosti. Med njimi naj omenimo 
izviren projekt z naslovom Ergonomična organiziranost dela v 
računalniški učilnici, s katerim so se uvrstili med 14 izbranih šol 
in se na dnevih izobraževanja ves čas predstavljali na posebnem 
razstavnem prostoru. 

Učitelji trojiške osnovne šole so predstavili svoje ideje o organizi-
ranosti računalniške učilnice in pripravili več uporabnih rešitev. Is-
kali so jih na različnih področjih in prišli do uporabnih izsledkov. 
Za ta izvirni projekt so izdali tudi skrbno pripravljeno in vsebinsko 
privlačno zloženko, ki jo je oblikoval Andrej Flogie. Ravnatelj tro-
jiške OŠ Darko Škerget nam je ob tem povedal, da je šola poleg tega 
projekta na letošnjih dnevih izobraževanja v Ljubljani predstavila 
še izvirni projekt z naslovom Vloga kratkih ekskurzij v bližnjo oko-
lico osnovne šole. Inovacijski projekt je vodil učitelj geografije in 
zgodovine Bogoljub Kšela, v njem pa je sodelovalo 12 učencev sed-
mih in osmih razredov. Izdali so tudi priložnostni turistični pros-
pekt, ki ga bodo lahko uporabljali za širšo turistično in kulturno 
promocijo Svete Trojice. 

M.TOŠ. 



PTUJ / OBČNI ZBOR KMETISJKE ZADRUGE 

Kljub težavam uspešni 

Začetek največje investicije letošnjega leta - odkupno-prodajni center v Cirkulanah 

Kmetijska zadruga Ptuj je kljub zelo zaostrenim pogojem 
gospodarjenja in velikanskim težavam v kmetijstvu v letu 
1998 poslovala pozitivno, so povedali na občnem zboru 19. 
marca. Fizični obseg proizvodnje članov kmetijske zadruge 
je bil sicer pod načrtovanim, izpad je bil predvsem na 
področju živinoreje, zelenjadarstva in nekaterih poljščin, 
zelo ugodne rezultate pa so dosegli v pridelavi pšenice. 

Celotni prihodek zadruge je v 
letu 1998 presegel 3,4 milijarde 
tolarjev, 52 milijonov tolarjev so 
namenili za investicije, ustvarili 
pa so 2,3 milijona dobička. Za 
leto 1999 upajo, da bo gospo-
darsko ugodnejše, zato načrtuje-
jo dobrih 3,6 milijarde prihodka, 
21 milijonov dobička, za investi-
cije pa bodo namenili 113 mili-
jonov tolarjev. Največja investi-
cija v tekočem letu bo do-
končanje gradnje poslovnega 
centra v Cirkulanah, ki bo veljal 
okoli 70 milijonov tolarjev. Med 
pomembnimi sklepi občnega 
zbora je tudi zelena luč upravne-
mu odboru, da spelje postopek 
pripojitve Gozdarske zadruge k 
splošni KZ Ptuj , s čimer bo 
slednja razširila obseg svojega 
poslovanja. Nekaj nezaupanja je 
bilo s strani delegatov področnih 
zadrug Gorišnica in Majšperk 
glede predloga vodstva zadruge. 

da občni zbor sprejme sklep o 
trgovanju z vrednostnimi papir-
ji. Neazupanje je temeljilo na ne-

gativnih izkušnjah z dogajanji v 
KZ Panonka in izgubo večin-
skega deleža zadrug v Tovarni 
sladkorja Ormož, po razjasnitvi 
načrtov, da želi zadruga prodaja-
ti nezanimive delnice in kupova-
ti delnice podjetij, v katerih ima 
pomembne upravljalske deleže 
in ki zagotavljajo dividende, pa 
so predlog podprli. 

JB 

Kmetijska zadruga obvešča vse zaniteresirane kmetovalce o 
možnostih sklenitve pogodb za pridelovanje vrtnin. Na 
sedežih področnih zadrug sklepajo proizvodne pogodbe za 
pridelovanje kumaric z zagotovljeno ceno 110 tolarjev za ki-
logram prvorazrednih kumaric, 60 tolarjev za drugorazredne, 
možno pa bo prodati tudi tretjerazredne - cena teh bo 10 do 
20 tolarjev za kilogram; paprike z zajamčeno ceno 60 tolarjev 
za prvorazredno In 50 tolarjev za kilogram drugorazredne; 
tretja vrtnina je paprika botanečka z zagotovljeno ceno 56 to-
larjev za kilogram, nato sladki feferonl po 85 tolarjev za kilo-
gram In pekoči feferonl po 95 tolarjev za kilogram. Sklepajo 
tudi pogodbe za druge vrtnine in poljščine, kot so korenček, 
čebula, rdeča pesa, zelje In pozni krompir. Za pogodbeno 
proizvodnjo zagotavljajo ves potrebni reprodukcijski material 
In potrebna kreditna sredstva. Hkrati obveščajo pogodbene 
proizvajalce, da si na sedežu področnih zadrug priskrbijo tis-
kovine "podatki o kmetijskem gospodarstvu", ki so osnovni 
dokument za pridobitev vseh Intervencijskih sredstev In po-
dpor ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo In prehrano. 

PTUJ / KONCERT PIHALNEGA ORKESTRA GLASBEBENE SOLE 

MItitli glasbeniki 
ntnrdusili 
17. marca je bil v ptujskem gledališču prvi celovečerni kon-
cert pihalnega orkestra glasbene šole Karola Pahoija, ki ga 
vodi profesor Marjan Rus; ta je oktobra 1996 orkester tudi 
ponovno ustanovil. Podoben orkester je namreč pod njego-
vim vodstvom deloval že pred leti in je na takratnem tek-
movanju pihalnih orkestrov na Bledu v tretji jakostni sku-
pini osvojil srebrno plaketo. 

V orkestru igrajo sedanji in 
nekdanji učenci ptujske glasbe-
ne šole, pomagajo pa jim tudi ne-
kateri že prekaljeni glasbeniki, 
ki so jim radi priskočijo na 
pomoč. V tej zasedbi je pihalni 
orkester glasbene šole Ptuj na re-
viji pihalnih godb v Ormožu leta 
1997 v svoji jakostni skupini os-
vojil prvo mesto. S prvim celo-
večernim koncertom, ki upamo, 
ni zadnji, že čez leto naj bi se po-
novil, so mladi glasbeniki nav-
dušili in dokazali, da raste v 
našem mestu nov nadarjen glas-
beni rod, ki jih združuje veselje 
do glasbe in orkestralnega nasto-
pa. Zaigrali so 14 oziroma 15 

^^ladi g lasbenik i m e d 
'Nastopom v p t u j s k e m 
gledal išču. Foto: Kosi 

sklad znanih glasbenih mojstrov 
in dododra ogreli dlani hva-
ležnih poslušalcev, ki jih je pri-
tegnilo tudi izjemno dobro po-

vezovanje moderatorke Nade 
Kotar. Kot solisti so nastopili 
klarinetisti Gregor Kožar, Alek-
sander Novakovič in Jure Rogi-
na ter pozavnist Mirko Orlač. 

Na koncu sta se mladim glas-
benikom za res izjemen nastop 
zahvalila vodja prof. Marjan Rus 
in ravnatelj glasbene šole Štefan 
Petek. 

M G 

D E S T R N I K / ZLATA POROKA ZAKONCEV BRUMEN 

Po 50 lelih znova pred oAar 
v cerkvi sv. Urbana na Dest-

riku je bila 6. marca slovesnost 
zlate poroke. Pred oltar sta po 
petdesetih letih skupnega 
življenja znova stopila zakonca 
Janez in Marija Brumen iz Le-
vanjcev, ki sta se tega dne vese-
lila v družbi svojih otrok, so-
rodnikov in prijateljev. 

Zlati ženin Janez Brumen se je 
rodil 27. decembra 1922, zlata 
nevesta Marija Brumen pa na 
isti dan leta 1925. V zakonu sta 
se jima rodila dva sinova in 
hčerka, danes pa sta že ponosna 
na svoje vnuke in pravnukinjo. 
Pred 50 leti sta se poročila v 
sosednjih Juršincih, živela in 
dela pa sta v Levanjicih, kjer sta 
si ustvarila tudi družinski dom. 

Obred zlate poroke sta na 
občini Destrnik opravila župan 

Franc Pukšič in Julijana Čer-
nezl, ob tej priložnosti, pa so 
jima svati zaželeli še dosti 
srečnih in zadovoljnih skupnih 
let v zakonu. 

Zlatoporočencema Brumen iz 

Levanjcev iskrene čestitke tudi 

iz uredništva Tednika. 
T M 

JURŠINCI / NOVA PODOBA MERCATORJEVE SAMOPOSTREŽBE 
Delniška družba Mercator 

SVS s sedežem v Ptuju bo tudi 
letos izvajala ambiciozno in-
vesticijsko politiko. Ob večjih 
naložbah bo prenovila tudi več 
manjših trgovinskih lokalov. 

Prva je bila prenove deležna 
samopostrežba Juršinci, ki uspe-
šno dela že 28 let, njen poslovo-
dja Anton Žmauc pa je v njej za-
poslen od njenega odprtja 28. 
februarja 1971; začel je kot trgo-
vec. Naložba je veljala deset mi-
lijonov tolarjev. Ob bogati 
ponudbi živil in galanterije je 
kupcem na voljo še pestra izbira 
delikates, sadja in zelenjave. Pre-
novljeno trgovino v Juršincih so 
odprli 19. marca. 

Še drobna zanimivost: samo-

postrežba Juršinci je bila prva 
samopostrežba na Ptujskem, ki 
so jo odprli na podeželju. 

Kolektiv obnovl jene sa -
m o p o s t r e ž b e v Juršin-
cih. Foto: Langerholc 

DORNAVA / PRIZIDEK K SOLSKI ZGRADBI RASTE 

Bo prostorska 
stisKO rešena? 
Učenci in učitelji v osnovni 
šoli dr. Franja Žgeča v Dor-
navi se že dalj časa ukvaija-
jo s precejšnjo prostorsko 
stisko. Kot nam je povedala 
ravnateljica Zdenka Kostan-
jevec, z velikim veseljem 
spremljajo gradnjo prizidka. 

Izvajalsko podjetje Gradiš iz 
Ptuja izpolnjuje vse po pogodbe-
nih rokih. Tako naj bi do konca 
avgusta zgradili prvo fazo, to je 
prizidek ob telovadnici in 
razširitev telovadnice. V novem 
šolskem letu bi morali imeti te-
lovadnico, saj imajo zdaj športno 
vzgojo precej moteno. Ko jim 
vremenske razmere dopuščajo, 
jo imajo zunaj, ko pa je vreme 
slabo, pa je nimajo. 

Celotna investicija gradnje 
prizidka k osnovni šoli je ocenje-
na na 211 milijonov tolarjev; 40 
odstotkov naj bi pokrila občina 
Dornava, 60 odstotkov pa mi-
nistrstvo za šolstvo in šport, je 
povedal dornavski župan Franc 
Segula. Zaenkrat pristojno mi-
nistrstvo še ni nakazalo nobenih 
sredstev. 

MS 

Kljub ve t rovnemu v r e m e n u si učenci želi jo telo-
vadbe . V ozad ju g radb išče nove te lovadnice 



Dober den vsaki den! Sen zrno-
trani kak stori pes. V gorici smo 
kopali. Zemla je suha in zbita kak 
beton. Pa saj gre, če si malo ftrga-
ni. Vete, jaz man tisto starinsko 
motko za kopaje v gorici. Je pulav-
tomatska. Vzdigneš Jo nad glavo 
in soma se v zemlo zakople. Je glih 
tak kak kosa japonske znamke 
"jakomaši". 

Ker smo glih že pri Japoncih, 
man pred očmi jihove smučarske 
skakalce, ki so provi orli na 
smučeh. Tudi na Planici so poka-
zali, kaj zmorejo. Edino nemški 
Šmidov Martinek jim je perutnice 
postriga, poleg pa je vse nategna z 
novim svetovnim rekordom Tomi 
iz Norveške. Hujdo smolo pa je 
meja mladi Rus, kije nesrečna 
padna in najbrž nede več nikol s 
smučami skoka. Takšni je pač tati 
šport. Lepi in nevaren tudi, če si 
mala neroden in te še veter narabe 
obrne. Vete, mija z Mica rada sko-
ke gledama in druge športe tudi. 

Včosik se tak skregama, ke je tele-
vizor v pravi nevarnosti. Mica bi 
rada gledala kakšni film, jaz pa 
šport ali kaj drugega. Sen enkrat 
Že misla, da bi še en televizor ku-
pila in bi vsaki svojega gledala. Pa 
je Mica tata moji zamisel tak ko-
mentirala: "Kupi samo vizar, tele 
si pa itak san zadosti vejko!" Pa 
tudi s teletami so težave. S tistimi 
na štirih in še boj s tistimi na dveh 
nogah. 

Mesec mere se poslovla in na 
dveri april trka. Saj vete, kak pro-
vi stori pregovor, da je mere pes, 
april pa ves. Ceglih smo že na ka-
lerulari v pomladi, se še neje čista 
zima poslovila. Meni Mica še neje 
dovolila, ke bi duge gate s ta krot-
kimi zameja. 

Ke nemo pozaba, vsen ženskam 
Želim veseli mutertag. Pravzaprav 
glih neje pravična, da maja ženske 
kar dvakrat v merci svoj praznik 
in smo maški poleg toga pravi 
mučeniki. Je pa fajn, če je luštna 
kar dvakrat zaporedoma. 

O politiki bomo gnes čista tiha, 
čeglih bi se dala marsikaj za pove-
dati in napisati a kriminalkah v 
poslanskih in drugih političnih 
klopeh. Dobro se mejte, dobra pij-
te in jejte in pridni bodite da dru-
gega tjedna. 

Vas lepa padavlja LUJZEK 

Glasba ima prav neverjetno moč na 
vsakega človeka, saj ga lahko poživi 
ali pomiri. Vaša odločitev pa je, 
kakšno glasbo si boste privoščili da-
nes, le da boste uživali ob njej. 

Jon Bon Jovi je nedvomno srce skupi-
ne BON JOVI in ta zelo priljubljeni pe-
vec se ponovno preizkusa tudi kot 
igralec v vojaškem filmu U-571. Fantje 
iz skupine BON JOVI trenutno 
končujejo snemanje novega studijske-
ga albuma in kot napoved zanj izdajajo 
zelo komercialno zastavljen ročk ko-
mad REAL LIFE ( ^ m e j e ^ , ki je 
postal naslovni hit televizijske nadalje-
vanke EdTV. 

ROBERT PALMER je v 90. požel naj-
več glasbenem uspeha v skladbi I I I 
be Your Babv Tonight, ko je sodeloval 
s skupino UB40. Sarmantni vokal go-
spoda Palmerja je ponovno na poho-
du v preprosti, a dovolj sveži skladbi z 
naslovom TRUE L O V E ( * * ^ . 

Med ročk legende nedvomno sodi tudi 
skupina STATUS OUO, ki je še zmeraj 
redna obiskovalka radijskih oddaj s 
klasikama Rockin Ali over the Worla in 
VVhatever you Want. Svoje novo glas-
beno stanje pa skupina predstavlja v 
pesmi THE WAY IT GOEŠ ki 
Da nima prave rockovske nroči, da bi 
ahko zadovoljila ročk sladokusce. 

Britanski pevec SEAL e svojo kariero 
začel v duetu Adamski in je na solo 
poti posnel dva mega uspešna albu-
ma, vendar pri njem ne drzi znani pre-
govor, da gre v tretje rado, saj se nje-
gov novi, tretji album Human Beings 
zelo slabo prodaja. SEAL ponuja 
tipično pop/rock pesem LOST MY 
FAITH ()K)K)K)|^, v kateri ponovno 
osvaja s svojim otožnim vokalom. 

Avstralska pevka TINA ARENA je v 
ZDA uspešna s svojo popevko jf I was 
a River in zgoščenko In Deep. Čudovi-
ta pevka je v Evropi izdala pesem 
BURN ki sodi med lahko 
prebavljive pop pesmi. 

Nova velika zvezda glasbene založbe 
Virgin je petnajstletna pevka BILLIE, ki 
nas je lani zabavala z uspešnico Be-
cause We Want To. Naistnica je tokrat 
zapela pop balado HONEV TO THE B 

v kateri v bistvu reklamira 
sama sebe na dokaj posrečen način. 

Švedska skupina ACE OF BASE pos-
tavlja v 90. nova merila pop glasbi in 
verjetno se še spominjate njihovega 
debitantskega hita Ali that She Wants. 
Odličen kvartet stopa na popolnoma 
novo področje, saj je njihova nova pe-
sem ^ E R V T I M E IT RAINS ()K)KX)t() 
prva čutna balada. 

Kanadska diva CELLINE DION je no-
vembra lani izdala odličen božični al-
bum These are Special Times. Italijan-
ski tenorist ANDREA BOCELLI je zas-
lovel v duetu s Sarah Brightman, ko je 
v duetu zapel pesem Time to Say Go-
odbye. CELINE & ANDREA pa sta izre-
den duet v skladbi THE PRAVER 

ki je čudovito prelivanje 
pop in klasične glasbe. 

Nemški duet DOWN LOW sodeluje s 
producentom Tonijem Cotturo in n un 
najuspešnejši komad nosi nas ov 
Jonnny B. Novi projekt je hip hop ko-
mad H.I.V. ( r t ^ , ki y rapu pri-
naša zelo poučno ter pozitivno besedi-
lo. 

Britanska skupina ANOTHER LEVEL 
se e na glasbeni sceni pojavila pred 
slabim letom in na lestvice nanizala 
štiri uspešnice: Be Alone No More, 

Freak me, Guess I was fool in I want 
for Myself. Skupina predstavlja remiks 
svojega komada BE ALONE NO MORE 

v katerem ponovno sode-
luje raper Jay-Z. 

Jeans Leviš so najverjetneje številka 
ene med mladimi in vsaka televizijska 
reklama za ta artikel je podprta z 
bodočo uspešnico. Nova zanimiva re-
klama je podprta z glasbo skupine 
MR. OIZO, ki v komadu FIAT BREAT 
( ^ M b M ^ preizkuša nove zvoke, 
združene v plesno glasbo. 

Britanski band UNDERWORLD je za 
mega film Trainspotting posnel klub-
sko himno Born Slippy. UNDER-
WORLD so za novo formulo izbrali 
mešanico break beata in techno tipa 
Prodigy v komadu PUSH UPSTARIS 
{^I^^IBI^ z albuma Beaucoup Fish. 

Ljubiteljem sodobnih plesnih ritmov 
predstavljam še nekaj najbolj vročih 
novih komadov: Soundtropolis -
MEMBERS OF MAVDAV, Buming up -
CELVIN FISHER, Jack to the Sound of 
the Underground - D.O.N.S., Phuture 
V i b e s - M E L L O W T R A X , S.O.S. - LA 
BOUCHE, Upside Down - RISOUEE, In 
2 Etematy - DJ SAMMY, I Uke Chopin 
- TNT, Beatbox Rocker - VVESTBAM, 
Knight Rider - TV JUNKEEZ, Killing 
Time - TINA COUSINS, Twilight - RO-
GER SANCHEZ, Just for the Sex of it -
L M N ' JOY.. . 

David Breznik 

1. Baby One More 
Time 
- BRITNEV SPEARS 
2. You are not alo-
ne 
-MODERN TAL-
KINO 
3. Strong Enough 
-CHER 
4. Changes 
-2PAC 
5. VVhen the 
Gk>ing Gets Tough 
- BOVZONE 
6. Tender 
-BLUR 
7. Wish i Could 
Ry 
-ROXETTE 
8. Nothing Really 
Matters 
-MADONNA 
9. Strong 
- ROBBIE VVILLIAMS 
10. As 
- GEORGE MICHA-
EL&MARYJ.BLIGE 

prodajalna 

TEHNIKA 
EMONA MERKUR d.O.O 

www.emona-merkur-ptui.i 

VESELI PUST 
Začelo se je januarja. Pri likovni 
vzgoji smo se pogovarjali, kakšno 
masko bi izdelali. Predlagali smo 
sovo in zmaja. Odločili smo se za 
miklavškega zmaja. 
Izdelovanje maske je bilo zelo težko. 
Vsak je potreboval eno večjo in 
manjšo škatlo. Škatli smo zlepili. Le-
pilni trak smo morali prekriti s časo-
pisnim papirjem in lepilom. Potem 
smo škatle prebarvali z zeleno barvo. 
Zmajeva glava je bila zelo velika. Ses-
tavljalo jo je več škatel. Tudi njo smo 
prelepili s časopisnim papirjem. Pre-
barvali smo jo najprej z zeleno barvo, 
dodali še rumeno in rdečo. Narisali 
smo oči, nos in naredili jezik. Glavo 
in rep smo odnesli v našo učilnico. 
Naš zmaj je bil mogočen. Končno je 
napočil petek, 12. februar, ko smo 
imeli pustovanje. Predstavili so se: 
mala šola kot duhci, 1. razred kot 
snežaki in snežinke, 2. razred kot 
palčki, 3. razred kot rdeče kapice, vol-
kovi in lovci, 4. razred kot marjetice, 
5. a razred kot gosenice, 5. b razred 
kot zmaj, 6. a razred kot vžigalice, 7. 
a razred kot roboti, 7. b razred kokoši. 

8. a razred kot smetkoti, 8. b razred 
kot čarovnice, skupina staršev kot 
pionirji, nastopili pa so še gasilsko in 
športno društvo. Tudi kurenti so bili. 
Ko je bila predstava končana, smo 
imeli odmor. Po odmoru je nastopila 
skupina Victory. Plesali smo zelo 
dolgo. Med plesom je vsak dobil lizi-
ko. Po nastopu so člani ansambla de-
lili kartice s svojimi podpisi. Lahko 
smo kupili tudi njihove kasete. 
Na pustni torek, 16. februarja, smo 5. 
b razred šli na karneval v Ormož. 
Nastopili smo s svojo masko "zmaj". 
Bilo je 15 skupin. Skupina iz Ptuja, 
ki je predstavljala "čisto mesto", se je 
iz nas norčevala. Ko smo čakali na 
razglasitev nagrajenih mask, smo bili 
vsi nestrpni. Zasedli smo 2. mesto. 
Skupina iz Ptuja, ki se je iz nas 
norčevala, pa je zasedla komaj 13. 
mesto. Za osvojeno mesto smo dobili 
lepo denarno nagrado. 
Tako smo preživeli pust pri Mi-

klavžu. Kako pa vi? 
Monika Viher, 5. b, 
OŠ Miklavž pri Ormožu 

UUBEZNI IN 
PMJATEUSTVA 
MOJEGA OTROŠTVA 
Ko sem bil majhen, sem imel zelo rad 
živali vseh vrst. Najraje sem imel 
mačke, pse, zajce in morske prašičke. 
Ko sem bil star kakih šest - sedem let, 
sem imel mačko, ki ji je bilo ime 
Jakica. Še ko je bila majhna, je bila 
zelo živahna in polna življenja. Zara-
di tega sem se hitro navezal nanjo in 
postala sva najboljša prijatelja. Eden 
na drugega sva se navezala tako 
močno, da sva skupaj hodila na spre-
hode, skupaj gledala televizijo in celo 
jedla sva iz istega krožnika. Ta ljube-
zen med Jakico in mano je bila nekaj 
edinstvenega. Velikokrat je spala kar 
v moji postelji in mene to sploh ni 

motilo. Za mačko je bila Jakica zelo 
lepa, saj je redno skrbela za svojo 
osebno higieno. Malokdo pa mi je 
verjel, ko sem pripovedoval, kako me 
je Jakica čakala pred vrati domače 
hiše, ko sem prišel domov iz šole, 
včasih pa mi je prišla kar naproti. Ko 
sem zvečer sedel na dvosedu in gledal 
televizijo, je Jakica prišla, splezala na 
mene in mi sedla na glavo, seveda me 
je pri tem velikokrat popraskala. 
Včasih, ko je ležala zraven mene, je iz 
ljubezni do mene začela presti. Od 
časa do časa pa me je grizla v uho. Bila 
sva tako navezana, da če bi se ji kaj 
zgodilo, bi bil zelo žalosten. 
A življenje spremlja nesreča, tako je 
nekega dne nenadoma izginila. Do-
mov se ni vrnila cel teden, zato sem 
že obupal. Bil sem zelo žalosten, zato 
je mama sklenila, da dobim novo 
mucko. A vedel sem, da ne bo nobena 
več taka kot Jakica in da se na nobeno 
ne bom več tako navezal. Ostali so mi 
samo lepi spomini nanjo. Takrat sem 
čutil res pravo ljubezen do živali, a 
samo takrat in nikoli več. 

Miroslav Slavinec, 7.,a, 
OŠ Ormož 

http://www.emona-merkur-ptui.i






ŠPORT 

NOGOMET 
2. LIGA 

Rezultati 17.kroga: A lumin i j - Factor 2:0, 
Nafta - Drava 0:0, Slovan Slavija - Goriške ope-
karne 0:1, Tabor - Železničar 0:0, Pohor je - Ru-
dar 2 D r a v o g r a d - Esotech Šmar tno 1:1, Za-
gorje - Šent jur 4:1, Elan - Jadran Šepič 0:1. 
1. POHORJE 17 12 3 2 35:21 39 
2. DRAVOGRAD 17 11 5 1 41:11 38 
3. TABOR 17 9 5 3 34:17 32 
4. ALUMINIJ 17 7 7 3 29:19 28 
5. ESOTECH ŠMARTNO 17 7 6 4 27:20 27 
6. ZAGORJE 17 7 5 5 28:24 26 
7. GORIŠKE OPEKARNE 17 8 2 7 26:23 26 
B.DRAVA 17 6 6 5 28:24 24 
9. ŠENTJUR 17 7 3 7 23:25 24 
10. ELAN 17 6 4 7 23:33 22 
11. ŽELEZNIČAR 17 4 8 5 24:19 20 
12. NAFTA 17 4 6 7 20:26 18 
13. SLOVAN SLAVIJA 17 4. 4 9 19:30 16 
14. JADRAN ŠEPIČ 17 3 4 10 14:28 13 
15. FACTOR 17 2 6 9 12:29 12 
16. RUDAR TRBOVLJE 17 1 2 14 5:39 5 

Pari naslednjega kroga: Drava - Slovan Slavi-
ja, Goriške opekarne - Aliaminij, Factor - Elan, 
Jadran Šepič - Zagorje, Šent jur - Dravograd, 
Esotech Šmar tno - Pohor je , Rudar Trbovl je -
Tabor , Železničar - Nafta . 

Danilo Klajnšek 
ALUMINIJ - FACTOR 2:0 
/1:0/ 

STRELCA: 1:0 Emerš ič /22 . minu ta iz 11 m/, 
2 :0Pe rkov ič /85 / 

ALUMINIJ: Fideršek, Koren, Grbavac, 
Žolek, Vidovič, Her t i š /Gorše/, Perkovič, Bez-
jak /Dončec/, Emeršič, Kolar , Ho jn ik /Sambo-
lec/. 

Nogometaši Alumini ja so tudi v d rugem 
spomladanskem krogu bili uspešni. Tokra t so 
gostili Factor iz L jub l j ane in ga brez večjih 
težav premagali , vendar pa je bila pot do zmage 
težka, saj so nastopil i v nekomple tn i sestavi. V 
prvem polčasu je bila igra nepovezana in je po-
tekala med obema kazenskima pros toroma z ne-
kaj streli z razdalje, ki pa so bili nenevarni za 
oba vratarja. V 22. m i n u t i je Bezjak z desne stra-
ni poslal predložek v kazenski prostor gostov, 
kjer je eden ob rambn ih igralcev igral z roko in 
sodnik je dosodil enajs tmetrovko. Zaneslj iv 
realizator je bil Mi lan Emeršič. 

V drugem polčasu je bila igra bolj živahna, saj 
so gosti poizkušali ogroziti domačega vratar ja 
Fiderška. Nepovezana igra Kidr ičanov bi lahko 
bila zanje usodna v 68. minu t i , ko se je nogome-
taš Factor ja Jakopič sam znašel p red domačim 
vratar jem Fiderškom, a m u je ta strel a t rakt ivno 
ubrani l . Zadn j ih petnajs t m inu t srečanja so bili 
boljši nogometaši Alumini ja . V 75. minu t i je 
Perkovič zadel levi vra tnik , štiri m i n u t e kasneje 
pred vrati Factorja ni bil na tančen Ho jn ik , v 85. 
minu t i pa je Igor Perkovič dosegel zadetek za 
Alumin i j in di lem o moreb i tnem presenečenju 
ni bilo več. 

Danilo Klajnšek 
NAFTA-DRAVA 0:0 

DRAVA: Zver, Lenar t /Korez/, Golob 
/Krajnc/ , Toplak , A. Vršič, T . Vršič, Emeršič , 
Bezjak, Kljaj ič , Fr idauer , Habjanič . 

P tu jčan i so na gostovanje v Lendavo odšli 
močno oslabljeni, saj so po srečanju s Sežano 
ostali brez Aleša Čeha in Gorazda Šketa. T a k o 
je t rener Drave Milan Koblencer imel kar pre-
cej težav, da je sestavil ekipo. Za domače je bilo 
to srečanje zelo p o m e m b n o , saj so v nevarn ih 
vodah in jim grozi celo izpad. P tu jčan i so se do-
bro upirali in tako ni bilo pravih pri ložnosti za 

zadetek. Podobno je bilo tudi v drugem 
polčasu. Igralci so se trudil i , vendar pa so mreže 
mirovale. 

V nas lednjem krogu bodo nogometaši p tu jske 
Drave gostili ekipo Slovan Slavija. 

Danilo Klajnšek 
3. SNL - SEVER 

Rezultati 14. kroga: Mons Claudius - Ha jd ina 
1:1, Pobrežje - Unior Zreče 1:0, Montavar Ro-
goza - Usnjar 2:1, M M Brunšvik - Starše 0:4, 
T I M Laško - Paloma Šega 1:3, Dravin ja - Kovi-
nar 0:2, Gerečja vas - Kungota 1:0. 
1. MONTAVAR ROGOZA 14 11 2 1 30:14 35 
2. PALOMA ŠEGA 14 7 6 1 32:16 27 
3. STARŠE 14 6 6 2 27:11 24 
4. USNJAR 14 6 4 4 24:20 22 
5. DRAVINJA 14 6 3 5 19:11 21 
6. POBREŽJE 14 6 2 6 21:23 20 
7. HAJDINA 14 4 7 3 19:17 19 
8. TIM LAŠKO • 14 5 4 5 20:19 19 
9. UNIOR ZREČE 14 4 6 4 20:14 18 
10. MM BRUNŠVIK 14 4 4 6 14:23 16 
11. GEREČJA VAS 14 4 1 9 18:28 13 
12. KOVINAR 14 3 3 8 14:20 12 
13. MONS CLAUDIUS 14 3 3 8 25:42 12 
14. KUNGOTA 14 2 3 9 16:41 9 

Pari naslednjega kroga: Gerečja vas - Mons 
Claudius, Kungo ta - Dravinja , Kovinar - T I M 
Laško, Paloma Šega - M M Brunšvik, Starše -
Montavar Rogoza, Usnjar - Pobrežje, Unior 
Uzreče - Hajd ina . 

GEREČJA VAS - KUNGOTA 
1:0/1:0/ 

STRELEC: 1:0 Kaučevič /10/ 
GEREČJA VAS: Vogrinec, Paveo /Kmetec/ , 

Pacher /Turk / , Ži tn ik , Zajšek, Škrjanc, Kra jnc , 
J. Perko, Kaučevič /Pungračič/ , R. Perko, Kai-
sesberger. 

Končno so nogometaši Gerečje vasi prišli do 
prve domače zmage v 3. S N L - sever. V derbi ju 
ekip z dna prvenstvene razpredelnice so 
maloštevilni gledalci lahko videli ž ivahno, ven-
dar nepovezano igro. V prvem polčasu so bili 
boljši nasprotnik domači nogometaši . V 6. mi-
nu t i bi lahko povedli , vendar Janko Perko ni 
najbol je streljal, potem ko se je znašel sam pred 
gos tu jočim vratar jem. Pet m i n u t kasneje so 
domači izvedli akcijo po levi strani. Paveo je 
poslal dober predložek v kazenski prostor K u n -
gote, kjer je žoga prišla do Kaučeviča in ta jo je 
potisnil v mrežo. Po tem zadetku se je igra 
razživela in tudi gostje so odprl i igro. V 42. mi-
nu t i so domači ostali brez Ži tnika, saj m u je 
sodnik pokazal rdeči kar ton. 

V drugem polčasu so se domači nogometaši 
potegnil i na svojo polovico in se dokaj dobro 
branil i . Gost je so poizkušali doseči zadetek, 
vendar j im to ni uspelo. V 76. minu t i je bilo 
vroče v domačem kazenskem prostoru. Gostje 
so protestirali , saj na j b i žoga zadela v roko ene-
ga od domačih igralcev. Sodnik je bil v bližini 
in je samo odmahni l z roko. Tako so se na kon-
cu p o m e m b n e zmage veselili domači nogome-
taši. 

Danilo Klajnšek 
MNZ PTUJ 

Razpored tekem 12. kroga za nedeljo, 28. mar-
ca: I. razred: 10.30 Slovenja vas - El tehšop Rog., 
Videm - Polskava; ob 16.00 Stojnci - Boč, 
Gorišnica - Središče, Bistrica - Ormož, Prager-
sko - Dornava. 

Športne novue 
ODBOJKA • 
Infond Meltal -
Marsel Ptuj 3:0 

MARSEL PTUJ:^ Terbučeva, 
Prauhartova, Žunkovičeva, 
Blažičeva, Pustoslemškova, Frum-
nova, Lipovčeva, Krebsova. 

V prvem srečanju končnice 
tekmovanja za naslov državnih 
prvakin j so p tu jske odbojkarice 
igrale v Mar iboru proti ekipi 
državnih prvakin j In fondu Mel-
talu. V dvoboju, ki se igra na 
dve zmagi, veljajo za velikega 
favorita Mariborčanke. Rezulta-
ti nizov: 15:5,15:9,15:11. 

Drugo srečanje je bilo sinoči v 
športni dvorani Center. 

Danilo Klajnšek 

KEGLJANJE • 
Drava premagala 
Krilato kolo, 
izgubila z 
Železničarjem 

v Is. krogu 1. lige O K Z Mari-
bor so se kegljači p tu jske Drave 
pomeri l i z ekipo Kri la to kolo in 
dvoboj dobili s 7:1 /4922:4793/. 
P tu jsk i kegljači so dosegli nas-
lednje rezultate: Vranješ 822, 
Arnuš 818, Premzl 781, Haladea 
825, Čuš 821 in Šeruga 855 
podr t ih kegljev. 

V 13. krogu druge lige O K Z 
Mar ibor pa je nastopila druga 
ekipa Drave in se pomeri la z 
mar iborsk im Kovinar jem ter 
srečanje izgubila s 7:1. 
/2389:2243/. Izidi p tu jsk ih kegl-
jačev: Veler 371, Kaučič 361, 
Kramberger 381, Kozoderc 380, 
Fr id l 350, Strelec 400 podr t ih 
kegljev. 

Danilo Klajnšek 

KARATE • 
Medrepubliška liga 

v Čakovcu na Hrvaškem se je 
pričela medrepubl iška karate 
liga. Ekipe so razdeljene v dve 
kakovostni ligi in v drugi nasto-
pajo tudi karateisti Karate klu-
ba D O P t u j in K K D O Markov-
ci. Na prvem tu rn i r ju je nasto-
pilo 165 tekmovalcev in so sku-
paj imeli dvesto borb. 

Rezultati - kadeti: nad 68 kg 
1. Dejan U n u k , K K D O Ptu j , 3. 
Marko Kos, K K D O Markovci . 
Vsi drugi so ostali brez finalnih 
uvrstitev in tudi brez točk. P tu j -
ski in markovski klub sta nasto-
pila vsak s po š t i r imi tekmoval-
ci. Drug i krog bo čez 14 dni po-
novno na Hrvaškem. 

Danilo Klajnšek 

KIKBOKS • Nadja 
državna prvakinja 

Na d ržavnem p rvens tvu v 
t a ekwando ju v Cel ju je d ržavni 
nas lov osvoji la P t u j č a n k a Nad-
ja Šibila, č lanica K l u b a bori l -
n i h veščin P t u j , ki je nas topala 
za k lub Branik M a r i b o r sicer. 

KIKBOKS • 1. 
medobčinski turnir 

v Kick box ing cen t ru na 
P t u j u (v dvoran i Mlad ika ) je v 
začetku marca poteka l 1. tu r -
n i r medobč inskega prvens tva 
v d isc ip l in i semi k o n t a k t za 
vse s ta ros tne kategor i je . V t reh 
d n e h je nas top i lo 69 t ekmova l -
cev. D o b r o so sodil i domač i 
sodn ik i F r a n c S lodn jak , F r a n c 
Brumec , M a r j a n Šibila, Ed -
vard Štegar , D u š a n Pavlica in 
V l a d i m i r Si tar . Pr i dečk ih so 
slavili Mate j P in ta r i č , D e n i s 
Šampr l , Jurček Horva t . Ju re 

Vo lgemut in Aleksander Mere , 
pr i dekl icah Adr i ana Korez , 
Desa Repič in L a u r a M a k s i m o -
vič, pr i m l a d i n c i h D o r o t e j 
K l ine , Aleksander Ko ledn ik in 
K r i s t j a n S lodn jak , pr i m lad in -
kah in č lan icah Mate ja Er lač , 
pr i č l an ih pa Ma t j až B r u m e c , 
Brane K u r i in M a t e j Ra jh . D r u -
gi t u r n i r bo v j un i ju , zadn j i pa v 
d e c e m b r u , ko b o d o proglašeni 
m e d o b č i n s k i p rvak i za leto 
1999. 

Milan Krajnc 

PenUitimuji z/elo 
dobri po JadmnsJd 
magistrali 

Ekipa kolesarjev Pe ru tn ine 
Ptuj do 23 let, ki jo vodi t rener 
Samo Glavnik, je nastopila na 
tr idnevni kolesarski dirki po Ja-
dranski magistrali . Nastopi lo je 

F 150 kolesarjev iz desetih držav. 
Kolesarj i Pe ru tn ine so tudi to-

krat uspešno nastopili . V prvi 
etapi /Umag - Umag, 134 km/ so 
osvojili naslednja mesta: 11. 
I ^ d o Rogina, 13. Šime Pocrnja , 
26. Mate j Mar in , 30. Hrvoje 
Bošnjak z zaostankom 1 minu te 
'n 52 sekund za zmagovalcem 
etape. Mar jan Kelner in Gregor 
^agorc sta v cilj pripeljala v 
^ečji skupini . 

V drugi etapi /Buje - Krk , 190 
l^iolometrov/ so vsi p tu j sk i kole-
darji privozili v cilj z minimal-
nim zaostankom 0,10 sekunde, 
Osvojili pa so naslednja mesta: 

Rado Rogina, 10. Hrvoje 
Bošnjak, 16. Sime Pocrnja , 28. 

Mate j Mar in , 75. Gregor Za-
gorc. 

Tretja etapa /Crikvenica -
Umag, 151 kilometrov/ je največ 
uspeha prinesla Radu Rogini, ki 
je z minimalnim zaostankom za-
sedel peto mesto. Uvrstitve osta-
h h ptujskih kolesarjev: 13. Hrvo-
je Bošnjak, 23. Šime Pocrnja. 

V skupni razvrstitvi je Rado 
Rogina zasedel deveto mesto, 
š t i r inajst i je bil Šime Pocrnja , 
š t i r indvajset i Hrvoje Bošnjak, 
enainšt ir ideset i Mate j Mar in , 
petdeseti Mar jan Kelner. 

Uspešni pa so bili tudi kolesar-
ji krovne ekipe Peru tn ina P tu j -
Radenska Rog, ki so v skupnem 
seštevku ekip osvojili prvo mes-
to, pr i posameznik ih pa je bil 
t ret j i Sašo Sviben, peti Rajko 
Petek in sedmi Mate j Gnezda. 

Danilo Klajnšek 

SERVIS KOLES 
TENIS OPREME TER SMUČI 
Šport Servis Davorin Munda s.p. 
siovenik i trg 1, 2 2 S 0 Ptuj, tel.: 0 6 2 / 7 7 8 - 5 8 7 
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^l^mBerpos^Mi 
Po skoraj sedmih mesecih 

negotovosti se je kalvarija 
ptujskega voznika Srečka 
Bera, ki so ga konec avgusta 
lani ugrabili čečenski mafijci, 
vendarle srečno končala. Po-
tem ko je sredi minulega tedna 
prispela vest, da so ga ugrabi-
telji izpustili živega, se je psi-
hično uničen v sporemstvu 
uprave kriminalistične službe 
ministrstva za notranje zadeve 
v nedeljo, 21. marca, vrnil v 
Slovenijo. 

"Presrečna sem, da je ostal živ 
in da je spet doma," nam je v to-
rek zjutraj po telefonu povedala 
Srečkova mama Anica Ber iz 
Jiršovcev pri Destrniku ter na-
daljevala: "Sicer je psihično zelo 
zdelan in utrujen, a to se bo že 
uredilo. Iz srca sem hvaležna 
vsem, ki so pomagali, da so ga 
izpustili." 

TEDNIK: Kdaj ste izvedeli, 
da so ga izpustili? 

"Prvič me je poklical v četrtek, 
18. marca, okoli 18. ure zvečer 
naravnost iz Rusije. Lahko si 
mislite, kaj se je dogajalo z me-
noj, ko dvignem telefon in na 
drugi strani slišim: 'Kak si, 
mati?' 'Kje si?' sem presenečena 
vprašala. 'V Rusiji,' je dejal, ' in 
kmalu pridem domov, končno 
so me izpustili.' Podrobnosti mi 
ni govoril, sicer pa si drugega 
niti ne bi zapomnila, tako sem 
bila vsa iz sebe." 

TEDNIK: Ste ga že videli in 
objeli? 

"Seveda. Pred tem me je v po-
nedeljek zjutraj že navsezgodaj 
presenetil. Pred šesto uro je zaz-
vonil telefon. Rekel mi je, da 
kliče od Tinke na Ptuju, a še ni-
sem mogla verjeti, zato je pred-
lagal, naj pokličem nazaj. Šele 
ko sem to res storila, sem verje-
la. Take pisanke še nisem nikoli 
dobila, zame je, kot da bi se 
Srečko drugič rodil..." 

Zal kljub naporom do zakl-
jučka redakcije nismo uspeli do-

biti Srečka Bera niti ne njegove 
sopotnice Tinke. Neuradno smo 
izvedeli, da zaradi psihične 
izčrpanosti Srečka še nista pri-
pravljena za srečanje z novinar-
ji-

V ministrstvu za notranje za-
deve so povedali, da so sredstva, 
ki so jih za Srečkovo izpustitev 
na zahtevo ugrabiteljev zbrali 
slovenski avtoprevozniki, nje-
gov delodajalec in sorodniki, 
bila porabljena za njegovo osvo-
boditev. 

K rešitvi ugrabljenega Srečka 
so v veliki meri prispevali po-
sebni prikriti preiskovalni ukre-
pi, ki jih je v sodelovanju z ne-
katerimi ruskimi in mednarod-
nimi organi ter organizacijami 
uvedla slovenska policija. Ta je 
namreč v sodelovanju z mi-
nistrstvom za notranje zadeve 
in slovenskim veleposlaništvom 
v Moskvi navezala stike z ruski-
mi varnostnimi organi, sloven-
skimi in mednarodnimi člove-
kokljubnimi organizacijami v 
Rusiji, veleposlaništvi drugih 
držav v Evropi in tudi z Inter-
polom. Februarja letos so tako 

stekle usklajene in okrepljene 
dejavnosti vseh sodelujočih or-
ganov in organizacij. Dejavnosti 
za rešitev Srečka Bera so bile 
skrajno zapletene in težavne, saj 
so ga ugrabitelji zaradi strahu 
pred akcijo ruske policije 
večkrat selili v druga skriva-
lišča. Z njim so ravnali grdo, ves 
čas je bil zaprt v tesnih in tem-
nih prostorih, pri premeščanju 
pa so ga prevažali v prtljažniku 
avtomobila. Zaradi varnosti 
oseb, ki so sodelovale v postop-
kih reševanja Srečka Bera, in 
oseb, ki so na območju Čečenije 
še vedno ugrabljene, policija o 
reševanju ne bo dajala nobenih 
dodatnih pojasnil in izjav. 

Ob reševanju Bera je policija 
ugotovila, da je na ozemlju 
Čečenije ugrabljenih še več 
oseb, večinoma tujcev, in da pri-
haja do novih ugrabitev. Zato 
ministrstvo za notranje zadeve 
vsem slovenskim državljanom 
odsvetuje potovanje ^ in 
zadrževanje na območju Čečeni-
je ter drugih kavkaških repu-
blik. 

M. Ozmec 

O Srečku Beru smo pisali še v letošnjem janiarskem Tedniku 

PTUJ # Do konca meeca bo 
vsak večer v okviru Festivala 
monodrame po ena predstava 
v ptujskem gledališču. Spored 
festivala je na 11. strani. 
PTUJ • V petek, 26, marca, 
ob 19. uri bo gost Viktorinove-
ga večera v ptujskem minorit-
skem samostanu prof. Jože 
Curk, umetnostni zgodovinar 
in dobitnik letošnje velike ol-
jenke. Naslov pogovora z njim 
je: Ruj, ljubezen moja. 
PTUJ • V četrtek 25. marca, 
ob 18. uri bo v Narodnem 
domu koncert mešanega pev-
skega zbora Društva upoko-
jencev DPD Svoboda Ptuj pod 
vodstvom Jožeta Dernikoviča. 
Kot gosta bosta nastopila 
moški zbor DU Maribor Center 
pod vodstvom Stanka Colna-
riča in godalni orkester Glas-
bene šole Karola Pahorja iz 
Ruja pod vodstvom Metode 
GragI Trop. 
SLOVENSKA BISTRICA • V 
četrtek, 25. marca, ob 19. uri 
bo v veliki čitalnici knjižnice 
Josipa Vošnjaka pesniški 
večer. S svojimi deli se bodo 
predstavili dr. Janko Čar, Da-
nica Mulier in Stane Črnčič. 
Večer bodo sklenili z branjem 
pesmi iz zbirke "Rada, rada, 
rada" avtorice Kristine Šega 
ob desetletnici njene smrti. 
SLOVENSKA BISTRICA • 
Gledališka skupina DPD Svo-
boda Slovenska Bistrica vabi 
na ponovitev dramskega dela 
Norman Barrash - CarroH 
Moore Cvetje hvaležno od-
klanjamo, ki bo drevi, 25. mar-
ca, in jutri, v petek, 26. marca, 
v domu Svobode. Obe pred-
stavi se pričneta ob 19.30. 
ŽETALE # OŠ Žetale v sode-
lovanju z občino Žetale in akti-
vom podeželskih žena pri-
pravlja v petek, 26. marca, ob 
16. uri v kulturni dvorani v 
Žetalah materinski popol-
dan. Učenci in KD Žetale so 
pripravili bogat kulturni pro-
grama In na proslavo vabijo 
vse mame iz žetalske občine. 
PTUJ • V soboto, 27. marca, 
od 14. do 17. ure in v nedeljo, 
28. marca, od 9.30 do 13. ure 
bo v veliki dvorani Narodnega 
doma na Ruju potekal drugi 
del seminarja Kontakt plesne 
tehnike oz. Fizičnega teatra. 
Vodil ga bo plesalec in peda-
gog Dušan Teropštč iz Kranja. 
DRAŽENCI • V vaškem 
domu v Dražencih bo v sobo-
to, 27. marca, ob 18. uri pros-
lava v počastitev materinske-
ga praznika, ki jo pripravljajo 
tamkajšnji domačini. V kultur-
nem programu bodo nastopili 
otroci iz Dražencev in kvartet 
2x2 domačega kulturnega 
društva. 
TINJE • ZKD Slovenska Bi-
strica, KUD Otona Župančiča 
Tinje in nonet Tinje vabijo na 
jubilejni koncert, ki bo v sobo-
to, 27. marca, ob 19. uri v 
domu krajanov na Tinju. So-
delujejo: nonet Tinje, KUD Vi-
vere iz Slovenske Bistrice ter 
moška komorna skupina KUD 
Aljoza Avžnerja z Zgornje 
Ložnice. Koncert je posvečen 
materinskemu dnevu. 
POUČANE • V telovadnici 
poljčanske šole se bo v nedel-
jo, 28. marca, ob 15. uri 
pričela že tradicionalna - de-
veta zabavno-glasbena prire-
ditev "Velikonočnica". 
MARKOVCI • Gledališka 
skupina KD Draženci bo v ne-
deljo, 28. marca, ob 16. uri z 
veseloigro Maksek gostovala 
v kulturni dvorani v Markovcih. 
PRAGERSKO • Amaterska 
gledališka skupina KUD Vito-
marci se bo s Partljičevo ko-
medijo Politika, bolezen moja 
predstavila v kulturni dvorani 
na Pragerskem. Predstava 6o 
v nedeljo, 28. marca, ob 16. 
uri. 
VIDEM # Gledališka skupina 
OŠ Videm bo v nedeljo, 28. 
marca, ob 17. uri v občinski 
dvorani v Vidmu uprizorila igro 
Milana Dekleve Magnetni 
deček. 
POUČANE • V sredo, 31. 
marca, ob 16. uri bo v telovad-
nici poljčanske osnovne šole 
revija mladinskih pevskih zbo-
rov osnovnih šol slovenjebi-
striške občine. 

NESREČA PRI 
POPRAVILU 
TRAKTORJA 

V ponedeljek, 15. marca, je 
50-letni Š.K. iz Goričaka, 
občina Zavrč, v garaži na svo-
jem domu popravljal kmetijski 
traktor. Pri tem mu je delno po-
magala žena. Na prošnjo, da 
naj ugasne motor, je žena po-
motoma premaknila prestavno 
ročico, traktor se je začel premi-
kati in je povozil Š.K., ki je bil 
sklonjen med popravilom plu-
ga. Hudo ranjenega so prepel-
jali v ptujsko bolnišnico. 

ZALOŽIL SE JE 
1 GRADBENIM 
MATERIALOM 

V noči na torek, 16. marca, je 
neznanec z gradbišča cestne-
ga podjetja Celje pri Spodnji 
Polskavi odnesel razni gradbe-
ni in elektro material. Po oceni 
je podjetje oškodoval za okoli 
60.000 tolarjev. 

2 AVIOM TRČIL 
V PEŠCA 

V soboto, 20. marca, nekaj 
pred 21. uro je po glavni cesti 
od Kidričevega proti Prager-
skemu vozil osebni avto 51-let-
ni A.P. z Zgornje Polskave. V 
Spodnjem Gaju pri Pra^er-
skemjetrčilv21-letnegaB.S.,ki 
je malo prej izstopil iz avtobusa. 
Pešec je padel in se pri tem huje 
ranil. 

IZSLEDILI 
OBJESTNA 
SEJALCA 
PREPLAHA 

Konec minulega tedna so 
ptujski policisti izsledili dvadija-
ka Šolskega centra v Ptuju, ki 
naj bi bila po telefonu sporočila 
v šolo, da je tam podtaknjena 
bomba. Policisti so v skladu s 
predpisi ob sporočilu o pod-
taknjeni bombi izvedli evakua-
cijo šole in poklicali pirotehni-
ka. Bombe seveda niso našli, 
saj je bil klic lažen, vendar ukre-
pati so morali. Uspeli pa so tudi 
izslediti oba dijaka, ki sta si pri-
voščila neokusno šalo, za kate-
ro pa bosta krepko odgovarja-
la, saj je za takšno dejanje za-
grožena denarna kazen ali za-
por do enega leta. 

FF 

RODILE SO - ČESI ITA-
MO: Karolina Roškar, Haj-
doše 43/c - Nika; Nataša 
Herga, Dobravska 2/a, 
Ormož - Tino; Elizabeta 
Plohi, Sejanci 27, Tomaž -
dečka; Gordana Prešeren, 
Kajuhova 1, Ptuj - Mihaelo; 
Slavica Holc, Zagorci 5, 
Juršinci - dečka; Milena 
Korošec, Mali Okič 5, Cir-
kulane - dečka; Jožica 
Šprah, Kicar 112/a, Ptuj -
Matica; Majda Žebec, Se-
novci Šmarje - Lauro; 
Andreja Ozmec, Hermanci 
51, Miklavž - Anjo; Vanja 
Zebec - Drevenšek, Langu-
sova 7, Ptuj - Tajdo; Kristi-
na Vukovič, Zg. Hajdina 
194, Ptuj - Nikd; Daija 

j Tušak, Gorišnica 106/a, 
I Gorišnica - deklico; Olga 
I Toplak, Nova vas 22, Ptuj -
I dečka; Andreja Tasovac, 
I Župančičeva 4, Ptuj -
I dečka; Suzana Kodrič, 
I Čermožiše 30, Žetale - An-
I tonio. 

I POROKA - PTUJ: Janko 
I Petek in Vida Sitar, Kun-
1 geta pri Ptuju 108, 
j UMRLI SO: Frančiška 
I Krajnc, roj. Viraj, Senčak 
I 15, Jfc 1913 - t 11. marca 
j 1999; Franc Runovec, Ci-
I ril-Metodov drevored 16, 

Ptuj, 1920 - t 13. marca 
1999; Vida Ana Šoštarič, 

; Pavlovci 8, 1928 - t 15. 
|i marca 1999; Ana Tašner, 
n rojena Ljubeč, Ob železnici 

9, Ptuj, Jlc 1934 - 1 16. mar-
^̂  ca 1999; Marko Štrafela, 
I Markovci70,51; 1 9 1 1 - t 15. 
I marca 1999; Ana Trafela, 

rojena Klajderič, Na jasi 
10, Ptuj,:!; 1 9 4 9 - t 17. mar-
ca 1999. 

DORNAVA / GRADNJA P L O Č N I K O V SE JE ZAVLEKLA 

ž e lani so v naselju Dornava 
začeli graditi pločnike, da bi 
pešcem zagotovili varnejšo 
pot. Gradbeni odbor in občina 
sta za izvajalsko podjetje izbra-
li Tampon - zdaj Cestno pod-
jetje Ptuj. Dela so pričeli lani 
poleti, a so se zelo zavlekla. 

Kot mnoga gradbšča je tudi 
dornavskega konec leta prehitro 
prekrila debela snežna oddeja. 
Cestišče, ki je bilo že prej zelo 
nevarno ob srečanju dveh avto-
mobilov, je zaradi nedo-
končanih pločnikov še nevar-
nejše, saj so v delu vasi odrezali 
asfalt in tako zožili cesto. Še po-
sebej nevarno je za kolesarje in 
za invalidske vozičke. Teh je v 
Dornavi kar precej, saj je tam 
zavod za varstvo in delovno 
usposabljanje mladine dr. Mari-
jana Borštnarja. 

Upajmo, da bodo vremenske 
razmere v prihodnjih dnevih 
vendarle dopustile dokončati 
pločnike, saj prihaja pomlad in 
Dornavčani bi si tudi radi ure-
dili okolico svojih domov. 

MS 

Že tako nevarni ovinek je postal ob gradnji pločnikov še 
nevarnejši 


